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زمان تزریق دوز دوم واکسن 
به سالمندان بالای ۷۰ سال هرمزگانی

اعتیادی جدید به نام فضای مجازی

هرمزگان قرمز را دریابید 

گروه خبر //  رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس گفت: امیدوارم شاهد حضور چهره هایی در راس 
امور شهرداری باشیم که خون و انگیزه جدید را تزریق کرده و به مشکلات کنونی که گریبانگیر شهروندان 

شده است، خاتمه دهند. 
   احمد مرادی ، با توجه به اعلام نتایج انتخابات شورای اسلامی شهر بندرعباس، تصریح کرد: امیدوارم تعامل، 
همدلی و وفاق در شــورای ششم بیشتر از گذشته دیده شود و همین امر سبب وحدت رویه و در نتیجه بهبود 
وضعیت شــهر بندرعباس شــود.وی با بیان اینکه در ترکیب یازده نفره شورای اسلامی شهر بندرعباس شاهد 
حضور چهره های با تجربه در کنار جوان، متخصص و خوش نام هستیم، اظهار کرد: امیدوارم هر یازده عضو 

در ابتدای کار با وحدت و همدلی فعالیت خود را شروع و در چهار سال تداوم یابد و این وحدت را در انتخاب 
شهردار شاهد باشیم.مرادی با اشاره به اینکه شهرداری که با رأی موافق هر یازده عضو انتخاب شود با قدرت و 
توان بیشتری خدمت خواهد کرد، افزود: قطعا مجمع نمایندگان هرمزگان در تعامل با شورای شهر بندرعباس به 
عنوان یک کلانشهر خواهد بود و از هر کمک و همراهی برای توسعه شهر بندرعباس دریغ نخواهد کرد.رئیس 
مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس با بیان اینکه در انتخاب شهردار هیچ دخالتی نمی کنم، خاطرنشان کرد: 
امیدوارم شــاهد حضور چهره هایی در راس امور شهرداری باشیم که خون و انگیزه جدید را تزریق کرده و به 

مشکلات کنونی که گریبانگیر شهروندان شده است، خاتمه دهند.

گــروه خبر // اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن و 
کشــاورزی هرمزگان به نمایندگی از پارلمان بخش 
خصوصی به آیت الله سیدابراهیم رییسی به عنوان 

رییس جمهور منتخب مردم ایران تبریک گفت.
به گزارش خبرنگار دریا ، متــن تبریک اتاق بازرگانی، 

صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان بدین شرح است: 
حضور افتخارآمیز ملت بزرگ ایران در 28 خرداد 1400 
و در ســیزدهمین دوره انتخابات ریاســت جمهوری، با 
وجود تمامی توطئه ها و دشــمنی ها برای ایجاد ناامیدی 
در میان مردم، بار دیگر توانســت شکوه و جلوه های بی 

 نظیر وفــاداری و همراهی ایرانیــان را در لبیک به ندای 
رهبر معظم انقلاب و در راســتای اعتلاء، اقتدار، امنیت، 
توسعه و پیشــرفت کشور، در برابر چشمان همه جهانیان 
و همچنین دوســتان و دلسوزان نظام و انقلاب به نمایش 

گذارد.
  به نمایندگی از پارلمان بخش خصوصی استان هرمزگان 
این موفقیت بزرگ را به محضر مقام معظم رهبری و رییس 
جمهور منتخب ایران اسلامی آیت الله سید ابراهیم رییسی 
تبریــک عرض می نماییم و امید اســت دور جدیدی از 

شکوفایی ایران اسلامی را شاهد و ناظر باشیم.

گروه خبر // فریدون همتی اســتاندار هرمزگان در 
پیامی از حضور گســترده و حدود ۶۰ درصدی مردم 
ولایتمدار استان درسیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری و ششمین دوره انتخابات شورا های اسلامی 

شهر و روستا، قدردانی کرد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  در بخشــی از این پیام آمده 
است: هرمزگانی های دلاور و دریادل بار دیگر ثابت کردند 

که با بصیرت انقلابی، در لبیک به فرامین رهبر معظم انقلاب 
اســلامی پیشگام هســتند و همچنان با صلابت در مسیر 
آرمان های اصیل انقلاب اســلامی، امام راحل و شهدای 
بزرگوار، گام بر می دارند. این حضور و مشارکت حداکثری 
مردم هرمزگان و ملــت ایران در انتخابات، بار دیگر مایه 
عزت، ســربلندی و اقتدار هرچه بیشتر جمهوری اسلامی 
ایران شد.در بخش دیگری از این پیام آمده است: اینجانب 

از حضور گســترده و مشــارکت حداکثری مردم شریف 
هرمزگان در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
و ششمین دوره انتخابات شورا های اسلامی شهر و روستا 
و همچنین از تلاش های خســتگی ناپذیر و شبانه روزی 
مجموعه دست اندرکاران برگزاری انتخابات در هیأت های 
اجرایی و نظارت و ســتاد انتخابات استان، شهرستان ها، 

بخش ها و روستا ها، قدردانی می کنم.

گروه خبر // مدیر کل بیمه سلامت استان 
هرمزگان گفت: از اول تیر دفترچه بیمه 
سلامت برای بیمه شدگان صادر نمی شود.

به گــزارش خبرنگار دریا ؛  علی علیزاده 
افزود: بر اساس اجرای طرح نسخه نویسی 
الکترونیکی از این پس بیمه شدگان با کد 
ملی می تواننــد خدمات درمانی و دارویی 

دریافت کنند. 
وی گفــت: تســهیل در ارائــه خدمات، 
جلوگیری از تجویز اشتباه دارو و دسترسی 

سریعتر به سوابق بیمار از مهم ترین مزایای 
طرح نسخه نویسی الکترونیکی است.

   مدیر کل بیمه سلامت استان افزود: اکنون 
زیر ســاخت های لازم بــرای اجرای این 
طرح در اســتان آماده است و ۹۶ درصد 
داروخانه ها و ۹۷ درصد ازمایشــگا های 
 طرف قــرارداد بــا بیمه ســلامت آماده 

خدمات رســانی هســتند. علیزاده گفت: 
سامانه تلفنی 1۶۶۶ نیز برای پاسخگویی 
بیشــتر درباره نســخه الکترونیکی بیمه 
ســلامت در اختیار بیمه شــدگان است.   
 بیش از یک میلیون و بیســت و سه هزار 
نفر در اســتان زیر پوشــش بیمه سلامت 

هستند.

گروه خبر // استاندار هرمزگان با اشاره به 
وضعیت قرمز شیوع کرونا در ۹ شهرستان 
اســتان هرمزگان، گفــت: تاکنون در 
هرمزگان، ۸۱ هزار نفر دوز اول و ۶۰ هزار 
نفر هر دو دوز واکســن کرونا را دریافت 
کرده اند و با تدابیر دانشگاه علوم پزشکی 
اســتان، آمادگی تزریق روزانه ۴۰ هزار 

واکسن در هرمزگان ایجاد شده است. 
   فریدون همتی در نشســت ســتاد استانی 
مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان، حضور 
باشــکوه، با عظمت و حماسی ملت ایران در 
انتخابات را به محضــر رهبر معظم انقلاب 
اســلامی و همه آحاد مردم تبریک گفت و 
بیان کرد: مردم با این حضور شــکوهمند در 
انتخابات، پیروزی بزرگ و حماسه ای عظیم را 
برای ایران اسلامی رقم زدند.وی ادامه داد: این 
مشارکت و حماسه بزرگ مردم در انتخابات، 
موجب خوشــحالی همه ملت و دوستداران 
انقلاب اســلامی و نظام مقــدس جمهوری 

اسلامی ایران شد.اســتاندار هرمزگان افزود: 
این حضور حماســی و مشارکت حداکثری 
مردم در انتخابات، موجب پیشرفت و موفقیت 
بیشتر کشورمان در عرصه های مختلف خواهد 
شــد.همتی با تاکید بر اینکه برای مدیریت و 
کنتــرل بیماری کرونا در هرمــزگان، نیاز به 
همکاری بیشــتر مردم داریم، تصریح کرد: 
در این راســتا رعایت پروتکل های بهداشتی 
ضروری و لازم اســت و بایــد مراقبت ها 
بسیار افزایش یابد و رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی به بیش از ۹۵ درصد برسد تا شیوع 
بیماری کرونا را کنترل و مدیریت کنیم.وی با 
اشاره به ادامه روند افزایشی تعداد مبتلایان به 
بیماری کرونا در هرمزگان، عنوان کرد: در هفته 

گذشته، تعداد بیماران بستری مبتلا به کرونا در 
هرمزگان از ۹00 نفر به هزار و 1۷۳ نفر رسید 
که نشان می دهد باید مراقبت بیشتری در برابر 
این بیماری داشــته باشیم.استاندار هرمزگان 
خاطرنشــان کرد: 11 هزار نفر بیمار مبتلا به 
کرونا در هرمزگان در قرنطینه هســتند که از 
آنهــا انتظار داریم با رعایت دوره قرنطینه، به 
حفظ سلامتی خود، خانواده و دیگران کمک 
کنند.همتی با اشــاره به وضعیت قرمز شیوع 
کرونا در ۹ شهرستان استان هرمزگان، اظهار 
کرد: شهرستان های بندرعباس، میناب، رودان، 
جاسک، سیریک، قشــم، بندرلنگه، بستک 
و پارسیان در وضعیت قرمز، شهرستان های 
حاجی آباد و بندرخمیر در وضعیت نارنجی و 

شهرستان های بشاگرد و ابوموسی در وضعیت 
زرد شــیوع کرونا قرار دارند.وی اضافه کرد: 
مردم باید فعالیت های خود را بر مبنای رعایت 
پروتکل های بهداشتی تنظیم کنند، تا هرمزگان 
از شرایط قرمز شیوع کرونا، خارج و سلامت 
مردم حفظ شــود.به گزارش ایسنا ؛ استاندار 
هرمزگان عنوان کرد: تاکنون در هرمزگان، 81 
هــزار نفر دوز اول و ۶0 هزار نفر هر دو دوز 
واکســن کرونا را دریافت کرده اند و با تدابیر 
دانشگاه علوم پزشکی استان، آمادگی تزریق 
روزانه 40 هزار واکســن در هرمزگان ایجاد 
شده است که با واکســن های تولید داخلی 
و ورود واکسن های خریداری شده، سهمیه 

استان نیز بیشتر خواهد شد.

گروه خبر // اتــاق بازرگانی هرمزگان طی اطلاعیه ای 
از حضور پرشور مردم استان هرمزگان به ویژه فعالان 
اقتصادی در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
 و انتخابات شورای اسلامی شــهر و روستا قدرددانی 

کرد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، گام های اســتوار، عزم راسخ 
و مشارکت پر شور و شــعور مردان و زنان غیور استان 

هرمزگان در جشــن ملی انتخابات، که با درک صحیح از 
شرایط حساس فعلی و در پاسخ به ندای خیرخواهانه رهبر 
معظم انقلاب اسلامی)مدظله العالی(، همراه و همدل در پای 
صندوق های رای حاضر شدند و حماسه ای به یادماندنی 
رقم زدند که ســربلندی کشور عزیزمان را قوت بخشید و 
 دشمنان قسم خورده ایران اســلامی را مایوس و نا امید 

ساخت.

  اتــاق بازرگانی هرمــزگان به عنــوان پارلمان بخش 
خصوصی از حضور گســترده مردم با اخلاص، متعهد و 
انقلابی اســتان هرمزگان و نیز از زحمت های خالصانه 
تمامی دست اندرکاران برگزاری انتخابات صمیمانه تقدیر 
و تشکر داشته و از درگاه قادر متعال سلامتی و سربلندی 
 مردم، نظام و کشــور عزیز ایران اســلامی را مســئلت 

می نماید.

پیام تبریک اتاق بازرگانی هرمزگان به رئیس جمهور منتخب

قدردانی استاندار هرمزگان از حضور پرشور مردم در انتخابات 

مدیر کل بیمه سلامت هرمزگان خبر داد

اجرای حذف چاپ دفترچه بیمه سلامت از ابتدای تیر

استاندار هرمزگان خبر داد 

۹ شهرستان هرمزگان در وضعیت قرمز کرونا

تقدیر اتاق بازرگانی هرمزگان از حضور باشکوه مردم در انتخابات 1400

احمد مرادی رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس :

شورای ششم بندرعباس تلفیقی 
از تجربه و جوانی است

در انتخاب شهردار دخالت نمی کنم

لزوم تغییر رویه 
                    در شورای ششم
صفحه 2را بخوانید

ِ وَ إِنَّ إِلَیْهِ رَاجِعُونَ ذینَ إِذَا أَصَابَتْهُمْ مُصِیبَهٌ قَلُوا إِنَّ لَِّ ابِرینَ الَّ رِ الصَّ و بَشِّ
خانواده محترم بنی هاشمی

 و برادر ارجمند جناب آقای مهندس سیدمحسن بنی هاشمی
عضو محترم هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی هرمزگان

با نهایت تاثر و تالم درگذشت والده گرامیتان را خدمت حضرتعالی و خانواده محترم تسلیت و 
تعزیت عرض نموده ، از درگاه خداوند متعال برای آن مرحومه علو درجات ، غفران الهی و برای 

حضرتعالی و بازماندگان آن بیت شریف صبر جمیل مسالت دارد

اتاق بازرگانی ، صنایع
 معادن  و کشاورزی هرمزگان

احمد مرادی رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس:

شورای ششم بندرعباس تلفیقی از تجربه و جوانی است
ادامه از تیتر یک //

  وی با اشــاره به اینکه باید اعضای منتخب شورای شهر، 
فعالیت پنج دوره گذشته را رصد و بررسی کنند و با شناسایی 
نقاط ضعف و برطرف کردنشان به فکر تقویت نقاط قوت 
بوده و در مســیر استفاده از فرصت ها پیش بروند، اضافه 
کرد: باید مشــکلاتی از قبیل فاضلاب بندرعباس، پروژه 
نخل ناخدا، تنظیف شهری، توسعه متوازن و عدالت محور 

خدمات شهری، پرورش استعدادها و رسیدگی به ورزش 
محلات و توجه به حوزه فرهنگ و هنر با توجه به وجود 
ظرفیت فوق العاده شهر بندرعباس در راس اولویت پیگیری 
اعضای شورای اسلامی شــهر بندرعباس قرار بگیرد.به 
گزارش ایسنا ؛ مرادی در پایان از مشارکت شهروندان در 
انتخابات 1400 به ویژه شورای اسلامی شهر بندرعباس و 

رأی به تغییرات موجود قدردانی کرد.
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مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان خبر داد
آموزش 4 نفر بانوی دریانورد 

برای نخستین بار در کشور
  گــروه خبر // مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان از آغاز 
برگزاری نخستین دوره آموزش افسردوم کشتی های اقیانوس پیما 
با حضور 2۷ فراگیر در این استان خبر داد و گفت: برای نخستین 
بار در ســطح کشور، تعداد 4 نفر بانو آموزش های تخصصی در 
این ســمت دریانوردی را فرا می گیرنــد. به گزارش  خبرنگار 
دریا؛ علیرضا محمــدی کرجی ران با بیان جزییاتی در این باره 
اظهار داشــت: در این دوره آموزشــی که از نیمه دوم خردادماه 
 1400 در جزیره قشــم آغاز شده و به مدت دو سال ادامه دارد، 
آموزش های تئوری و عملی مربوط به افســردومی کشتی های 
باظرفیت ناخالص ۵00 تن یا بیشتر سفرهای نامحدود )اقیانوس 
پیما( به فراگیران ارائه می شــود. وی افــزود: پس از گذراندن 
مراحل آزمون های علمی، مصاحبه زبان انگلیسی و روانشناسی، 
از بین حدود 100 نفر متقاضی، تعداد 2۷ نفر فراگیر برای شرکت 
در این دوره انتخاب شدند؛ نکته قابل توجه این که برای نخستین 
بار در کشــور، تعداد 4نفر از بانوان توانستند شایستگی حضور 
در ایــن دوره تخصصی دریانوردی را کســب نمایند. مدیرکل 
بنادر و دریانوردی اســتان هرمزگان هدف از برگزاری این دوره 
آموزشــی را ارتقای ســطح دانش علمی و عملی دریانوردان 
اســتان، کمک به اشتغال جوانان بومی و کاهش هزینه متقاضیان 
با توجه به عدم نیاز آنها برای ســفر به تهران عنوان کرد. کرجی 
 ران تصریــح کرد: پیش از این، متقاضیــان فراگیری دوره های 
آموزش افسر دومی کشتی های اقیانوس پیما مجبور بودند برای 
شرکت در کلاس ها به تهران و یا سایر استانها رفت و آمد کنند 
که علاوه بر هزینه بالای شرکت در دوره، هزینه های مربوط به 
حدود دو سال مسافرت، اسکان و ایاب و ذهاب نیز به آنها تحمیل 
می شد.  وی خاطرنشــان کرد: با راه اندازی این دوره آموزشی 
 و همچنین تامین سیســتم های شبیه ساز لازم به منظور اجرای 
دوره های جانبی مورد نیــاز، در حال حاضر تمامی دوره های 
آموزشی لازم برای کل سمت های دریانوردی نزدیک به ساحل 
و همچنین سمت افسر دوم کشتی های با ظرفیت ناخالص ۵00 
تن یا بیشتر سفرهای نامحدود، در سطح استان برگزار و همچنین 
تمامی آزمون های شایســتگی در تمامی سمت های نزدیک به 
ساحل و سفرهای نامحدود در بندرعباس انجام می شود. مدیرکل 
بنادر و دریانوردی استان هرمزگان در پایان ضمن بیان این مطلب 
کــه ۳۳ هزار نفر دریانورد )معادل یک چهارم دریانوردان ایران( 
در این اســتان فعالیت دارند، گفت: هرمزگان از شمار کل بانوان 
دریانورد کشور، سهمی 1۵۳ نفری را به خود اختصاص داده که 

در این زمینه رکورددار و پیشتاز است.

زمان تزریق دوز دوم واکسن
به سالمندان بالای ۷۰ سال هرمزگانی

  سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان گفت: تزریق 
دوز دوم به سالمندان بالای ۷0 سال هرمزگانی که دوز اول واکسن 
کرونــا را دریافت کرده اند، ظرف یک تــا دو روز آینده پس از 
دریافت سهمیه واکســن، آغاز می شود. دکتر فاطمه نوروزیان  با 
بیان اینکه ســالمندان منتظر بمانند و پــس از دریافت پیامک و 
مشخص شدن زمان و مکان دریافت واکسن به مکان اعلام شده 
مراجعه کنند، اظهار کرد: با اختصاص ســهمیه های دیگر واکسن 
کرونا به اســتان، واکسیناســیون دیگر گروه های سنی نیز آغاز 

می شود.

خبر

خبری
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سرمقاله

  در این سال ها که بطور مرتب از محلات حاشیه ای و بافت های 
فرسوده شــهر بندرعباس گزارش تهیه کرده ام، یکی از گلایه های 
مشــترک ساکنان این مناطق این بوده اســت که شورای شهر بعد از 
انتخابات، شــعارهای زیبایی که کاندیداها در ایام انتخابات می دادند 
را به فراموشی می ســپرند و حتی مانند دوران تبلیغات به محلات 
نمی آیند تا چهارسال شان تمام شود.انتظار می رود در شورای ششم 
این رویه تغییر کند تا ســاکنان محلات که بیشترین رای دهندگان به 
کاندیداهای شــورا بودند، این تغییر را احساس کنند. در گام نخست 
نیاز است شورای شهر بندرعباس برنامه ریزی نماید تا بطور مرتب 
به محلات حاشــیه ای و بافت های فرسوده بروند و مشکلات را از 
نزدیک ببینند و خواسته های ساکنان را بشنوند. در گام دوم بایستی از 
دستگاه های متولی که در رفع مشکلات شهر و محلات نقش دارند، 
دعوت کنند تا در صحن شورا حضور داشته باشند و پاسخگو باشند 
و تبادل نظر و برای رفع مشکلات در این مناطق چاره اندیشی کنند. 
در گام سوم بایستی شورای شهر بندرعباس مصوباتی کارشناسی شده 
را برای رفع مشــکلات این مناطق داشته باشند؛ نه اینکه از محلات 
 و مشــکلات محلات و بافت های فرســوده در شورا گفته نشود و
مصوبه ای نداشته باشند و اگر مصوبه ای هم داشته باشند، مانند آنچه 
که برای محله آیت ا...غفاری بندرعباس مصوب کردند، نباشد که گره 
مشکلات این محله را کورتر کردند که نه تنها این مصوبه مشکل صدور 
ســند و عمران و آبادانی محله  را برطرف نکــرد، که روز به روز بر 
مشــکلات این محله افزوده شد و شورا مسئول این مشکلات است 
و شهرداری را موظف به رفع مشکلات و معضلات این محله و سایر 
محلات نکرد. انتظار می رود شــورای ششم در این بخش ها تجدید 
نظر جدی داشته باشد.از طرفی دیگر شورای شهر بایستی از حق شهر 
و شهروندان در حوزه های مختلف دفاع کند و از صنایع و... حق شهر 
را مطالبه کند و جلوی رانت و فســاد و... را بگیرد تا مردم بتوانند از 
خدمات عادلانه و آنچه که حق شــان است، بهره مند شوند.  بایستی 
میزان نظارت ها بر اساس قانون شوراها و شهرداری ها از شهرداری 
افزایش یابد و فارغ از سیاســی بازی و منافع سیاســی و جناحی و 
شخصی و فقط براســاس منافع مردم بایستی نظارت ها و مصوبات 
وجود داشته باشــد. مردم در ادوار مختلف از عملکرد شورا چندان 
رضایت نداشتند. شورایی ها باید در میان مردم باشند و مصوباتشان 
براساس منافع شهروندان باشد تا نگویند شورا فقط شورای شهرداری 
است، نه شورای شهروندان. بایستی از منافع شهروندان و حتی کارکنان 
شهرداری و بخصوص قشر کارگر شهرداری و... در حوزه های مختلف 
هم دفاع کنند تا حقی از آنها ضایع نشود. باید یازده عضور شورا در 
دسترس شهروندان باشند و از یک طرف خودشان به محلات و مناطق 
مختلف بروند واز طرفی دیگر در شورا هم باشند تا مردم بتوانند براحتی 
با آنها صحبت کنند و مشکلات شان را بیان کنند و بخشی از مصوبات 
 و نطق های شــورا را به همین موضــوع اختصاص دهند تا مردم از 
انتخاب شان در این دوره پشیمان نشوند و همواره نگویند که شورا، بعد 

از انتخابات، وعده های شان را فراموش می کنند .
    علی زارعی

 گروه خبــر // اســتاندار هرمزگان لزوم تغییر رویه در شورای ششم
گفت:بهترین شکرگزاری برای پیروزی 
درانتخابــات و موثرترین قدردانی از 
حماسه حضور مردم، خدمت صادقانه 
و کمک به تحقق خواسته های اقشار 

مختلف جامعه است. 
   فریدون همتــی افزود:کمک به رئیس 
جمهور منتخب و برگزیــدگان ملت در 

شوراهای شــهر و روستا نیز یک وظیفه 
همگانی اســت و هیچ دولتی بدون کمک 
مردم نمی تواند مســائل مهم کشــور را 
حل کند.وی ادامه داد:با وجود مســائل 
مختلف مانند مشکلات معیشتی،تبلیغات 
دشــمن،کرونا و تحریم ها مردم به میدان 
.استاندار هرمزگان ضمن قدردانی  آمدند 
انتخابات  برگزاری  اندرکاران  از دســت 
دراســتان اظهار داشــت:عوامل مستقیم 
برگزاری انتخابات حدود 40ســاعت به 
صورت پیوسته و بدون استراحت فعالیت 

کردند تا این رســالت مهم به انجام برسد.
همتی با اشــاره به مشارکت ۵8درصدی 
مردم استان در انتخابات، روند برگزاری را 
مطلوب و بدون مشکل توصیف کرد.وی 
ادامه داد: حدود پنج درصد شعب با برخی 
مشکلات کوچک و جزیی روبرو بودندکه 

به سرعت برطرف شد.
* کمبود تعرفه نداشتیم 

  همتــی اضافه کــرد: تعــداد واجدان 
شرایط شــرکت در انتخابات یک میلیون 
و 18۹هــزار نفر بود که یــک میلیون و 

۶00هزار بــرگ تعرفه پیش بینی و تهیه 
شده بود.به گفته استاندار هرمزگان، روند 
مصــرف تعرفه در هر شــعبه به صورت 
برخط رصــد و به محض کاهش تعرفه ، 

پیش از اتمام ، تامین می شد.
*  تخلف سازمان یافته نداشتیم

   وی شرایط امنیتی و سلامت انتخابات را 
هم خوب و بدون مشکل دانست و اضافه 
کرد: برخی تخلفات از سوی کاندیداها و 
هوادارانشان گزارش شد اما موارد بزرگی 
نبودند و با هیچ تخلف ســازمان یافته ای 

مواجه نشدیم.
* حدود ۵۰نفر از عوامل صندوق به 

دلیل کرونا جایگزین شدند
   به گزارش ایرنا ؛ همتی با اشاره به شیوع 
کرونا اظهار داشــت : حدود 40هزار نفر 
عوامل اجرایی مستقیم در شعب اخذ رای 
بودند که به صورت تصادفی از 2۵00نفر 
 تســت کرونا گرفته شــد و از این تعداد، 
تست نزدیک به ۵0نفر مثبت شد که نسبت 
به تعیین افــراد جایگزین برای آنها اقدام 

شد.

استاندار هرمزگان:

 شکرانه پیروزی در انتخابات خدمت به مردم است

گروه خبر // مدیر کل شــیلات هرمزگان در نشستی که با حضور 
کارشــناس بنادر و اعضای تحویل گیری موج شکن های مردمی 
سازمان شیلات ایران، معاون آبزی پروری شیلات هرمزگان، رئیس 
گروه مدیریت بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان، رئیس شیلات 
شهرستان جاسک و کارشناســان اداره فنی و مهندسی شیلات 
هرمزگان برگزار شــد گفت: خوشبختانه با تلاش و پیگیری های 
صورت گرفته مراحل پایانی تحویل گیری 23 موج شــکن های 

مردمی در حال انجام است.
   به گزارش خبرنگار دریا ، عبدالرسول دریایی در این نشست با اشاره 

بــه ظرفیت های ویژه صید و صیادی در اســتان هرمزگان گفت: این 
اســتان را با بهره مندی از چهار هزار و ۵۳0 فروند شناور صیادی،بالغ 
 بر ۳2 هزار نفر صیاد،28۵ هزار تن صید ســالیانه و 22 بندر صیادی 
می توان به عنوان قطب صید و صیادی کشور معرفی کرد.وی افزود: در 
 جنوب کشور از مجموع 4۹ فقره موج شکن مردمی وجود دارد که 2۳ 
موج شکن به استان هرمزگان اختصاص یافته است.دریایی عنوان کرد: 
با همکاری سازمان شیلات ایران ،اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان 
و تلاش شیلات هرمزکان واگذاری این موج شکن ها به شیلات استان 
در مراحــل پایانی قرار داد.مدیر کل شــیلات هرمزگان گفت: از این 

میزان موج شکن واگذار شــده به استان هرمزگان، 11 موج شکن در 
غرب اســتان، هشت موج شکن در شرق استان و چهار موج شکن در 
جزیره قشــم است.وی با بیان اینکه این موج شکن ها نقش مهمی در 
تسهیل خدمات رســانی به جامعه صیادی و آبزی پروی دارند گفت: 
خوشــبختانه این موج شکن ها  میتوانند نقش مهمی در ارائه خدمات 
و پشــتیبانی به مزارع پرورش ماهی در قفس که از اولویت های مهم 
این اداره کل و بخش آبزی پروری اســت داشته باشند.دریایی تصریح 
کرد: استان هرمزگان با ظرفیت افزون بر 11۳هزار تن تولید ماهی در 
قفس بزرگ ترین و مهم ترین استان شیلاتی کشور است که بی شک این 
موج شــکن های مردمی نقش مهمی در پشتیبانی و خدمات دهی به 
مزارع پرورش ماهی در قفس استان دارد.گفتنی است درسالهای اخیر با 
پیگیری شیلات ایران و استان و تلاش سرمایه گذاران استان هرمزگان 
به عنوان بزرگترین اســتان جنوبی کشــور در زمینه صید و صیادی و 

پرورش آبزیان مطرح شده است.

پشت پرده سیاست 

  
ظریف: احتمالًا تا قبل از پایان کار دولت درباره برجام به توافق می رسیم 

چنــد روز پیش مدیرکل آژانس و برخی مقامات غربی و روســی احتمال توافق 
را به نتیجه انتخابات مرتبط دانســتند. سیدابراهیم رئیسی 4۵ روز دیگر کار خود 
را بــه عنوان رئیــس جمهور آغاز خواهد کرد. این مــدت کوتاه، زمان طلایی و 
پایانی برای توافق با دولت روحانی اســت در غیر این صورت مشــخص نیست 
سرنوشت مذاکرات چه شــود و باید منتظر استقرار دولت جدید ماند. رئیسی در 
مناظره هــای انتخابــات توافق برجام را تایید اما تاکید کــرد که یک دولت قوی 
 بایــد آن را اجرا کند. با این حال پیروزی رئیســی در انتخابات برخلاف آن چه 
مذاکــره کنندگان ایرانی گفته اند می تواند بر مذاکرات موثر باشــد یا دســت کم 
طرف مقابل دچار تردید در مذاکرات شــود.حالا به گزارش فارس، »محمدجواد 
ظریف« طی مصاحبه ای در حاشــیه »مجمع دیپلماسی آنتالیا« در پاسخ به سؤالی 
درباره چشــم انداز تأثیر تشکیل دولت جدید جمهوری اسلامی ایران بر مذاکرات 
»وین«، در خصوص احیای برجــام گفت که احتمال حصول توافق قبل از پایان 
 کار دولــت روحانی  وجود دارد. مجری برنامــه در ابتدا تلاش خود را برای زیر 
ســؤال بردن روند تأیید صلاحیت نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری ایران در 
شورای نگهبان به کار گرفت که وزیر خارجه در پاسخ به وی گفت: »حدس می زنم 
که همه ما احتمالًا دیدگاه خود را درباره روند بررســی صلاحیت نامزدها داریم. 
بدون این که بخواهیم مقایسه کنیم، فرایند احراز صلاحیت نامزدها در تمامی جوامع 
وجود دارد، برخی از آن ها بازتر و شفاف تر است و برخی از آن ها شفافیت کمتری 
دارد و اگر شــما پول قابل توجهی نداشته باشید، یک حزب سیاسی مهم نامزدی 
شــما را ملغی می کند. در ایالات متحده اگر برای پشتوانه خود پول زیادی نداشته 
باشید، حزب مهم سیاسی این کشور شما را به عنوان نامزد خود مورد حمایت قرار 

نخواهد داد، مثل »برنی سندرز««.
  ظریف سپس با اشاره به پیروزی »رئیسی« ادامه داد:  آقای رئیسی، رئیس جمهور 
همه ملت ایران هستند . ما باید به روند انتخاباتی احترام بگذاریم. حدود 20 میلیون 
نفر به وی رأی دادند و وی نماینده ملت است.« وی در این خصوص توضیح داد: 
»مذاکرات درباره برجام در جریان اســت. احتمــال خوبی وجود دارد که تا قبل 
از پایان دوران تصدی ما توافق حاصل شــود. ما اواسط آگوست )اواسط مرداد( 
کنار می رویم )دولت را تحویل می دهیم( و فکر می کنم به احتمال زیاد خیلی قبل 
از این تاریخ بتوانیم به توافق برســیم«.به گزارش ایرنا، ظریف در حاشــیه مجمع 
دیپلماســی آنتالیا نیز در مصاحبه ای، سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور منتخب را 
سیاســتمداری با تدبیر توصیف کرد و گفت: ایشان کشور را به شکل خوبی اداره 
خواهد کرد. امروز حمایت از رئیسی وظیفه همه است و قطعا کارها باید با ایشان 

هماهنگ شود. 
علت اختلاف آرای اعلامی با آرای شمارشی به روایت مشاور وزیر کشور 

روح الله جمعه ای مشاور وزیر کشور درباره رای های اعلامی و شمارشی توضیح 
داد. روح الله جمعه ای  در توییتر نوشــت: »اختلاف آرای اعلامی با شمارشــی  
مربوط به تعرفه هایی است که توسط رای دهنده اخذ شده ولی به صندوق انداخته 
نشده یا با توجه به برگزاری همزمان 4 انتخابات باهم، اشتباهی توسط رای دهنده 

در صندوق مربوط به انتخابات دیگر انداخته شده است.«

تازه های مطبوعات
شرق- سردبیر این روزنامه نوشت: با پیروزی ابراهیم رئیسی صورت بندی سیاست داخلی ایران تغییری 
اساســی خواهد کرد و جریان سومی روی کار خواهد آمد که بعید است علقه های حزبی و جناحی 

داشته باشد. این جریان بیش از هرچیز، کارگزار دولت و وفاداران ساختارهای رسمی خواهد بود .
اعتماد- این روزنامه نوشت: ساعتی پس از این که سعید جلیلی با حضور در مسجد فاطمیه هر 
رای را یک »موشــک نقطه زن« خواند، صفحه اینستاگرامی او در پیامی از مردم خواست تا به 
او در مسیر جبران هزینه های ستادش کمک کنند. ظاهرا »پس از انصراف جلیلی از نامزدی در 
انتخابات، ستاد مرکزی تبلیغات ایشان به جمع بندی مالی برای تسویه حساب و پرداخت بدهی 
اقدام کرد« و بعد از بررسی بیشتر مشخص شد که حدود »1۵0 میلیون تومان« بدهی از اشخاص 
حقیقی ایجاد شده و یاران جلیلی در همین راستا از مردم خواسته اند با »پرداخت اندک اندک 

این هزینه« یاریگر آن ها باشند.
آفتاب یزد- این روزنامه نوشت: ما در خصوص جلوگیری از کرونا معمولاً عملکرد نسبتا ضعیف 
و پر تناقضی را از ســوی مسئولان شاهد هستیم اما در روز رای گیری خلاف این موضوع را 
شاهد بودیم. در واقع با مدیریت درست توانستند انتخابات کم خطری را به لحاظ کرونا برگزار 

کنند که امیدواریم در روزهای دیگر هم به همین صورت عمل کنند. 
فرهیختگان- این روزنامه باطرح این ســوال که اوضاع صندوق های رای در کشورهای منطقه 
چگونه اســت؟ نوشــت: با وجود وخیم بودن وضعیت مدنی در کشــورهای حاشیه جنوبی 
خلیج فارس اما اوضاع در عربستان ســعودی حتی بدتر از دیگر نمونه های مشابه است. رابطه 
عربســتان و دموکراسی همانند رابطه سیاه چاله و نور است. اگر سیاه چاله نور را به سمت خود 
می کشد و تاریکی می آفریند، عربستان نیز هر ایده، راه حل و نظری را در جامعه مدعی کشته و 

از طریق سرکوب، تاریکی می سازد.
تشکیل پرونده برای بررسی شکایات از وزارت کشور در مورد برگزاری انتخابات 

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی از تشکیل پرونده ای در این کمیسیون برای 
بررســی شکایات از وزارت کشور در مورد روند برگزاری انتخابات خبر داد. علی خضریان  با 
اشاره به برگزاری انتخابات اظهار داشت: ملت ایران با حضور در پای صندوق های رأی اقتدار 
خود را برای دفاع از استقلال ملی و رویارویی با زیاده خواهی استکبار مجسم ساخت و اکنون 
زمان تلاش بی وقفه و شــبانه روزی دولت جدید با انتخاب مسیر درست و اصولی در پاسخ به 
صبوری، حضور به موقع در صحنه و حمایت همه جانبه مردم است.وی افزود: پس از برگزاری 
انتخابات 28 خردادماه، قریب به هزار شــکایت از طریق دبیرخانه و اعضا از طرز کار وزارت 
کشور به عنوان مجری برگزاری انتخابات در خصوص نحوه اجرای انتخابات و مشکلاتی ناشی 
از این نوع عملکرد برای مردم ایجاد شده است و به کمیسیون واصل شد.نماینده تهران ادامه داد: 
تشــابه ظاهری تعرفه های اخذ رأی در حوزه هایی که قرار بود یک کاندیدا برای سه انتخابات 
میان دوره ای مجلس، خبرگان رهبری و ریاست جمهوری از سوی مردم انتخاب شوند مشکلاتی 
را برای رأی دهندگان ایجاد کرده بود و یکی از دلایل میزان بالای آرای باطله و مخدوش در این 
دوره نسبت به ادوار گذشته انتخابات وجود همین مشکل در روند برگزاری بوده است. همچنین 
شکایات شفاهی در جریان برگزاری انتخابات به علت تاخیر در آغاز روند رأی گیری، کمبود 
تعرفه، نبود مهر، کمبود ناظر و بازرسین وزارت کشور در برخی از حوزه های سراسر کشور نیز به 
کمیسیون واصل شد.وی تصریح کرد: به دنبال این شکایات کمیسیون طی نامه ای خطاب به وزیر 

کشور خواستار پاسخگویی به این بی تدبیری شد و در این رابطه تشکیل پرونده داد.

گروه خبر // مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان 
از پرداخت هدیه ازدواج به بیمه شــدگان از 
طریق ســامانه خدمات غیرحضوری سازمان 

تامین اجتماعی خبر داد. 
  عبــاس اکبری در جمع خبرنگاران، با تشــریح 
این موضوع اظهــار کرد: از این تاریخ به بعد، اخذ 
درخواســت حضوری و پرداخت هدیه ازدواج از 
طریق ســامانه تعهدات کوتاه مدت برای کاربران 
شعب و کارگزاری های رسمی این سازمان متوقف 
شــده و ارائه این خدمت از طریق درگاه خدمات 

غیرحضوری مجاز خواهد بود.
  وی با بیان اینکه متقاضیان دریافت هدیه ازدواج 
می توانند با مراجعه به درگاه خدمات غیرحضوری 
 www.es.tamin.ir نشانی  به  اجتماعی  تامین 
درخواســت خود را ثبت کنند، تصریح کرد: امکان 
مراجعه به کارگزاری های رسمی این سازمان برای 

دریافت این خدمت از درگاه غیرحضوری نیز فراهم 
است.اکبری خاطرنشان کرد: در صورت بهره مندی 
از شرایط مقرر در ماده 8۵ قانون تامین اجتماعی 
و وجود اطلاعات مربــوط به ازدواج متقاضی در 
ســامانه ثبت احوال، ســند پرداخت هدیه ازدواج 
 به صورت هوشــمند صادر و برای واریز به اداره 
کل امور مالی ســازمان تامین اجتماعی ارسال می 

شود.
  مدیرکل تامیــن اجتماعی هرمزگان بیان کرد: در 
صورتی که اطلاعات مربوط به ازدواج بیمه شــده 
در سامانه ثبت احوال موجود نبوده یا با اطلاعات 
عقدنامه مغایر باشــد، متقاضی بایــد با مراجعه به 
مرکز ثبت احوال نسبت به ثبت یا اصلاح اطلاعات 
ازدواج اقــدام نمایــد تا در مراحــل بعدی زمینه 
پرداخت هدیه ازدواج از طریق درگاه غیرحضوری 

فراهم شود.

  اکبری با تشــریح شرایط کلی برخورداری از این 
خدمت، یادآور شــد: کمک هزینه ازدواج هدیه ای 
اســت که از سوی سازمان تامین اجتماعی به بیمه 
شدگان واجد شرایطی که تشکیل خانواده جدید می 

دهند، پرداخت می شود.
   این کمک هزینه به بیمه شدگانی که برای اولین بار 
ازدواج می کنند، پرداخت می شود و میزان آن معادل 
یک ماه متوســط مزد یا حقوق بیمه شده است.وی 
اضافه کرد: بیمه شــده باید در پنج ســال پیش از 
ازدواج، حق بیمه ۷20 روز کار را به شــعب تامین 
اجتماعی پرداخته باشــد تا کمک هزینه ازدواج به 

وی تعلق بگیرد.
  به گفته این مقام مسئول، مزد یا حقوق متوسط هر 
بیمه شده از تقســیم کردن مجموع حقوق دریافتی 
بیمه شــده در  دو سال قبل از ازدواج که بر مبنای 
آن از وی حق بیمه کسر شده است، بر عدد 24 به 

دست می آید.
  بــه گزارش ایســنا ؛ مدیرکل تامیــن اجتماعی 
هرمزگان در پایان گفت: همچنین بیمه شده علاوه 
بر ازدواج اول، باید دارای شرایط دیگری نیز برای 
 اســتحقاق دریافت کمک هزینه ازدواج باشــد که 
می تــوان به دائمی بودن عقــد ازدواج و ثبت آن 
در دفتر رســمی ازدواج اشاره کرد. در تاریخ ثبت 
ازدواج، باید رابطه استخدامی بیمه شده با کارفرما 
قطع نشده باشد و بیمه شده در یکی از کارگاه های 

مشمول قانون تامین اجتماعی در حال کار باشد.

مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان خبر داد

پرداخت غیرحضوری هدیه ازدواج به بیمه شدگان

مدیر کل شیلات هرمزگان خبر داد 

مراحل پایانی تحویل گیری 23 موج شکن مردمی 

طرح :  بیتا  هوشنگی
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واکنش شاعران به انتخابات 28 خرداد 

ما سبزه گره زنان از گل بهتر

بی خانه و پول و بی سریم و همسر

از آن همه وعده که به مردم دادی

ما را تو فقط ز سینگلی در آور

 طاهره ابراهیم نژاد

ایران عزیز! ایمنت خواهم کرد

انگشت به چشم دشمنت خواهم کرد!

اشک مصی و مریم و بن سلمان را

با رای نثار دامنت خواهم کرد

 امین شفیعی

غوره نشده مویز گشتیم بسوز

با راه تو در ستیز گشتیم بسوز!

تا کور شود چشم فضولت با رای

در چشم تو تیر تیز گشتیم بسوز

 فرشته پناهی

گاهی گلوله بودم و گاهی مشت

باید تو را به شکل قشنگی کشت

رایی دهم که ای پشه ی موذی

له باشی از همین اثر انگشت! 

 سوده سلامت

طنز

 علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها //
اســتاندار یزد در پیامی از حضور پر شکوه 
مردم در انتخابات قدردانی کرد و نوشت: این 
رخداد با حداکثر سلامت و کمترین حاشیه در 

استان برگزار شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، در پیام محمد علی 
انتخابات ریاست  طالبی آمده اســت: برگزاری 
جمهوری و شوراهای شــهر و روستا با حداکثر 
ســلامت و کمترین حاشیه، افتخار دیگری است 
در کارنامه نظام جمهوری اسلامی، این افتخار را 
مدیون همه دست اندرکارانی هستیم که ماه هاست 
در بخش های مختلف در تدارک این رویداد عظیم 

بوده اند.
   کسب نشــان اعتماد مردم را به رییس جمهور 
منتخب کشور جناب آقای رئیسی و برگزیدگان 
شوراهای شهر و روستا تبریک می گویم و برای 
آنها در انجام وظایف قانونی و تلاش در راستای 
ارتقای کیفیت زندگی مــردم آرزوی موفقیت و 
کامیابی دارم.به مردم عزیزمان نیز تبریک می گویم 

که با حضور در عرصه تعیین سرنوشــت، مسیر 
آینده کشور را ترســیم نموده و جهت گیری های 
کلی کشــور را تعیین کردند.بــرای همه آرزوی 
سلامت و ســعادت دارم و از خدا می خواهم که 
با پایان رقابت های انتخاباتی، فارغ از ســلایق و 
خواست های متکثر در میان مردم، شاهد همدلی 
و اتحاد همه افراد جامعه در برای پیشرفت کشور 
و سعادت همه شهروندان باشیم.سیزدهمین دوره 
ریاست جمهوری ایران و ششمین دوره انتخابات 
شوراهای شهر، روستا و عشایری 28 خردادماه 

جاری به صورت همزمان برگزار شد.
  یزد یک میلیون و 200 هزار  نفر جمعیت دارد 
که 8۷ درصد در شــهرها و بقیه در روســتاها و 
آبادی ها زندگــی می کنند و از مجموع جمعیت 
 اســتان حدود ۹ هزار نفر عشــایر هســتند.در 
یزد  24 شــورای اسلامی شــهر و ۳۹۷ شورای 
روستایی وجود دارد که 2۳ شورای آن پنج عضو 
دارد و در هریک از ۳۷4 شورا هم سه  نفر عضو 

هستند.

طرح :  بیتا هوشنگی

کاریکاتور

مخاطبان و هم استانی های گرامی 
 تصمیم داریم مطالب طنز و کاریکاتور شما را در روزنامه منتشر نماییم علاقمندان 
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بچه طلاق

تک فرزندی

کاریکاتور

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //
مدتی ست که بنزین یورو ۴ در جایگاه های 
سوخت بوشهر موجود نیست و همین امر 
موجب نارضایتی و گلایه مندی مردم این 

شهر شده است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ اســتان بوشهر را 
قطب اقتصادی و انرژی کشــور می شناسد و 
بخش زیادی از ذخایر انرژی کشور مربوط به 
این اســتان زرخیز، ولی محروم است. بیش از 
نیمی از کل گاز کشــور در استان بوشهر تولید 
می شود و این اســتان صادرکننده بیش از ۹0 
درصد نفت کشور و همچنین تولیدکننده بخش 
عمده محصولات پتروشــیمی و محصولات 
پایین دستی کشور است. بوشهری ها توقع دارند 
بــا توجه به ظرفیت های مهم استان شــان در 
برخورداری از امکانات و تولید صنایع نفت و 
گاز و پتروشیمی، وضعیت شان در حوزه انرژی 
و ســوخت اگر بهتر از دیگر اســتان ها نباشد 
حداقل مانند دیگر استان ها باشند، ولی اینگونه 
نیست.با وجود اینکه گفته می شود با گذشت 8 
سال از آن زمان و در طول دولت تدبیر و امید، 

ایران نه تنهــا در تولید و تامین بنزین خودکفا 
شده بلکه امکان صادرات سوخت حتی بیش از 
میزان واردات سال ۹1 در کشور وجود دارد اما 
مدتی ست که سهمیه بنزین یورو4 استان بوشهر 
به صورت چراغ خاموش قطع شده است.طبق 
قانون بنزین یورو 4 که از انواع استاندارد بنزین 
محسوب می شود به استان هایی داده می شود 
که به لحاظ آلودگی در شرایط مناسبی نباشند 
از همین رو بنزین یورو 4 چند ســالی بود که 
به شهر بوشهر و سه شهرســتان دیگر استان 
عمومی شرکت  روابط  می گرفت.رئیس  تعلق 
ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه بوشــهر 
اظهار کرد: توزیع بنزین در اســتان بوشهر از 
سوی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
پس از انجــام آزمایش های لازم در بالاترین 
ســطح آزمایشــگاه های مرجع و استاندارد 
کشــور انجام می شــود. برابر اعلام سازمان 

محیط زیســت، اولویت توزیع بنزین یورو 4 
با استان ها و کلان شهرهایی است که با مشکل 
روبه رو هستند.مهرداد  زیست محیطی  آلودگی 
بیوکی درباره توزیع بنزین یورو 4 برابر اعلام 
سازمان محیط زیست در کشور تصریح کرد: 
پیش تر سهیمه بنزین یورو4 در شهرستان های 
بوشهر، عسلویه، جم و کنگان به علت وجود 
آلایندگی های زیست محیطی توزیع می شد، اما 
بنا به دلایلی ســهمیه شهرستان های عسلویه، 
جم و کنگان قطع شــد و 2ماهی نیز می شود 
که بنزین یورو4 در بوشهر هم توزیع نمی شود.
وی خاطرنشان کرد: مشخص نیست چه زمانی 
توزیع بنزین یورو4 در بوشــهر از ســرگرفته 
خواهد شــد.رئیس روابط عمومی شــرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه بوشــهر 
بیان کرد: در استان بوشهر ۷8 جایگاه عرضه 
فرآورده سوخت خدمات رسانی می کنند.انتظار 

مردم اســتانی که روی مخازن بزرگ نفت و 
گاز خوابیده اند این اســت که از خدمات این 
صنایع و منابع نیز بهره مند شوند و سهم آن ها 
تنها آلودگی صنایع نفت و گاز نباشد از این رو 
سکوت 2 ماهه مسئولین استانی و بی توجهی 
آن ها تاسف برانگیز است.بنزین همواره کالایی 
استراتژیک به شمار می رفته است، زیرا یکی 
از مهم ترین پایه های امنیت انرژی هر کشوری 
است، از همین رو تامین پایدار این سوخت در 
اولویت دولت های مختلف قــرار دارد. با این 
حال ایران تا چند سال گذشته در تامین بنزین 
مورد نیاز خودکفا نبود و واردات بنزین انجام 
می شد.همین موضوع باعث شد تا در دور قبلی 
تحریم ها در ابتدای دهه ۹0 شمســی، فروش 
بنزین به ایران یکی از فاکتورهای مهم باشــد 
و مشکلاتی را نیز برای کشور به وجود آورد. 
تحریم فروش بنزین به ایران زنگ خطر را در 

این زمینه به صدا درآورد و طرح های پالایشی 
که در کشور بیش از 10 سال بر زمین مانده بود 
را بــه جریان انداخت.با روی کار آمدن دولت 
تدبیر و امید، شــتاب در ساخت این طرح ها 
ســرعت گرفت و با اولویت بندی اجرای آنها، 
منابع مالی متمرکز شــد. البته اقدام های دولت 
برای افزایش کمی و کیفی فرآورده های تولیدی 
و به سرانجام رسیدن طرح های پالایشگاهی در 

کشور در دولت تدبیر و امید در حالی اجرا شد 
که کشور با شدیدترین تحریم های اقتصادی رو 
به رو بود، اما با وجود همه فشارهای خارجی 
علیه کشور، صنعت پالایش مسیر رو به رشد 
خــود را طی کرد، تا آن جا که ایران به جایگاه 
بزرگ ترین تولیدکننده بنزین در منطقه، نخستین 
تولیدکننده بنزین و دومین تولیدکننده گازوئیل 

در اوپک دست یافته است.

مهران ســلطانی نژاد ســرویس اســتان ها //نماینده مردم 
دشتستان در مجلس شــورای اسلامی گفت: مهمترین دغدغه 
مردم دشتســتان ، تامین آب است که مطالبه به حق، محسوب 

و پیگیری می شود. 
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛ ابراهیم رضایی در بررســی وضعیت 
برخی روســتاهای دشتســتان با قدردانی از حضور باشکوه مردم در 
انتخابات 28 خــرداد اظهار کرد: مردم همواره در صحنه های مختلف 
وفاداری خود را از نظام اسلامی نشان داده اند و در انتخابات ریاست 
جمهوری و شــوراهای شهر و روســتا این مهم محقق شد که از همه 

مردم قدرشناس به ویژه مردم تلاشگر دشتستان قدردانی می شود.وی با 
اشاره به وضعیت نامناسب تامین آب شرب و کشاورزی در شهرها و 
روستاهای دشتستان بیان کرد: مهمترین دغدغه مردم دشتستان، تامین 
آب است که مطالبه به حق محسوب و پیگیری می شود.نماینده مردم 
دشتستان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به پیگیری مطالبه مردم 

در توسعه منابع آب آشامیدنی و کشاورزی در دشتستان خاطر نشان 
کرد: در دیدار با وزیر نیرو و مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشور این مهم مورد بررسی قرار گرفت و بر کمک به تسریع طرح های 
آبرسانی قول مســاعد دادند.رضایی با تاکید بر بسیج همه امکانات و 
اســتفاده از همه ظرفیت ها برای حل مشکل کمبود آب در دشتستان 

تصریح کرد: باید برای جبران کمبود آب در دشتستان برنامه های لازم 
در اولویت قرار بگیرد. هدر رفت آب از شبکه های فرسوده یکی دیگر 
از معضلات است که بر مشکلات تأمین آب این شهرستان افزوده است 
و باید بازســازی و اصلاح این شبکه ها مورد توجه ویژه قرار بگیرد.
نماینده مردم دشتستان در مجلس شورای اسلامی یادآور شد: هر چند 
فصل گرما در استان بوشهر و دشتستان از مدت ها قبل آغاز شده، ولی 
فصل تابســتان اوج گرما است که مصرف آب آشامیدنی در این فصل 
افزایــش می یابد که اجرای طرح های اضطراری باید در دســتور کار 

مسئولان ذی ربط قرار بگیرد.

حسن سیلاوی ســرویس استان ها // رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی جندی شــاپور اهواز گفت: نخستین 
محموله واکســن کوو برکت در اختیار خوزستان قرار 
گرفته و از روزهای آینده کار واکسیناسیون افراد هدف 

در این استان را شروع می کنیم. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  دکتر فرهاد ابول نژادیان در جمع 
خبرنگاران بیان کرد:کار واکسیناســیون افراد هدف در مقابل 
کرونا در خوزستان به خوبی در حال انجام بود اما از سه هفته 
پیش به دلیل مشکلاتی که در واردات واکسن کرونا به وجود 
آمد، کار واکسیناسیون متوقف شد.وی با بیان اینکه فاصله بین 

دوز اول و دوم واکســن برخی از هم استانی ها از چهار هفته 
گذشــته و از این بابت جای نگرانی وجود ندارد افزود: اگر 
فاصله بین 2 نوبت واکســن، تا هشت هفته هم طول بکشد 
مشــکلی وجود ندارد.رییس دانشگاه علوم پزشکی جندی 
شاپور اهواز با بیان اینکه روز چهارشنبه هفته گذشته محموله 
جدید واکســن به دست ما رســید که تعدادی از آنها واکسن 
اسپوتنیک روسیه بود گفت: با ورود محموله جدید یک میلیونی 
از چین در روزهای آینده روند واکسیناسیون در خوزستان با 
سرعت بیشتری انجام می شود.وی با بیان اینکه روز چهارشنبه 
هفته گذشته 10 هزار دوز واکسن برای عوامل اجرایی انتخابات 

در اختیار ما قرار گرفت افزود:تزریق واکسن برای این افراد در 
روز پنجشنبه به صلاح نبود زیرا احتمال داشت برخی افراد به 
دلیل عوارض واکسن نتوانند پای صندوق ها حضور پیدا کنند.
ابول نژادیان با بیان اینکه یکشنبه هفته جاری واکسیناسیون 
این افراد انجام می شود گفت: همچنین تزریق دوز دوم واکسن 
برخی از گروه های سنی در خوزستان از روزهای آینده شروع 
خواهد شد.وی افزود: ادامه  روند واکسیناسیون افراد بالای ۶۵ 
سال و بیماران خاص جامانده از واکسیناسیون در دستور کار 
اســت. رئیس دانشگاه علوم پزشکی اهواز گفت: تاکنون ۵2 
درصد گروه سنی ۶۵ تا ۷0 سال و 80 درصد افراد بالای 80 
سال خوزستان در مقابل کرونا واکسینه شده اند.هم اکنون یک 
شهرستان خوزستان در وضعیت قرمز، 18 شهرستان نارنجی و 

12 شهرستان زرد کرونایی قرار دارند.

استانداریزد:

 انتخابات یزد با حداکثر سلامت و کمترین حاشیه برگزار شد

حذف چراغ خاموش سهمیه بنزین یورو ۴ در بوشهر

تامین آب ، مهمترین دغدغه مردم دشتستان

نخستین محموله واکسن کوو برکت به خوزستان رسید

مهران سلطانی نژاد سرویس اســتان ها // با ورود 
خدام رضوی جشن های زیر سایه خورشید در استان 

بوشهر آغاز شد .
   به گزارش خبرنگاردریا، مســئول ســتاد دهه کرامت 
دبیرخانه کانون های خدمت رضوی اســتان بوشــهر در 
آئین اســتقبال از خدام رضوی در فرودگاه بوشهر اظهار 
داشــت: مردم استان بوشهر عشق و ارادت بالایی به اهل 
بیت دارند. حجت الاســلام جلال شریفی ضمن تبریک 
دهه مبــارک کرامت و خیــر مقدم گفــت: کاروان زیر 

سایه خورشید آســتان مقدس امام رضا )ع( به مدت ۶ 
روز در اســتان بوشــهر حضور خواهند داشت و به همه 
شهرستان های استان اعزام می شــوند و جشن های زیر 
سایه خورشید را در نقاط مختلف استان برگزار می نمایند.
وی به حضور ســالانه کاروان زیر ســایه خورشید در 
استان بوشهر اشــاره کرد و افزود: امسال نیز کاروان زیر 
سایه خورشــید خادمان حضرت رضا )ع( به درخواست 
دبیرخانه کانون های خدمت رضوی استان بوشهر در این 
استان حضور یافته و فضای استان را با قدوم رضوی خود 

عطرآگین نمودند.شــریفی گفت: بر اساس برنامه ریزی 
صورت گرفته بیش از 400 ویژه برنامه برای دهه کرامت 
در شهرســتان های استان بوشهر پیش بینی شده است که 
بخشــی از این برنامه ها را دیدار با خانواده شهدای مدافع 
حرم و سلامت، عیادت از بیماران و گرداندن پرچم متبرک 
حرم مطهر رضوی در نقاط مختلف استان عنوان کرد.وی 
یادآور شد: دو تیم شهید قاسم سلیمانی و شهید ابو المهدی 
المهندس در شهرستان های شمالی و جنوبی استان کاروان 
زیر سایه خورشید را همراهی می کنند.در آستانه سالروز 
ولادت فرخنده ثامن الحجج امام رضا علیه الســلام و به 
مناسب دهه کرامت خادمین رضوی و حاملان پرچم حرم 
مطهر آن امام شریف در قالب کارون زیر سایه خورشید، 
با استقبال پرشور دوستداران امام رضا علیه السلام وارد 

فرودگاه بوشهر شدند.

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // 
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه 
یزد گفت: عفاف و حجاب از چنان اهمیتی 
برخوردار اســت که باید فرهنگ سازی 
آن با همکاری فرهنگیان از مدارس آغاز 

شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، آیت الله محمد 
رضا ناصری به مناسبت دهه کرامت در 
آیین تجلیل از دختــران موفق محجبه 
اســتان افزود: رعایت عفاف و حجاب 
نقش مهمی در کاهــش ناهنجاری ها و 
آسیب های اجتماعی دارد و باید نسبت به 

فرهنگ سازی آن اقدام شود.وی با بیان 
اینکه دین مبین اسلام اهمیت ویژه ای به 
مقوله حجاب و عفاف قائل شــده است 
ادامه داد: در این خصوص هرچند تاکنون 
فعالیت هــای فرهنگــی خوبی صورت 
گرفته است ولی به خاطر اهمیت موضوع 
اصلا کافی نیست و باید بیش از گذشته 

اقدام شود.

  نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه 
یزد با اشاره به اینکه بانوان موفق محجبه، 
الگوی دیگر بانوان جامعه هستند تصریح 
کــرد: این بانوان باید بــا اخلاق خوب، 
تواضــع و فروتنی فرهنــگ حجاب و 
عفــاف را در جامعه ترویج دهند و همه 
در قبال آن مســوول هستند.ناصری  از 
دانش آموزان خواســت تا با خودسازی، 

مطالعه و علم از مبلغان این مسیر باشند 
که انجام آن در جامعه  نقش الگویی دارد 
و والدین باید با همکاری مراکز فرهنگی 
و آموزشی در مدارس برای گسترش آن 
اقدام مناسب را در استان انجام دهند. در 
این مراســم از 14 نفر از دانش آموزان 
موفق محجبه قدردانی شــد و هدف از 
این برنامه ترویج فرهنگ تشویق بانوان 
محجبه در ســطح جامعه است.در سال 
تحصیلی جــاری 2۶0 هزار دانش آموز 
در مراکز آموزشی استان یزد به تحصیل 

مشغول هستند.

با ورود خدام رضوی؛

جشن های زیر سایه خورشید در بوشهر آغاز شد

امام جمعه یزد: 

رعایت عفاف و حجاب از مدارس آغاز شود

طرح :  بیتا  هوشنگی

آرزو توکلی سرویس استان ها // جانشین رئیس ستاد مدیریت کرونا استان کرمان 
گفت: سه شهر این استان از جمله رودبار جنوب، کهنوج و منوجان در وضعیت قرمز 

کرونا قرار گرفته اند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، محمدصادق بصیری در جمع رسانه ها افزود: لذا ضرورت دارد 
که مسئولان و مردم تدابیر لازم را اتخاذ کنند. وی اظهار داشت: همچنین 11 شهر استان از 

جمله بافت، بردسیر، بم، شهربابک، قلعه گنج و کرمان در وضعیت نارنجی و ۹ شهر نیز زرد 
هستند.جانشین رئیس ستاد مدیریت کرونا استان کرمان گفت: وضعیت شهرهای جنوبی 
و شرقی استان کرمان شکننده ارزیابی می شود که این امر هم به علت همجواری با استان 
های هرمزگان و سیستان و بلوچستان است که اوضاع این مناطق باوجود کنترل ورودی و 
خروجی خوب نیست.وی با بیان اینکه نشست مدیریت کرونا استان کرمان برگزار نمی شود 
تصریح کرد: با علوم پزشکی بم و جیرفت برای اعمال محدودیت ها تماس داشتیم.بصیری 
افزود: فردا ســتاد کرونا با پیگیری منطقه ای برگزار می شود که امیدواریم موج بیماری به 

استان کرمان برنگردد.

وضعیت کرونا در سه شهر کرمان قرمز شد
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سال بیستم شماره 3630

گردشگری

خبری

بومگردی ؛ سفری سبز
   سرویس گردشگری // در سال های اخیر توسعه گردشگری 
و افزایش علاقه مــردم به بازدید از مقاصد طبیعی و تاریخی و 
تجربه زندگی به شیوه سنتی موجب رشد شاخه ای از گردشگری 
به نام اکولوژ )اقامتگاه های بومگردی( با هدف حفظ و پاسداشت 
فرهنگ بومی و سنتی شده است.بومگردی به شیوه ای از اقامتگاه 
اطلاق می شــود که با بهره گیری هوشــمندانه از منابع طبیعی و 
اســتفاده از بناهای هماهنگ با منطقه و منطبق با فرهنگ بومی، 
میزبان با رعایت ضوابط زیست محیطی، فضایی را برای اقامت 
بومگردان )روستایی، عشایری و...( فراهم می کند تا گردشگران 
بتوانند زندگی ســنتی را با امکانــات محلی در محیطی طبیعی 
در قالب اقامتــگاه تجربه کنند.اغلــب بومگردی ها در خانه و 
املاک خانوادگی ساخته شده اند که به لحاظ نوع معماری سنتی، 
طراحی و اســتفاده از وســایل بومی و نمادهایی از گذشته در 
دکوراســیون و تزئینات داخلی، آن ها را به اکوموزه بومی تبدیل 
کرده اســت و عموماً نیز به صورت خانواده محور اداره می شوند 
که شامل خدماتی چون اقامت، سرو غذا و نوشیدنی های محلی، 
 اجرای مراسم و آیین های سنتی، فروش محصولات ارگانیک و 
صنایع دستی و... هستند.اقامتگاه های بومگردی شاید امکانات 
و زرق و برق هتل های لوکس و انواع غذاهای مدرن و لاکچری 
را نداشــته باشند اما بدون شــک همپای آن ها در رقابت برای 
جذب گردشگر هســتند و یکی از بهترین گزینه ها برای اقامت 
در روســتاهای هدف گردشــگری محســوب می شوند.بیشتر 
روســتاهای ایران با بهره گیری از طبیعت بکر و بافت روستایی 
زیبا، ظرفیت بالایی برای جذب گردشگر دارند که می توانند به 
ایجاد کســب و کارهای کوچک و افزایش اشتغال فصلی برای 
مردمان محلی، ارتقای ســطح درآمــد به خصوص برای زنان و 
افزایش میزان ســرمایه گذاری و مشارکت فرهنگی و اجتماعی 

جامعه میزبان کمک کند.
  بومگردی بــه دلیل ایجاد رابطه ای نزدیــک و صمیمانه میان 
مردم محلی و گردشــگران، تبدیل به حوزه ای لطیف و حساس 
در گردشگری شــده و به همین منظور برای برقراری بیشترین 
تعامل بــا کمترین اصطکاک بین آن ها اســتفاده از متخصصان 
جامعه شناس، روان شناس و مردم شناس، لازم و ضروری است و 
از آنجا که یکی از پایدارترین انواع طبیعت گردی و سازگارترین 
نوع گردشــگری با محیط شناخته شده، برای رسیدن به توسعه 
پایــدار در جوامع محلــی و ایجاد فرصت پیشــرفت و رونق 
اقتصادی نیاز اســت گردشگری آن منطقه تقویت شود تا بتوان 
با اســتفاده از قابلیت ها و توانایی ها و ظرفیت مناطق مستعد با 
ایجاد و توسعه اقامتگاه ها سهم بیشتری از جذب گردشگر برای 

این حوزه داشته باشد./قدس آنلاین

دبیر فراکسیون گردشگری مجلس:
بودجه وزارت گردشگری ارتقا یافت 

  سرویس گردشگری // دبیر فراکسیون گردشگری و زیارت 
 مجلس شورای اســلامی از ارتقای بودجه وزارت گردشگری 
 در ســال 1400 خبــر داد و گفت: بایــد دو مقوله حمایت و 
ســرمایه گذاری در صنعت گردشــگری مــورد تاکید جدی 
باشــد. تاکنون پایین ترین بودجه در بین وزارتخانه ها متعلق به 
وزارت نوپای گردشــگری بوده به طوری که حتی بودجه این 
وزارتخانه از کمتر از از نصف پایین ترین وزارت خانه قبل خود 
یعنی وزارت ورزش و جوانان ارزیابی شــده است اما این بار 
با پیگیری های فراکسیون گردشــگری و دو نماینده استان یزد 
و به پیشــنهاد دولت، این بودجه ارتقا یافته است.»محمدصالح 
جــوکار« در این خصوص اعلام کــرد: یکی از مطالبات حوزه 
گردشــگری بحث بودجه این وزارت بود که خوشــبختانه در 
خصوص بودجه 1400 اقدام شــد.وی با بیــان این که بودجه 
وزارت گردشگری افزایش قابل توجهی پیدا کرده است، گفت: 
بــه رغم ارتقای بودجــه، همچنان کمبودهایــی در حوزه این 
وزارت خانه وجــود دارد که مصداق آن را می توانیم مربوط به 
زیرساخت ها، ارائه تسهیلات و اعتبارات مربوط به حفظ میراث 
فرهنگی و ســاختمان های تاریخی بدانیــم.وی با تاکید بر این 
که مشــکل جذب نیرو در زمان تعدیل نیروی ادارات نیز بعضاً 
مطرح می شود، در خصوص اصلاح قوانین مربوطه تصریح کرد: 
وزارت گردشگری، میراث فرهنگی و صنایع دستی مانند صنعت 
گردشــگری، نوپاست و شناسایی و اصلاح برخی از قوانین نیز 

زمانبر است.
  جوکار با اشــاره به این که آموزش منابع انســانی مورد نیاز 
و جــذب و آموزش این نیروها نیز زمانبر اســت، در خصوص 
دیگر مشکلات این صنعت و وزارت خانه گفت: رفع بسیاری از 
این مشکلات از سوی بخش خصوصی و مردم محقق می شود، 
حتی در خصوص نیروها نیز افراد با ظرفیت بســیار بالا در بین 
مردم وجود دارند که این وزارت باید تجربه لازم را به دســت 
آورده و با تقویت صنعت گردشــگری آن هــا را به کار بگیرد.
دبیر فراکسیون گردشــگری مجلس در پایان با تاکید بر این که 
صنعت گردشــگری باید تقویت شــود، تصریح کرد: هر چه در 
زمینه گردشــگری سرمایه گذاری کنیم، یقیناً می توانیم اشتغال و 
تولید ثروت را افزایش دهیم و ارز آوری خوبی داشته باشیم لذا 
باید دو مقوله حمایت و ســرمایه گذاری در صنعت گردشگری 

مورد تاکید جدی باشد.

واحد آموزش 
سازمان مدیریت پسماند 

شهرداری بندرعباس

 بازیافت نباید یک شعار باشد 
باید تلاش کنیم یک فرهنگ شود 

 سرویس گردشــگری //  پژوهشــگر و مدرس 
بدون  پرنده نگرهــای حرفه ای  پرنده نگری گفت: 
هدف سفر نمی روند؛ آنها می دانند برای تماشای چه 
نوع پرنده ای، چه زمانی و دقیقا کجا باید بروند و بر 
اساس اطلاعات و تجربه  برای دیدن پرنده مورد نظر 
خود ساعت های طولانی در یک محدوده کوچک به 

انتظار می نشینند. 
 پرنده نگــری )Bird watching( از شــاخه های 
طبعیت گــردی و بوم گردی اســت و با پرنده شناســی 
متفاوت اســت. یک پرنده نگر وقتی در طبیعت حاضر 
می شــود، بدون هیچ گونه تصرف و دخالت در زندگی 
طبیعی پرندگان تنها به تماشای آنها می پردازد، اما یک 
پرنده شناس بر مبنای تحقیق علمی از نزدیک به بررسی 
ژنتیک، عــادات و رفتار گونه  هــای مختلف پرندگان 
می پردازد.پرنده نگری لذت مشاهده پرندگان، بدون تماس 
و لمس پرنده ها در زیست گاه های طبیعی آنهاست؛ در این 
شیوه، مخاطبان به رصد پرندگان پرداخته و از تماشای 
آنها لذت می برند. امــروزه پرنده نگری پرطرفدارترین 
شاخه گردشــگری مبتنی بر طبیعت در جهان است که 
علاوه بر جذب گردشــگر و جلب توجه اقشار مختلف 
جامعه در حفاظت از زیستگاه های طبیعی پرندگان نقش 
مهمی ایفا می کند. طبیعت گردی اصــول و قواعدی بر 
مدار احترام به منابع طبیعی، حیات وحش و محیط زیست 
دارد و آداب پرنده نگــری عــلاوه بر همــه اینها تاکید 
 دارد گردشــگری که وارد طبیعت می شود نباید به لانه 
 پرندگان نزدیک شــود، نباید به تخم پرنده دست بزند، 
 نبایــد در تغذیه آنها دخالت کند، نبایــد از ایجاد صدا 
برای جذب پرنده اســتفاده کند و یــا آرامش آنها را به 
هم بزند. در حال حاضر پرنده نگری حتی به عنوان یک 
صنعت در بیشتر کشورهای جهان رونق پیدا کرده و افراد 
برای گذران اوقات فراغت به تماشای پرندگان می روند و 
اگر حرفه ای تر باشند از آنها عکاسی هم می کنند، بر همین 
اساس در بسیاری از کلان شــهرها و با این که شاید از 
محیط زیست گیاهی و جانوری هم دور باشند، اما اماکن 
مدیریت شده برای تفرج و تماشای پرندگان و بهره گیری 
از ظرفیت بالقوه آنها در تحقیقــات، آموزش و گذران 
اوقــات فراغت، احداث می کنند.شــهر تهران به عنوان 
یک کلان شــهر از تنوع زیستی بســیار غنی برخوردار 
است، باغ ها، بوســتان های جنگلی، مناطق کوهستانی 
شــمال تهران، تپه های سوهانک، تلو و پارک پردیسان 
 در داخل شــهر و رود دره ها، اصلی ترین زیستگاه های 
گونه هــای مختلف گیاهی و جانــوری پایتخت بویژه 
پرندگان هستند. منطقه حفاظت شده جاجرود، پارک های 
ملی ســرخه حصار و خجیــر و تالاب های مصنوعی 
شهری مانند دریاچه شهدای خلیج فارس )چیتگر( نیز از 
عرصه های جاذب پرندگان محسوب می شوند که از سال 
گذشته سایت های پرنده نگری توسط شهرداری تهران در 
این منطقه از غرب تهران ایجاد شده است.به نظر می رسد 
آشنایی شــهروندان با انواع گونه های پرندگان بومی و 
مهاجر و نحوه زیست آنها از قبیل زیستگاه، آشیان گزینی، 
تغذیه، زادآوری و بیان اهمیت و ارزش زیست محیطی 
پرندگان و نقش آنها در اکوسیستم های شهری و مهمتر از 
همه آرامش روحی و روانی ناشی از مشاهده پرندگان در 
شهری شــلوغ و آلوده علاوه بر آن که می تواند مفرح و 

آرامش بخش باشد، می تواند منجر به رونق پرنده نگری 
و گردشگری در طبیعت شود.

* پرنده ها همیشه و همه جا هستند
  پرویز بختیاری پژوهشگر و فعال محیط زیست، پرنده نگر 
و مولف کتاب پرنده های شهر تهران گفت: پرنده نگرهای 
حرفه ای معمولا سفرهای بدون هدف نمی روند، آنها دقیقا 
می دانند برای تماشــای چه نوع پرنده ای، چه زمانی و 
دقیقا کجا باید بروند؛حرفه ای ها بر اســاس اطلاعات و 
تجربه ای که دارند ساعت های طولانی در یک محدوده 
کوچک منتظر پرنده مورد نظر خود می نشینند تا آن را 
ببیننــد یا تصویر بگیرند؛ همین انتظار و صبر که به یک 
ثبت تحقیق علمی منجر می شــود، جذاب و لذت بخش 

است.
پژوهشگر و مدرس پرنده نگری افزود: 

همه جا  و  همیشه  پرنده ها 
هســتند، البته اگر 

پرنده نگــری 
ی  حرفه ا

و 

هدفمنــد 
مد نظر باشــد 

و  مطالعه  کمــی  با 
تحقیق، می تــوان محل و 

زمان دقیق دیدن پرنده مورد نظر را پیدا 
کرد. اما برای دیدن پرندگان کافی اســت فرد علاقه مند 
غیرحرفه ای اراده کند پنجره اتاق خود را باز کند؛ اما اگر 
کمی همت کند برای تماشای پرنده های بیشتر و زیباتر 
با خارج شــدن از خانه در پارک نزدیک محل زندگی 
خود نیز می تواند پرنده های خاص تر را هم ببیند، در کنار 
همه اینها علاوه بر رعایت اصول گردشگری در طبیعت، 
رعایت دســتورالعمل های بهداشتی دوران کرونا باید با 

دقت تمام رعایت شود.
*  هنوز نشــانی از »گیلان شــاه خال دار« دیده 

نشده است
  بختیــاری گفت: گیلان شــاه خال دار بــا نام علمی 
numenius tenuirostris پرنده ای اســت که 

سال ها در ایران رویت نشده است، تصور بر این است که 
منقرض شده باشد؛ ایران جزو سرزمین هایی است که این 
پرنده هر سال از آن عبور و به سمت آفریقا و بر عکس 
به سمت قطب مهاجرت می کرده است. کلوپی در ایتالیا 
برای مســتندات رویت این پرنده 10هزار دلار جایزه 
گذاشــته تا به جامعه علمی و محیط زیست جهان نوید 

بدهد که این پرنده منقرض نشده است و اگر پرنده نگری 
بتواند این پرنده را ببیند و تصویر آن را ثبت کند می تواند 
بــا این کلوپ تماس گرفته و حتی جایزه را از آن خود 
کند.مدرس پرنده نگری اظهار داشــت: طبق مستندات 
گیلان شــاه خال دار در بخش هایی از شمال شرق ایران 
نزدیک به دریای خزر وارد ایران میشــده و از محدوده 
استان خوزستان تالاب شادگان از جنوب ایران خارج 
میشــده است. این پرنده حدود 2۵ تا ۳0 سال پیش در 
ایران دیده شده و کارشناسان حدس می زنند که به طور 

کامل منقرض شده باشد.
  وی تصریح کرد: یافتن و تماشــای مجدد پرندگان در 
خطر انقراض که حتی مســیر تردد و مهاجرت آنها را  
دیگر نمی دانیم، بسیار ارزشمند 
است؛ همین 

و  کشــف 
اثبات در پرنده نگری است که 
علم و تفریح را در کنار هم به عنوان یکی از شاخه های 

طبیعت گردی جذاب تر می کند.
*  تغییــرات طول روز شــب عامل اصلی کوچ 

پرندگان
 بختیاری درباره پدیده کوچ )مهاجرت( پرنده ها گفت: 
مهاجرت یک سویه است، اما کوچ فرایند و رفتاری دو 
طرفه و رفت و برگشــتی است؛ عوامل زیادی بر کوچ 
پرندگان تاثیر دارد و بســیار هم جذاب است. دانستن 
اینکه پرنده ای از کنیا در قاره آفریقا کوچ خود را آغاز 
می کند و در یک مسیر مشخص پرواز کرده و از مناطق 
زیادی در کشورهای مختلف عبور می کند و در شهری 
مانند رامسر اقامت می کند جالب است. این مسیریابی 
دقیق چه برای اولین بار و تکرار آن در هر سال توسط 
پرنده و آگاهی از اینکه این پرنده در آن شــهر در یک 
خیابان خاص و یک کوچه بن بســت و دقیقا در بالکن 
همان خانه ای که سال گذشته لانه ای ساخته بوده، آشیانه 

می سازد، شگفت انگیز است.

  وی دربــاره علت کــوچ پرندگان گفــت: برخی از 
کارشناسان کمبود غذا را علت مهاجرت یا کوچ عنوان 
می کننــد، اما مثلا قوها و اردک ها که اوایل بهار به ایران 
می آیند. در این زمان هوا هم مطلوب است، گیاهان آبزی 
و جلبک های دریاچه ها و برکه ها رشد کرده اند، و غذای 
زیادی فراهم است اما آنها ماندگار نیستند و کوچ می کنند؛ 

پس غذا ممکن است عامل اصلی نباشد.
مــدرس  و  پژوهشــگر 

ی  ه نگــر ند پر
 : گفــت

تغییرات دما )سرما و گرما( 
در مناطــق را هم نمی توان عامل اصلی 
و اساســی کوچ پرنده ها دانست زیرا گاهی 
مشــاهده می شــود در منطقه ای آب دریاچه و 
برکه کاملا یخ می بندد، اما پرنده ها مهاجرت نمی کنند، 
و ماندگار هستند.بختیاری تاکید کرد: عامل اصلی کوچ 
پرندگان تغییرات و کوتاهی و بلندی طول روز و شــب 
اســت، زمانی که مدت زمان روز و شب تغییر می کند 
و کوتاه و بلند می شــوند، میزان تابش نور خورشید به 
پرنده ها باعث تغییراتی هورمونی در آنها می شود، و همین 
تغییرات چه غذا باشد یا نباشد، هوا چه سرد باشد یا گرم، 

پرنده را به آغاز کوچ اجباری وادار می کند.
*  پرنده نگران خارجی برای دیدن »زاغ بور« به 

ایران می آیند
  بختیاری افزود: زاغ بور )ZaqBoor( یا زاغ کویری 
با نام علمی Podoces Pleskei از خانواده کلاغ ها 
پرنده ملی ایران و تنها پرنده ای است که انحصاری در 
ایران زندگی می کند و در هیچ جای جهان دیده نشده 
است؛ در محیط های بیابانی و نیمه بیابانی ایران زندگی 
می کند، و هر کسی در هر جای دنیا علاقه داشته باشد 
که این پرنده را ببیند باید به ایران ســفر کند. پیش از 
کرونا، زاغ بور در فهرســت علاقه ها و جاذبه های هر 
گردشگر علاقه مند به طبیعت که به ایران می آمد قرار 
داشت و به راهنمای خود تاکید می کردند که این پرنده 

را باید ببینند.

  پژوهشــگر و مدرس پرنده نگــری گفت: چند گونه 
از پرنده هایــی که بیشــتر روی زمین حرکت می کنند 
در جهــان وجــود دارد که زاغ بور بــه عنوان پرنده 
انحصاری ســرزمین ایران در کمیتــه ثبت پرنده ها با 
عنوان )Persian ground Jay( نامگذاری شده 
 Persia اســت، البته پرندگان دیگری هم با عناوین
یا irania وجود دارد؛ پرنده سینه سرخ ایرانی با نام 
علمــی irania gutturali نام ایران را با خود 
دارد؛ حتی یــک نوع پرنده زنبورخوار گلوخرمایی با 
نام علمی meroPs Persicus وجود دارد؛ ســینه 
سرخ ایرانی بهار و تابستان در ایران 
هستند و فصل های دیگر 
ســال از جنوب 
تا  غــرب 
یقا  فر آ

پیش 
می رود.

   *  
پرنده نگــری  در 

بهشت 
  بختیاری گفت: پرنده ها همیشه بوده اند، میلیون ها سال 
است که هزاران هزاران پرنده از بخش هایی از آسیا و 
خاورمیانه به آفریقا کوچ می کنند و برمی گردند، ما کمتر 
توجه می کنیم؛ تهران از تنوع شگفت انگیزی از پرندگان 
پرنده نگری  مــدرس  و  است.پژوهشــگر  برخوردار 
افزود: در فصل بهار که پرنده ها بســیار ســرحال و 
شــاداب آواز می خوانند زمان مناسبی برای رفتن به 
طبیعت و پرنده نگری است؛ علاقه مندان برای تماشای 
پرندگان می توانند چند مکان را در تهران ســر بزنند، 
قابل دسترس ترین این مکان ها پارک شهر )منطقه 12 
تهران - خیابان بهشت( است؛ اولین سایت پرنده نگری 
شهری در این پارک راه اندازی شده است؛ گردشگر در 
این پارک با مراجعه به کلبه پرنده نگری یک دوربین و 
یک کتابچه دریافت کند؛ همچنین کارشناسی به  عنوان 
راهنما، گردشگر را همراهی می کند تا پرنده های مورد 
علاقه خود را در نقاط مختلف پارک ببیند و مشخصات 
و ویژگی های پرنده دیده شده را توضیح می دهد.وی با 
تاکید بر این که پرنده ها همه جا، حتی داخل شهرهای 
بزرگ و شلوغ هم هستند، گفت: ما در قلب شهر تهران 
در میان آلودگی صوتی و هــوا کار تحقیقاتی کردیم 
و نتایج را مســتند کردیم که در همان منطقه شلوغ و 
آلــوده بیش از ۶0 گونه پرنــده را در فصول مختلف 
 می تــوان دید. تصور کنید در مناطق آرام تر و پاکیزه تر 
قطعا گونه های متعدد و متنوع پرندگان را می شود رصد 

کرد.

پرنده نگرهای حرفه ای هدفمند سفر می کنند

مفقودي نوبت دوم

سند خودروی gmc رنگ سفید 
مدل۲010 به شماره پلاک منطقه آزاد 
قشم  ۶۸۳1۲ شخصی  بشماره موتور

JX49۳q19a0۸۲۸19 وشماره شاسی 
letaecg۲7ahn0۲01۸ بنام 
حسن رضوانی مفقود گردید و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد

سرویس گردشگری // با وجود امضای برنامه اقدام 
اجرایی مشــترکِ لغو روادید گروهی بین ایران و 
روسیه، شاهد وجود چالش هایی در حوزه گردشگری 
بین ایران و روســیه هستیم که تازه ترین نمونه اش 

سرگردانی مسافران ایرانی در روسیه است. 
  هشتم فرودین ســال 1۳۹۶ بود که موافقت نامه ای بین 
دولت جمهوری اســلامی ایران و فدراسیون روسیه در 
زمینه لغو روادید ســفرهای گروهی شهروندان دو کشور 
توسط وزرای امور خارجه امضا شد. قرار بر این شد این 
برنامه یک ماه بعد نوشــته شود اما به دلیل پیچیده بودن 
موضــوع بعد از رفت و برگشــت های متعدد، در نهایت 
سال 2018 آماده شد.این موافقتنامه، همچنان مشکلاتی 
داشت و طرفین به برخی کلمات، مفاهیم و فرایندها شک، 
شبهه و اعتراض وارد کردند. در نهایت این برنامه مهرماه 
سال 1۳۹۹ آماده شــد. قرار بود وزیر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی برای امضا به روسیه سفر کند 
که با اوج گرفتن ویروس کرونا، دولت روسیه امضای این 
برنامه را به تعویق انداخت تا این که در نهایت با سفر اخیر 
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی به روسیه، 
برنامه اجرایی اقدام مشترک لغو روادید سفرهای گروهی 
شــهروندان ایرانی و روسی امضا شد.اجرای برنامه اقدام 
مشترکِ لغو رواید سفرهای گروهی ایران و روسیه برای 
دوره زمانــی 2021 تا 202۳ اعتبار دارد که قابل تمدید 
به دوره های مشابه است. اما با وجود این قرار داد، هنوز 
مشخص نیست کیفیت اجرای آن چگونه باشد و آیا کمکی 
به توسعه اقتصاد گردشگری کشور می کند یا خیر؟مدتی 
اســت از امضای این قرار داد می گذرد و اخبار مرتبط با 
آن در رسانه های مختلف منتشــر شده است، اما فعالان 
گردشگری معتقدند در زمان امضای این قرارداد اطلاعی 
از آن نداشــتند و بعد از امضا هم تنها از طریق رسانه ها 
در جریــان امضای آن قرار گرفتند. در نهایت این فعالان 
و شــرکت های گردشگری هســتند که کارگزار اجرایی 
چنین قراردادهایی محســوب می شوند. وقتی مشورتی 
با آنها نشــده و حتی از جزئیات چنین قراردادی بی خبر 
بوده اند چگونه می توان انتظار داشت که در اجرایی شدن 
آن مشارکت کنند. همچنین امکان استفاده از پتانسیل های 
آنها برای توسعه گردشــگری بین ایران و روسیه وجود 
داشته است چرا که تاکنون همین شرکت ها برگزار کننده 
تورهای مســافرتی بین دو کشــور بوده اند.ابهام بزرگ 
دیگر، در این زمینه این است که وزارت گردشگری کدام 
شــرکت ها را برای اجرای تورهای روسیه، بدون روادید 
انتخاب می کند؟! در واقع می توان گفت در اجرای چنین 
موضوعی اعمال ســلیقه به شدت حکمفرما بوده و حتی 
ممکن است جدای از نحوه اجرا؛ هر کدام از دو کشور به 
درستی تعهدات توافق شده را اجرایی نکنند.یکی از دلایلی 
که اعمال سلیقه را در اجرای آن زیاد می کند نحوه و شرایط 

اجرایی شدن آن است، چرا که این موافقت نامه برای همه 
آژانس ها نیست. قرار است ایران و دولت روسیه تعدادی 
دفاتر خدمات مسافرتی و تورگردان را معرفی کنند. برخی 
از این شرکت ها گردشگری در سال 2018 تعیین شده اند 
که تعدادشان به ۶8 عدد می رسد اما لازم است این لیست 
به روزرسانی شود.می توان گفت این لغو روادید به صورت 
محدود توافق شده و لغو روادید برای همه مسافران روسیه 
امکانپذیر نیست. این امتیاز به گروه هایی که با آژانس ها 
سفر می کنند، داده شده است. اگر نظارت کافی بر اجرای 
چنین قراردادی نباشد آژانس های منتخب می توانند همان 
هزینه حذف شده  ویزا را در قالبهای دیگر از مسافران اخذ 
کنند و حذف این هزینه تغییری در هزینه سفر به روسیه 
برای مردم عادی ایجاد نکند و تنها باعث افزایش ســود 
آژانس های منتخب شود. زمانی می توان گفت این لغو ویزا 
صورت گرفته که مسافر توری را خریداری کند و هزینه 
این ویزا در آن مســتتر نباشد.اگر نظارت کافی بر اجرای 
چنین قرار دادی نباشد آژانس های منتخب می توانند همان 
هزینه حذف شده ی ویزا را در قالبهای دیگر از مسافران 
اخذ کننداینکه دولت باید آژانس های دارای مجوز را برای 
سفر به روســیه انتخاب کند خود ایجاد رانت می کند و 
باعث اعتراض و ناراحتی آژانس های مسافرتی شده است. 
رانت، پتانســیل های گردشــگری در بخش خصوصی 
را نابود می کند و فضای رقابتــی را از بین می برد. نباید 
فعالیت آژانس های مسافرتی را منطقه بندی کرد و دولت 
به گونه ای رفتار کند که برخی آژانس ها احساس کنند فلان 
منطقه، حوزه استحفاظی شخصی خودشان است، با این 
رفتار نوعی انحصار شکل می گیرد.مشکل دیگری که در 
زمینه توسعه گردشگری بین ایران و روسیه احتمال بروز 
دارد سوءاستفاده از این تصمیم توسط برخی مسافران و 
یا اقداماتی است که منجر به خروج یک طرف از اجرای 
آن می شــود. طرفین این موافقتنامه، یعنی ایران و روسیه 
باید اقداماتی صورت دهند تا مشخص شود دو کشور به 
تعهــدات این قرار داد پایبندند. اثبات این موضوع تنها با 
رفتارهایی صــورت می گیرد که اثبات می کند طرفین به 
دنبال توسعه این تناسبات هستند. اتفاقی که به تازگی در 
فرودگاه مســکو رخ داده از ابعاد مختلفی امکان بررسی 
دارد و می تواند به این روابط آســیب وارد کند.خبری در 
رسانه منتشر شد که نشان می داد ۳۷ مسافر ایرانی، بیش از 
۳0 ساعت در فرودگاه مسکو مانده اند و اجازه خروج از 
این فرودگاه را ندارند. مسافران این دو پرواز با در دست 
داشتن »Fan id« به قصد تماشای مسابقات جام ملتهای 
اروپا عازم روســیه شــده بودند و در فرودگاه با مشکل 
مواجه شدند.در پی این مشکلات سفارت ایران در مسکو 
اطلاعیه ای را منتشر کرده که در این اطلاعیه آمده است: 
طبق اطلاعات واصله، برخی از آژانس های مسافرتی در 
چند وقت گذشــته مبادرت به فروش غیرقانونی بلیت و 

فن آیدی برای تماشای مسابقات جام ملت های اروپا در 
سنت پترزبورگ به برخی از شــهروندان ایرانی کرده اند. 
مرزبانی فرودگاه های روسیه با ادعای جعلی بودن فن آیدی 
و اختصاص یک بلیت به چند نفر، مانع حضور این عده از 
شهروندان به مسکو شده اند؛ این امر با شیوع بیشتر ویروس 
کرونا در فدراسیون روسیه و اقدام غیرقانونی چند ایرانی 
در هفته گذشــته برای عبور از مرز روسیه به سمت اروپا 
همزمان شــده و در نتیجه مرزبانی فرودگاه های مسکو، 
سخت گیری های خود برای ورود مسافران ایرانی به روسیه 
را افزایش داده و در صدد بازگرداندن آنها به کشــورمان 
شده اند.در دومین اطلاعیه سفارت ایران در روسیه در مورد 
مشــکل به وجود آمده برای تعدادی از هموطنان ایرانی 
در فرودگاههای مســکو آمده است:»با توجه به مشکل 
پیش آمده برای شهروندان ایرانی در سفر به روسیه برای 
تماشای مسابقات فوتبال جام ملتهای اروپا، این سفارت 
به محض اطلاع از این مشکل با اعزام نماینده به فرودگاه 
رایزنی های گسترده ای با مقامات امنیتی و انتظامی مسئول 
جهت حل مشکل بوجود آمده بعمل آورد. از حدود 2۵0 
مسافر ایرانی که با پرواز شرکت هواپیمایی ایرفلوت روز 
پنجشنبه 2۷ خرداد ماه وارد مسکو شدند، برخی از مدارک 
ارائه شده از سوی ۳8 نفر از مسافران مورد تایید مسئولین 
پلیس مرزی روسیه قرار نگرفته و همچنین اظهارات این 
مسافران نیز مغایر با هدف سفر آنها بوده است.تعدادی از 
این شهروندان نیز کودکان خردسال و افراد مسن و بیمار 
هستند که سفر آنها به روسیه با فن آیدی از سوی پلیس 
مرزی روسیه توجیه منطقی نداشته و آنان نیز در اظهارات 
خود به اهداف دیگری غیر از تماشای مسابقات فوتبال از 
جمله گذراندن ماه عسل و یا دیدار برخی اقوام و نزدیکان 
اشاره کرده اند که این موضوع بر خلاف قوانین و مقررات 
کشور روســیه اســت. این در حالی است که شرکتهای 
 مســافری که از سابقه گردشــگری با روسیه برخوردار 
می باشند ملزم به اطلاع و رعایت قوانین و مقررات بوده و 
باید خود را مکلف به رعایت این قوانین و مقررات بدانند و 
همزمان مسافرین خود را از این مقررات آگاه کنند.« این در 
حالی است که مسافران معطل مانده در فرودگاه به حداقل 
امکانات لازم هم دسترسی نداشتند. نباید صرف احتمال 
پناهندگی مســافران رفتار نادرستی با آنها داشت. نکته 
دیگر اینکه شرکت های هواپیمایی اول از مدارک مسافران 
اطمینان حاصل می کنند و بعد اقدام به پذیرش می کنند، پس 
احتمال مشکل در مدارک پایین می آید، اگر این موضوع 
درست باشد باید به سراغ شرکت های هواپیمایی رفت و 
دلیل صدور بلیت را از آنها جویا شــد.در نهایت می توان 
گفت اگر قرار است توافقی دوطرفه بین ایران و روسیه در 
راستای توسعه گردشگری صورت بپذیرد، لازمه آن رفتار 
مناسب دو طرفه است و اتفاقاتی نظیر مورد اخیر می تواند 

به نگاه توسعه گرایانه گردشگری آسیب وارد کند.

چالش های گردشگری با روسیه ادامه دارد       



مشاوره
قواعدی برای زندگی خوب

حتی اگر سرتان شلوغ است برای عزیزانتان وقت بگذاریددر 
 این زندگی پرشــتاب ، خیلی راحــت نزدیکانمان را نادیده 
می گیریم. متاسفانه همه خواهر و برادرانی داریم که خیلی به 
ما نزدیک اند ولی فراموش می کنیم با آنها در تماس باشیم. 
نه به این خاطر که مهم نیســتند بلکه بخاطر اینکه ســرمان 
 خیلی شــلوغ است. در مورد بچه ها هم همینطور است. پدر

 و مادرها دوســت دارند مثل روزگار قدیم بچه هایشــان 
کنارشان باشد و به آنها رسیدگی کنند.

هراندازه سرتان شلوغ است باز هم باید برای عزیزانتان وقت 
بگذاریــد. البته این وقت باید دارای کیفیت باشــد، نه اینکه 
همزمان که در حال وقت گذاشتن برای فرزندتان هستید در 

حال انجام کارهای عقب افتادتان هم باشید.

به بچه هایتان فرصت بدهید
به بچه هایتان فرصت دهید این یعنی از آنها حمایت کرده و 
تشویقشان کنید. بچه ها از همه جهت مورد تنبیه و سرزنش 
قرار می گیرند و بیشــترین کلمه ای که می شنوند نه است. 
نــه نمی توانی ایــن کار را انجام دهی، نــه نمی توانی آنجا 

بروی و...
اما اگر بخواهیم از آنها حمایت کنیم باید این عادت نه گفتن 
را ترک کنیم. بدیهی اســت که این بله گفتن باید متناسب با 

مهارت ها یا سن رشد بچه ها باشد.

 همیشه کسی داشــته باشید که از دیدن شما 
خوشحال شود

همه ی ما نیاز داریم کســی را داشــته باشیم که از دیدن ما 
خوشحال شود چون باعث می شود احساس با ارزش بودن 
کنیم. باید یک محبوب داشته باشید.داشتن کسی که از دیدن 
شما خوشــحال می شود مهم اســت، چون فردی را دارید 
 که به شــما نیاز دارد و این به شــما هدف می دهد.مانع از

 خود خواهی شــما می شود و دلیلی اســت برای ادامه ی 
زندگی شما. اگر بخواهید تنها زندگی کنید یا بچه ای نداشته 
باشید چطور؟ کار داوطلبانه و امور خیریه روش خوبی است 

که کسی را داشته باشید که از دیدن شما خوشحال شود.

مرکز مشاوره آرامش فرماندهی 
انتظامی هرمزگان
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ماجرای باند تبهکاران!
در امتداد تاریکی

در افکار خودم غرق بودم که به دستگاه خودپرداز 
رسیدم. کارت بانکی ام را درون دستگاه گذاشتم 
تا مبالغی پول نقد بردارم اما وقتی به پشــت سر 
برگشتم تا کسی را ببینم که نامم را صدا می زد، 
ناگهان جوانی قوی هیکل بر سرم آوار شد و حلقه 
های آهنین را بر دســتانم گره زد، آن جا بود که 

فهمیدم ...
این ها بخشی از اظهارات مردی است که حدود دو سال 
قبل در مشهد و با همدستی زندانیان سابقه دار، اقدام به 
کلاهبرداری کرده بود. این متهم که با تلاش شبانه روزی 
کارآگاهان اداره عملیات ویژه پلیس آگاهی خراســان 
رضوی به اتهام جعل اسناد و فروش خودروی خارجی 
اجاره ای دستگیر شده است، در تشریح سرگذشت خود 
گفت: زمانی که در رشته اقتصاد تحصیلات دانشگاهی ام 
را به پایان رساندم، یک شرکت بازرگانی تاسیس کردم و 
بعد از آن قصد داشتم کارخانه ای در منطقه آزاد اروند راه 
اندازی کنم اما با افزایش ناگهانی قیمت ها و اختلالات 
ارزی در دولت گذشــته، ورشکسته شدم به طوری که 
بــرای جبران بدهکاری هایم در دام باندهای تبهکاری 
افتادم ولی خیلی زود دستگیر شدم و چند سالی را در 
زندان به ســر بردم. روزی که مهر آزادی پای پرونده ام 
خورد و پایم را از زندان بیرون گذاشــتم، آه در بساط 
نداشتم و غرورم نیز اجازه نمی داد دست نیاز به سوی 
دیگران دراز کنم چرا که روزگاری نه چندان دور برو و 
بیایی داشتم و مدیر یک شرکت بازرگانی بزرگ بودم.

خلاصه آن روز به سراغ یکی از دوستانی رفتم که با او 
در زندان آشــنا شده بودم و اوضاع زندگی ام را برایش 
بازگو کردم. او هم بلافاصله گوشی تلفن را برداشت و 
مرا به تعدادی از خلافکاران مشهدی معرفی کرد که در 
زمینه کلاهبــرداری فعالیت می کردند. اعضای آن باند 
خلافــکار  بلافاصله برای من بلیت هواپیما خریدند و 
اتاق یکی از هتل های معروف در هسته مرکزی شهر را 
برایم اجاره کردند. وقتی به مشهد رسیدم، در یک پارک 
بزرگ قرار گذاشتیم. آن ها نقشه کلاهبرداری از طریق 
اجاره و فروش یک خودروی خارجی را تشریح کردند 

و مدارک موردنیاز را برای جعل اسناد در اختیارم قرار 
دادند. در حالی که آن ها هیچ گونه نشان و مشخصاتی 
از خودشان به من ندادند اما من اسناد را مطابق خواسته 
آن ها فراهم کردم و در اختیارشان گذاشتم. طولی نکشید 
که با فروش آن خودرو در یک بنگاه معاملات خودرو، 
ســکه هایی خریدیم و بین خودمان تقسیم کردیم. این 
گونــه بود که من هم با تعدادی ســکه طلا به اصفهان 
بازگشتم و با خرید یک خودروی پژو، منزلی نیز رهن 
کردم و همســر و فرزندانم را نزد خودم بردم. هنوز دو 
ماه بیشتر از این ماجرا نگذشته بود که روزی خودروام 
در جاده واژگون شد و لگنم از چند جا شکست. دیگر 
بدبختی ها و فلاکت هایم بیشــتر شده بود و هر روز با 
یک حادثه تلخ روزگارم ســیاه تر می شد. همسرم نیز 
که نمی توانست این وضعیت را تحمل کند، از من طلاق 
گرفت و به دنبال سرنوشــت خودش رفت. بعد از آن 
دوباره به سراغ یکی از دوستان دوران زندانم رفتم و با 
معرفی او در یک کارگاه تولیدی به عنوان نگهبان مشغول 
کار شدم چرا که جایی برای خوابیدن نداشتم. مبالغی را 
هم که با فروش خودرو، کلاهبرداری کرده بودم در حال 
اتمام بود. وقتی قصد داشــتم مبالغ پایانی را از دستگاه 
خودپرداز بگیرم، ناگهان جوانی قوی هیکل نامم را صدا 
زد. وقتی برای احوال پرسی با او به پشت سرم چرخیدم، 
در یک لحظه چنان مرا در آغوش گرفت که انگار پرس 
شده بودم. زمانی که دست بندها بر دستانم حلقه زد از 
لهجه او فهمیدم که از کارآگاهان مشهد است و دیگر راه 

گریزی ندارم.
خلاصه وقتی به پلیس آگاهی خراسان رضوی منتقل 
شدم، به پای افسر پرونده ام افتادم و به او التماس کردم 
تا همدستان مشــهدی ام را دستگیر کند. از آن جا که 
من آدرس یا مشخصاتی از آن ها نداشتم، باید خسارت 
های شاکی را به گردن می گرفتم ولی هنوز 48ساعت 
بیشتر از زمان دستگیری ام نگذشته بود که در میان بهت 
و حیرت، خلافکاران مشهدی را در بازداشتگاه دیدم و 
در دلم به تیزهوشی کارآگاهان پلیس آگاهی خراسان 

رضوی آفرین گفتم اما ای کاش...

ســرویس حوادث// مــرد ســابقه دار به بهانه 
پرستاری از سالمندان به خانه آنها می رفت و در 
فرصتی مناســب با بیهوش کردن آنها اقدام به 

سرقت می کرد.
چهــارم خرداد مردی با مراجعه به پلیس از ســرقت 
مقداری طــلا و وجه نقد بــه ارزش ریالی حدود 8 
میلیارد ریال از منزل پدر سالمندش خبر داد و گفت: 
با توجه به اینکه پدرم مردی سالخورده و ناتوان بود از 
یک شرکت خدماتی برایش پرستاری خانگی استخدام 
کردیم او که نادر نام داشــت مدام به خانه پدرم رفت 
و آمد داشــت و کارهایش را انجام می داد.پس از این 
شــکایت پرونده به کارآگاهان پایگاه هشــتم پلیس 
آگاهی سپرده شد و کارآگاهان دایره مبارزه با سرقت 
منزل پس از بازدید محل ســرقت، با توجه به اینکه 

هیچ گونه آثار تخریبی در محل مشــاهده نشده بود، 
احتمال اینکه ســرقت داخلی بوده و سارق یا سارقان 
کلید در اختیار داشته را مطرح کردند.سرهنگ کارآگاه 
»علی عزیزخانی« رئیس پایگاه هشتم پلیس آگاهی 
تهران بیان داشــت: با توجه به اظهارات پســر شاکی 
بلافاصله نادر به عنوان مظنون ردیف اول شناســایی 
و ششــم خرداد با تلاش کارآگاهان دســتگیر شد که 
در حین دســتگیری یک قبضه اسلحه کلت کمری ۹ 

میلیمتری به همراه دو تیغه خشــاب و 24 تیر فشنگ 
جنگی و یک قوطی افشانه اشک آور از وی کشف و 

به پایگاه منتقل شد.
نادر اظهار داشت که اسلحه را از صیادی در شهرستان 
بهشهر به مبلغ 10 میلیون تومان و برای دفاع از خودش 
خریداری کرده است اما با توجه به اظهارات متناقض 
متهم درباره علت حمل سلاح گرم و افشانه، تحقیقات 
با حساسیت بیشتری انجام و با استعلام سوابق کیفری 

متهم مشــخص شد وی دارای 4 فقره سابقه کیفری در 
شهرستان مشهد بوده و در حال حاضر نیز تحت تعقیب 
پایگاه های شمال و غرب پلیس آگاهی مشهد است و 
یک فقره سابقه دستگیری در کلانتری 140 باغ فیض 

تهران نیز دارد.
در ادامه بررسی ها متهم لب به اعتراف گشود و ماجرای 
ســرقت از خانه مرد سالخورده را فاش کرد، همچنین 
گفت در ســال 1۳۹۵ با استفاده از قرص خواب آور 
اقدام به بیهوش کردن یک راننده تاکسی کردم، سپس 
خــودرو و مقداری وجه نقد از وی را ســرقت کردم.

با توجه به مســتندات موجود و دلایل به دست آمده و 
انجام تحقیقات تکمیلی مشخص شد متهم که از سارقان 
حرفه ای و سابقه دار بوده با ترفند پوششی تحت عنوان 

پرستار افراد ســالمند ابتدا به عنوان پرستار شروع به 
فعالیت می کرد و پس از مدتی در فرصتی مناسب اقدام 
به سرقت می کرد. در حال حاضر تحقیقات برای اینکه 
مشخص شــود وی تاکنون از چند خانه با این شگرد 
ســرقت کرده ادامه دارد.سرهنگ عزیزخانی در پایان 
توصیه کرد شــرکت های خدماتی قبل از به کارگیری 
و اســتخدام نیروهای خود ابتــدا از مراجع ذیصلاح 
ســوابق متقاضی استخدام را استعلام کرده و سپس در 
صورت تأیید با دریافت مدارک شناسایی معتبر شخص 
متقاضی را به کارگیری نمایند و همچنین به شهروندان 
نیز توصیه کردند برای اســتفاده از نیرو های پرستار و 
خدماتی از شــرکت های معتبر و شناخته شده کمک 

بگیرند تا با جرایمی این چنینی مواجه نباشیم.

پرستار خانگی سارق مسلح بود

 

سرویس حوادث// معاون اجتماعی پلیس فتا ناجا اظهار 
داشت: عاملان انتشار تصاویر ادوار گذشته، تقطیع شده 
و اخبار کذب با هدف ایجاد ابهام در صندوق های رای 
انتخابات و تخریب چهره کاندیداها، شناسایی و دستگیر 

شدند.
سرهنگ »رامین پاشایی« بیان داشت: بر اساس رصدهای 

صورت گرفته در فضای مجازی و دریافت شکوائیه های 
قضائی از ســوی چند نفر از کاندیداهــای میان دوره ای 
مجلس شورای اسلامی و انتخابات شوراهای شهر و روستا 
 مبنی بر انتشــار مطالب خلاف واقع، شایعه بر علیه آنان
 و خانواده هایشــان و انتشــار تصاویر شخصی و کاملا 
خصوصی و تقطیع تصاویر؛ موضــوع جهت پیگیری در 

دستور کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت.
ایــن مقام مســئول ادامه داد: با توجه به ســر نخ های به 
دســت آمده مبنی بر اقدام سازمان یافته و کاملا هماهنگ 
جهت تخریب چهره برخی از کاندیداها و همچنین ایجاد 
 شک و شــبه در برگزاری صحت و ســقم انتخابات در
 حوزه های انتخاباتی چند اســتان و شهرستان بر اساس

 ادله های دیجیتال کشف شده تعداد سه نفر که با اقدامات 
مجرمانه مترصد دستیابی به اهداف شوم خود بودند مورد 
شناســایی قرار گرفتند و طی یک عملیات پلیسی با اخذ 

حکم قضائی دستگیر شدند.

وی با اشــاره به اقرار متهمان بــه جرم خود در تحقیقات 
صورت گرفته مبنی بر تشــویش اذهان عمومی و تخریب 
وجهه کاندیداها در اســتان های مربوطه و زیر سوال بردن 
صحت برگزاری رای گیری با اســتفاده از تصاویر تقطیع 
شده و قدیمی و انتشار شایعات و اخبار جعلی، از تحویل 
 دستگیر شدگان به مراجع قضائی جهت سیر مراحل قانون

 پرونده هایشان خبر داد.
معاون اجتماعی پلیس فتا ناجا به کلیه هموطنان توصیه کرد: 
در راستای انتشار شایعات مختلف، اخبار جعلی و تصاویر 
ســاختگی فراوان از ســوی مغرضان و معاندان در جهت 
تشویش اذهان عمومی و فریب افکار کاربران، به هیچ عنوان 
به محتوای منتشر شده در فضای مجازی تا زمانی که منبع 
انتشار، صحت و سقم خبر و تصاویر برای آنان محرز نشده، 
توجه نکنند و اخبار مربوطه را صرفا از رسانه های ملی و 

خبرگزاری های معتبر دریافت نمایند.

 دستگیری عاملان انتشار اخبار جعلی درباره انتخابات و کاندیداها

 ســرویس حــوادث// رئیس پلیس 
فتا استان کرمانشــاه، از شناسایی و 
دستگیری فردی خبر داد که در یکی از 
سایت های آگهی واسط، به کلاهبرداری 

اینترنتی پرداخته بود.
 سرهنگ علی عباسی  کسانی اظهار 
داشت: در پی شــکایت تعدادی از 
شــهروندان مبنی بر این که دریکی از 
سایت های واسط، مطلبی با موضوع 
فروش امتیــاز وام باکم بهره یکی از 
سازمان ها مشــاهده کرده اند و هدف 
گرفته اند،  قرار  اینترنتی  کلاهبرداری 

رســیدگی به موضوع در دستور کار 
پلیس قرار گرفت.

وی ادامه داد: شــاکیان در ادامه بیان 
داشــتند فرد کلاهبردار با فریب آنان 
و با ارائه برگه های ثبت نام و تشکیل 
پرونــده جعلی مبالغــی را به عنوان 
پیش پرداخت از مالباختگان دریافت 
کرده است و پس از اخذ وجه، دیگر 

جوابگوی قربانیان نبوده است.
رئیس پلیس فتا اســتان کرمانشــاه 
افزود: با اقدامــات فنی و تحقیقات 
فتا  پلیس  کارشناســان  نامحسوس 

مشــخص شــد که متهم دریکی از 
شهرستان های استان همجوار سکونت 
داشــته و از طریق آگهــی مذکور و 
ملاقات با متقاضیان وام در ســطح 
استان کرمانشاه، اقدام به کلاهبرداری 

کرده است.
وی خاطرنشان کرد: پس از شناسایی 
محل اختفای متهم و طی هماهنگی 
صورت گرفته با مرجع قضایی، متهم 

در عملیاتی فاغلگیرانه دستگیر شد.
عباسی کســانی با بیان اینکه تاکنون 
بیش از 10 نفر از این فرد شــکایت 

داشــته اند و مبلغ کلاهبــرداری نیز 
بیش از 2 میلیارد ریال بوده است از 
شهروندان خواست تا زمانی که فرد 
فروشــنده امتیاز وام را نمی شناسند 
وام  امتیاز  خرید  ریسک  به هیچ وجه 

را قبول نکنند.
وی در پایان، گفت: ســایت پلیس 
 cyberpolice.ir آدرس  بــه  فتــا 
اطلاعات  اخبــار،  از  کامل  مرجعی 
بــوده  ســایبری  آموزش هــای   و 
و کاربران با مراجعه به آن می توانند 

راهنمایی های لازم را دریافت کنند.

 کلاهبرداری میلیاردی با وعده  فروش وام کم بهره

سرویس حوادث// مرد میانســالی که در درگیری برادر 
بیمارش را به قتل رســانده بود در دادگاه مدعی شد که 
مقتول قصد داشته پســرش را خفه کند به همین خاطر 

دست به چاقو برده و برادرش را به قتل رسانده  است. 
مرد میانسالی که در درگیری برادر بیمارش را به قتل رسانده بود 
در دادگاه مدعی شــد که مقتول قصد داشــته پسرش را خفه 
کند به همین خاطر دســت به چاقو برده و برادرش را به قتل 

رسانده است. 
زمستان سال گذشته مأموران پلیس پایتخت از مرگ مشکوک 
پسر جوانی در یکی از بیمارستان های شهر باخبر و راهی محل 
شدند. جسد متعلق به حمید 20 ساله بود که در جریان درگیری 
با برادرش بر اثر ضربات چاقو زخمی شــده و بعد از انتقال به 

بیمارستان به خاطر شدت خونریزی ها فوت کرده بود. 
با انتقال جســد به پزشکی قانونی، پرونده با موضوع قتل عمد 
تشکیل شــد و برادر حمید به عنوان عامل قتل بازداشت شد. 
یعقوب 4۵ ســاله به پلیس آگاهی منتقل شد و تحت بازجویی 
قرار گرفت. او در همان بازجویی های اولیه با اقرار به جرمش 
گفت: »برادرم مشــکل روحی و روانی از همان دوران کودکی 
و بیماری مغز و اعصاب داشــت. مقتول همیشه با رفتارهایش 
خیلــی ما را اذیت می کرد تا اینکــه آخرین بار به خانه ام آمد 
و با من درگیر شــد. در آن درگیری پســرم و دوستش برای 
هواخواهی از من وارد درگیری شدند. برادرم دستانش را روی 
گردن پســرم قرار داده بود و قصد داشت او را خفه کند که با 
دیدن آن صحنه عصبانی شــدم و کنترلم را از دست دادم و با 

چاقوی آشپزخانه سه ضربه به او زدم.«
با اعتراف قاتل و بعد از بازسازی صحنه جرم وی راهی زندان 
شد و پرونده در حال کامل شــدن بود که اولیای دم به دادسرا 
رفتند و اعلام گذشــت کردند. به این ترتیب پرونده با صدور 
کیفرخواست از جنبه عمومی جرم به دادگاه کیفری یک استان 
تهران فرستاده شد و بعد از تعیین شعبه در وقت رسیدگی مقابل 

هیئت قضایی شــعبه دهم دادگاه کیفری یک استان تهران قرار 
گرفت. 

اولین جلسه در همان شعبه تشکیل شد. ابتدای جلسه نماینده 
دادستان متن کیفرخواست را قرائت کرد. در ادامه متهم از جنبه 
عمومی جرم مقابل هیئت قضایی دادگاه قرار گرفت و با اقرار 
به جرمش در شــرح ماجرا گفت: »ما هشــت خواهر و برادر 
بودیم و پدرمان با ســختی زندگی مان را اداره می کرد. حمید 
هنگام تولد دچار عارضه مغزی شده بود و مشکلات روحی و 
روانی زیادی داشــت. مادرمان وقتی باردار بود نمی دانست دو 
قلو باردار است تا اینکه وقت زایمان رسید و بعد از به دنیا آمدن 
خواهرم پزشکان فهمیدند آن ها دوقلو هستند و یک نوزاد دیگر 
هم در شکم مادرم هست. این شد که حمید با تأخیر به دنیا آمد 
و در آن زایمان پرده گوش او پاره شد و به مغزش آسیب جدی 
رسید. همین باعث شد او از نظر روحی مشکل پیدا کند و ما را 

هم با مشکلات زیادی روبه رو کند.«
متهم ادامه داد: »حمید به مدرسه رفت ولی نتوانست درسش را 
ادامه بدهد از طرفی کار کردن هم برایش مشکل بود و به همین 
دلیل گرفتار دوستان ناباب شد. او علاوه بر ارتباط با دوستان 
خلافکار همیشــه مشروب می خورد و مست می کرد و با زنان 
مشکل دار هم رابطه داشــت.«متهم ادامه داد: »راننده تاکسی 
بودم که به خاطر مشکلات خانوادگی گرفتار اعتیاد شدم. چند 
بــار به کمپ رفتم تا اعتیادم را ترک کنم، اما در آنجا به خاطر 
درگیری دچار نقص عضو شدم. پس از این مثل قبل توان کار 

کردن نداشتم و بیشتر در خانه استراحت می کردم.«
مرد میانســال در خصوص درگیری با برادرش در روز حادثه 
گفت: »خانه پــدرم در منطقه ای بود که در آنجا مردان و زنان 
فاســدی رفت و آمد داشــتند. برادرم تحت تأثیر حرف های 
دوستانش گرفتار آن ها شده بود به همین خاطر آبروی خانواده 
ما را در آن محله برده بود. او مدام مشروب می خورد و شروع 
به عربده کشــی می کرد. هر بار هم با او صحبت می کردم فایده 

نداشت و گوشش به نصیحت ما بدهکار نبود. روز حادثه حمید 
به خانه مان آمد و یک شیشه مشروب دستش بود. در اتاقی که 
دراز کشــیده بودم پسرم و دوستش نیز نشسته بودند. به حمید 
گفتم جلوی پســرم این کار را نکن. وقتی حرف هایم را تکرار 
کردم او عصبانی شــد و به طرفم حمله کرد. او گردنم را گرفت 
و می خواســت مرا خفه کند که همان موقع پسرم و دوستش به 
هواخواهی از من وارد درگیری شدند. پسرم حمید را گرفت و 
از خانه بیرون برد. من هم از اتاق بیرون رفتم که فهمیدم آن ها 
در پارکینگ با هم درگیر شــده اند. بلافاصله به پارکینگ رفتم 
که دیدم با هم در حال کتک کاری هســتند. لحظاتی بعد برادرم 
که خیلی عصبانی بود گلوی پســرم را گرفت و قصد داشت او 
را خفه کند. با دیدن این صحنه کنترل اعصابم را از دست دادم 
و همان موقع به آشــپزخانه رفتم و یک چاقو برداشــتم و به 
پارکینگ رفتم. آن لحظه به هیچ چیزی جز نجات پســرم فکر 
نمی کردم که با چاقو سه ضربه به برادرم زدم و او خونین روی 

زمین افتاد.«
متهم در حالی که سرش پایین بود، گفت: »از قبل هیچ نقشه ای 
برای کشتن برادرم نداشتم، اما در شرایطی قرار گرفتم که جان 
پســرم در خطر بود. باور کنید هر فرد دیگری هم آنجا بود از 
جان فرزندش دفاع می کرد. آنقدر برادرم ما را اذیت کرده بود 
که انگار آن ضربات با دســتان خودم نبود و یک نفر دســتور 
می داد چاقو را بالا و پایین ببرم. اختیار از من گرفته شــده بود 
و نمی توانستم درست تصمیم بگیرم. صدای دوستان برادرم که 
او را به فســاد کشــانده و ما را بدبخت کرده بودند در گوشم 
شنیده می شد، اما بعد از آنکه برادرم را خونین روی زمین دیدم 
پشــیمان شدم و بلافاصله با اورژانس تماس گرفتم و خودم را 

به پلیس معرفی کردم.«
متهم در آخر گفت: »بعد از ایــن حادثه حالت عادی ندارم و 
وقتی به مــن گفتند که باید به دادگاه بیایــم و از خودم دفاع 
کنم هرچه فکر کردم دیدم حرفی برای دفاع ندارم. من ســواد 
ندارم و نمی توانم از خودم دفــاع کنم به همین خاطر در یک 
کاغذ دفاعیاتم را به کمک دوستانم نوشتم که می خواهم تحویل 
دادگاه بدهم. فقط این را بگویم که پشیمانم و تقاضای بخشش 
دارم.«در پایان هیئت قضایی بعد از تحویل دست نوشته متهم 

جهت صدور رأی وارد شور شد.

متهم: 

برای نجات فرزندم برادرم را کشتم

بر  نظارت  معاون   ســرویس حوادث// 
اماکن عمومی پایتخت از پلمب یک باب 
تعویض روغنــی در خیابان دماوند خبر 
داد که فیلتر روغن های تقلبی را به جای 
فیلتر روغن های برند به مشتریان خود 

می فروخت.
 نادر مرادی در تشــریح جزئیات این خبر 

بیان داشت: در اوایل هفته جاری خبری در 
خصوص فروش فیلتر روغن های تقلبی در 
یک واحد صنفی تعویض روغنی در حوالی 

خیابان »دماوند« دریافت شد.
وی افزود: در تحقیقات پلیسی مشخص شد، 
این واحد صنفی با تهیــه فیلتر روغن های 
تقلبی و قرار دادن آن در بسته بندی با مارک 

به  تقلبی را  فیلتر های  شــرکت های معتبر، 
جای فیلتر های شرکت های برند می فروشد.

معاون نظــارت بر، اما کــن عمومی تهران 
تصریح کرد: با هماهنگی های قضائی بیست 
و ششــم خرداد ماه تیمــی از ماموران این 
معاونت به نشــانی اعلامــی اعزام و موفق 
شدند ۳00 عدد فیلتر روغن تقلبی به همراه 

2 هزار کارتن خالی شرکت های برند کشف 
شد.

این مقــام انتظامی در پایــان بابیان اینکه 
متصــدی واحد صنفی برای ســیر مراحل 
قضائی به دادســرا معرفی شد خاطر نشان 
کرد: با دستور قضائی واحد صنفی تا اطلاع 

ثانوی پلمب شد.

پلمب تعویض روغنی متقلب در تهران

طرح : اسماعیل سهرابی



 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد  
بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی آنها را دفن کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

شهرستان

دوشنبه  31  خرداد 1400

10 ذی القعده  1442

 سال بیستم شماره 3630

خبری

 ۵۵درصد واجدان شرایط بندرلنگه در انتخابات شرکت کردند
 سرویس شهرستان// رییس هیات اجرایی انتخابات بندرلنگه گفت: ۹۵/ ۵۵  
صدم درصد  واجدان شرایط رای دادن یعنی حدود ۶0 هزار نفر در سیزدهمین 
دوره انتخابات ریاســت جمهوری و ششمین دوره شوراهای اسلامی شهر و 
روستا در این شهرستان شرکت کردند. احمد شیبانی با قدردانی از حضور پرشور 
مردم بندرلنگه و تلاش های دست اندرکاران برگزاری انتخابات 1400 اظهار 
داشت:درمجموع 102 هزار نفر در این شهرستان واجد شرایط رای دادن بودند.

فرماندار بندرلنگه ادامه داد: چهار هزار نفر هم در 1۵1 شعبه اخذ رأی وظیفه 
اجرایی، نظارت و بازرسی انتخابات را در این شهرستان بر عهده داشتند. وی  
ادامه داد: ۷2۹ نامزد انتخاباتی برای کسب ۳8۳ کرسی شورای اسلامی شهر و 
روستا در شهرستان بندرلنگه در ششمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و 
روستا به رقابت پرداختند.به گزارش ایرنا، رییس هیات اجرایی انتخابات بندرلنگه 
اضافه کرد: 2۵ کرسی پنج نفره شورای اسلامی شهر و ۳۵8 کرسی روستا در این 
شهرستان وجود دارد که از کرسی هایی شامل هشت روستا دارای شورای پنج 
نفره و بقیه روستاها شورای سه نفره هستند.شهرستان بندرلنگه در 2۵1 کیلومتری 
جنوب غربی بندرعباس، یکی از قدیمی ترین بندرهای جهان است و از سمت 
شمال با استان فارس و شهرستان بستک از سمت جنوب به خلیج فارس و از 
سمت شرق به شهرستان بندرخمیر و از غرب با شهرستان پارسیان )گاوبندی( 
هم مرزاست.این شهرستان با هشت هزار و 210 کیلومتر مربع مساحت که 11،۵ 
درصد خاک استان را شامل می شود و دارای ۵ شهر به نام های )بندرلنگه ،کیش، 
کنگ ،بندر چارک ، لمزان( و چهار بخش به نام های )مرکزی، مهران، شیبکوه 

و کیش( است.

ظرفیت  هتل های کیش ۲ برابر افزایش می یابد
  سرویس شهرستان// رییس هیات مدیره جامعه هتلداران کیش گفت: با 
بهره برداری از طرح های در دســت احداث ظرفیــت پذیرش هتل های این 
جزیره 2 برابر رشــد پیدا می کند. مسیح اله صفا اظهار داشت: اکنون ۵0 هتل 
در حال بهره بــرداری این جزیره ظرفیت پذیرش روزانــه 1۶ هزار و ۵00 
مسافر را دارد و سرمایه گذاران در حال حاضر ۶1 باب هتل دیگر هستند.

وی اضافه کرد: با بهره برداری از هتل های در دســت اجرا میزان ظرفیت 
پذیرش مســافران در ایــن اماکن پس از احداث بــه 40 هزار نفر در هر 
روز افزایش پیدا می کند که حدود 2 برابر ظرفیت فعلی اســت.وی با بیان 
اینکه هتل های در دســت احداث از پیشرفت فیزیکی 1۵ تا ۹0 درصد 
برخوردار هستند افزود: انتظار می رود دولت نسبت به توسعه زیرساخت 
های هتلینگ، توسعه گردشگری و توریســت پذیر بودن کشور به ویژه 
جزیره کیش توجه ویژه ای داشته باشد تا شاهد بهره برداری هرچه زودتر 
این امکانات باشیم.به گزارش ایرنا، صفا یادآور شد: اکنون در ۵0 هتل در 
 حال بهره برداری این جزیره حدود ۶ هزار نفر مشــغول بکار هستند که با
 بهره برداری از ۶1 هتل در دســت ســاخت این اشتغال نیز حدود 2 برابر 
افزایش پیدا خواهد کرد.۵1 هتل فعال جزیره کیش شامل 1۳ هتل پنج ستاره، 
14 هتل چهار ســتاره،1۳ هتل سه ستاره و چهار هتل 2 ستاره بوده که در 
مجموع دارای 1۶هزار و ۵00 تخت و پنج هزار و 1۵ اتاق است.جزیره کیش 
از جزیره های استان هرمزگان با بیش از ۹1 کیلومتر مربع مساحت در 18 
کیلومتری کرانه جنوبی ایران واقع شده است.این جزیره از دیرباز تاکنون به 
دلیل موقعیت استراتژیک، زیبایی های بی نظیر و توسعه همه جانبه اقتصادی و 
گردشگری مقصد گردشگران و فعالان حوزه تجارت و اقتصاد بوده و همواره 

یکی از مطرح ترین مناطق آزاد کشور محسوب می شود.

گروه گزارش// ساخت نیروگاه گازی با ظرفیت یک هزارو 
۴۰۰ مگاوات در سیریک استان هرمزگان که عملیات آن 
2۰خرداد ماه جاری به صورت رســمی با دستور رییس 
جمهوری و با حضور وزیر نیرو آغاز شــد؛ از آن به عنوان 
فصل جدید و مشــترک همکاری نیروگاهی بین ایران و 

روسیه یاد می شود. 
نیروگاه سیریک نخستین پروژه بزرگی است که ابتدا با استفاده از 
وام دولتی فدراسیون روسیه در سال ۹۵ با حضور وزیر وقت نیرو 
و طرف روسی کلید خورد و استفاده از این وام از چند سال پیش با 
مجوز مجلس شورای اسلامی در مسیر استفاده قرار گرفت، اما به 
دلیل بروکراسی پیچیده در هر 2 کشور )ایران و روسیه( با مشکلات 
فنی و اجرایی مواجه شده و روند اجرای این طرح متوقف شد.البته 
سال گذشته در چارچوب فعالیت کمیسیون مشترک 2 کشور، 
ضمانت نامه بانکی برای این پروژه مهم صادر شد که یک هزار و 
400 مگاوات برق را برای کمک به پایداری شبکه برق در جنوب 
و شرق کشور تولید می کند.از آنجایی که این نیروگاه در مجاورت 
دریا قرار دارد، امکان اســتفاده از سوخت جایگزین را داراست، 
یعنــی در صورت لزوم تا 2.۳ میلیون مترمکعب در مصرف گاز 
صرفه جویی به دنبال خواهد داشت که از نظر رونق فعالیت های 
اقتصادی و اشتغال زایی دارای اهمیت است و در فرصت 40 ماه، 
هــر چهار واحد این نیروگاه یکی پس از دیگری به بهره برداری 

برسند.
* ساخت نیروگاه سیریک با ضوابط 

زیست محیطی مطابقت دارد
در زمینه ساخت نیروگاه گازی سیریک کار بزرگی تاکنون انجام 
شده اســت و به طور معمول گام اول بسیار حساس، پیچیده و 
ســنگین اســت و همانگونه که با مقام های روسیه توافق شده 
طرح های بعدی این مجموعه شــامل برقی کردن راه آهن اینچه 
برون -گرمســار، راه آهن زاهدان - بیرجند و همچنین نیروگاه 
برق آبی گتوند علیا و واگن های مترو برای کلانشــهرهای ایران 
همه یکی پس از دیگری اجرایی و عملیاتی خواهد شد.وزیر نیرو 
20 خرداماه جاری درمراسم آغاز عملیات اجرایی نیروگاه گازی 
سیریک با اشاره به اهمیت تامین برق در مناطق گرمسیری بویژه 
استان هرمزگان گفت: نیروگاه 1400 مگاواتی سیریک در کنار 
دریا واقع شــده است و با ضوابط زیست محیطی تطابق دارد و 
می توان در صورت لزوم از سوخت های جایگزین برای آن استفاده 
کرد.رضا اردکانیان افزود: این نیروگاه حدود 40 ماه دیگر آماده 
بهره برداری می شود که نخستین واحد آن سال 140۳ وارد مدار 
می شود و برای پایداری برق در جنوب و شرق کشور اهمیت دارد.

وی به سابقه مسوولیت خود در کمیسیون همکاری های مشترک 
اقتصادی ایران و روسیه و همچنین تلاش ها برای راه اندازی نیروگاه 
ســیریک پرداخت و ادامه داد: اهمیت نیروگاه سیریک به حدی 
است که از رییس جمهوری اجازه خواستم در اینجا حاضر باشم 
و به قول همزبان های تاجیکی ســنگ اساس این طرح را با هم 

بگذاریم.
وزیر نیرو تصریح کرد: مسوولیت کمیسیون مشترک همکاری های 
اقتصادی جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه را در پاییز 
سال ۹۷ برعهده گرفتم و نخستین اجلاس کمیسیون مشترک، با 
همکاری نزدیک وزیر انرژی روسیه در آخر بهار سال ۹8 یعنی 
کمتر از ۶ ماه بعد در تهران و اصفهان با حضور مقام های دولتی و 

بخش خصوصی روسیه و ناحیه قفقاز شمالی برگزارشد.
وی اشاره کرد: طرح های متعددی از جمله گشایش اعتبار برای 
طرح نیروگاه 1400 مگاواتی سیریک به دلایلی متوقف شده بود 
که در کمیسیون های مشترک، مورد بحث قرار گرفت و امروز بعد 
از صدور ضمانت نامه های بانکی و گشایش اعتبار اسنادی این 
طرح، مراسم آغاز عملیات اجرایی رسمی با حضور نمایندگان 
دستگاه کارفرمایی و کمیسیون مشترک و پیمانکار از کشور روسیه 
و شرکا و همکاران و پیمانکاران ایرانی برگزارشد.اردکانیان با اشاره 
به همکاری های 2 جانبه ایران و روسیه اظهارداشت: امید می رود 
گام بلندی در توسعه روابط اقتصادی بین 2 کشور بزرگ منطقه 
برداشته شود و مسیر روشنی پس از پیوستن جمهوری اسلامی 
ایران به موافقت نامه اقتصادی اوراسیا در توسعه و آبادانی و صلح 

و ثبات این منطقه صورت گیرد.
*  نیروگاه سازی؛ فصل جدید توسعه همکاری 

برقی ایران و روسیه
تهران و مسکو به عنوان 2 کشور همسایه در کنار گسترش روابط 
راهبردی همواره در حال تلاش برای رفع موانع موجود در مسیر 
ارتقای سطح همکاری های اقتصادی و تجاری هستند که یکی از 
این موارد توســعه همکاری  های 2 جانبه در زمینه انرژی بویژه 
ساخت نیروگاه مشترک است.مدیرعامل شرکت مدیریت برق 
حرارتی ایران نیز 2۳ خردادمــاه جاری درخصوص این پروژه 
گفت: آغاز عملیات اجرایی نیروگاه 1400 مگاواتی ســیریک 
هرمزگان با اســتفاده از وام دولت روسیه، پل ارتباطی جدیدی 
برای توسعه همکاری های برقی میان 2 کشور و توسعه نیروگاه  
سازی است.محسن طرز طلب افزود: عملیات اجرایی ساخت 
نیروگاه بخار 1400 مگاواتی سیریک در حالی بیستم خردادماه 
جاری با دستور رییس  جمهور آغاز شد که این پروژه قرار است 
با اســتفاده از وام دولتی روسیه و از طریق پیمانکاران روسی و 
ایرانی در مدت زمان ۵۵ ماه به صورت کامل به اتمام رســیده و 
در اختیار کارفرمای ایرانی قرار بگیرد.وی خاطرنشــان کرد: در 
شرایطی که صنعت برق به دلیل نبود افزایش متناسب تعرفه فروش 
برق و تحریم های ظالمانه با کمبود جدی منابع مالی برای توسعه 
طرح های تولید برق روبه  رو است، استفاده از شیوه های مختلف 
تامین منابع برای پیشبرد پروژه های پیش بینی شده در این بخش 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است.مدیرعامل شرکت مادر تخصصی 
تولید نیروی برق حرارتی اظهارداشت: اجرای طرح احداث نیروگاه 
سیریک با استفاده از منابع مالی خارجی باتوجه به شرایط اقتصادی 
حاکم بر کشور، کمبود منابع در دسترس دولت جهت هزینه کرد 
در پروژه های عمرانی و نداشتن دسترسی مستقیم کشور به منابع 
ارزی خود، اقتصادی ترین روش تامین مالی این طرح بوده است.

مدیرعامل شرکت مادرتخصصی تولید نیروی برق حرارتی با بیان 
اینکه »براساس برنامه ششم توسعه بایستی 2۵ هزار مگاوات به 
ظرفیت نیروگاه های کشور افزوده شود که سالانه سه هزار و ۷00 
مگاوات و در مجموع 18 هزار و ۵00 مگاوات از این رقم مربوط 
به نیروگاه های حرارتی اســت«، گفت: در همین ارتباط یکی از 
راه های پیش بینی شده در قانون برنامه توسعه برای احداث چنین 

ظرفیتی، استفاده و جذب منابع مالی داخلی و خارجی است.
طرز طلب ادامه داد: برای احداث نزدیک به چهار هزار مگاوات 
ظرفیت نیروگاهی جدید در هر سال، منابعی افزون بر ۳.۵ میلیارد 
یورو صرفا در بخش تولید برق مورد نیاز است؛ این مهم در حالی 

است که همه منابع درآمدی شرکت تولید نیروی برق حرارتی در 
هر سال کمتر از یک  ششم منابع مورد نیاز در بودجه پیش بینی 
شده است.وی خاطرنشان کرد: بدین منظور پس از گذشت چهار 
سال با رایزنی های صورت گرفته مقرر شده است تا از اعتبار 1.4 
میلیارد یورویی مورد نیاز برای ساخت نیروگاه سیریک، حدود 8۵ 
درصد آن یعنی 1.2 میلیارد یورو توسط طرف روسی و مابقی از 

منابع داخلی دولت ایران تامین شود.
* نیروگاه سیریک موجب افزایش بهره وری، ایجاد 

اشتغال و درآمد می شود
مدیرعامل شرکت برق حرارتی ایران در ادامه اظهارداشت: روش 
تامین منابع مالی خارجی از طریق روش های  مختلف می تواند به 
توسعه اقتصادی کشور کمک کند، به طور مثال در حوزه »سرمایه« 
تامین کننده مالی خارجی منابع مالی را به کشور میزبان می  آورد، 
با توجه به آنکه بخش زیادی از این منابع در داخل کشور هزینه 
می شود این امر باعث افزایش بهره وری نیروی کار، ایجاد اشتغال و 

درآمد در جامعه می شود.
طرزطلب خاطرنشــان کرد: نیروگاه سیریک در یکی از مناطق 
محروم واقع در ســواحل مکران در شرایطی ساخته خواهد شد 
 که به طور اطمینان این طرح به عنوان قطب تامین  کننده یکی از 
مهم ترین زیرساخت های مورد نیاز برای رشد اقتصادی سواحل 
مکران موجب شکوفایی ظرفیت های اقتصادی این منطقه خواهد 
شــد.وی افزود: نیروگاه بخار 1400 مگاواتی ســیریک استان 
هرمــزگان دارای چهار واحد بخــار ۳۵0 مگاواتی با راندمان 
 Super (ناخالص حدود 4۶ درصد اســت. بویلر نیروگاه از نوع
critical ( یکبار گذر با ســوخت اصلی گاز و تامین آب مورد 

نیاز نیروگاه از دریا صــورت خواهد گرفت که برای تامین آب 
مصرفی نیروگاه، آب شــیرین کن) MeD ( با ظرفیت خروجی 

210 مترمکعب در ساعت در دستورکار قرار گرفته است.
این مسوول در خصوص دیگر مزایای اجرای این پروژه گفت: از 
مزایای این پروژه تصویب احداث خط لوله آب از پایین دســت 
سد سرنی به شهرستان سیریک اســت که با مشارکت شرکت 
مادرتخصصی تولید نیروی بــرق حرارتی ظرف حداکثر ۶ ماه 
احداث و مشکل آب روستاهای این شهرستان نیز از این طریق رفع 
خواهد شد. براساس ارزیابی صورت گرفته افزون بر ۳0 روستای 
سیریک که با مشکل جدی تامین آب روبرو هستند، با اجرای این 
پروژه از نعمت آب شرب پایدار برخوردار خواهند شد.وی ادامه 
داد: نیروگاه سیریک به عنوان یکی از گام های موثر و کلیدی در 
راستای توسعه همه  جانبه این منطقه مهم و استراتژیک است و 
ساخت آن یکی از طرح های مهم ملی و توسعه ای برای این بخش 
از کشورمان خواهد بود که می تواند این منطقه بندری را توسعه داده 
و به طور یقین جهش بزرگی در منطقه مکران ایجاد کند. جهشی 
که منجر به تولید انرژی الکتریکی مورد نیاز منطقه مکران و ایجاد 

اشتغال قابل توجهی برای نیروهای جوان منطقه نیز خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت تولید نیروی برق حرارتی خاطرنشان کرد: 
موضوع اشــتغال همواره در این منطقه مساله اصلی مردم بوده 
است؛ برهمین اساس جذب نیروی بومی با آغاز طرح و تکمیل 
آن در اولویت است و از ظرفیت این جوانان به صورت حداکثری 
استفاده خواهد شد تا شــاهد رشد و توسعه  منطقه و در نهایت 
ایجاد اشتغال پایدار برای جوانان شایسته منطقه باشیم.وی افزود: 
براساس برنامه ریزی صورت گرفته امیدواریم بیش از سه هزار نفر 

در طول اجرای پروژه مشغول به کار شده و بیش از 40 درصد آن 
با مشارکت شرکت ها و پیمانکاران ایرانی بویژه در تامین تجهیزات 

و ساخت اجرایی شود.
ظرفیت تولید برق درهرمزگان به ۲ برابر می رسد

نکته مهم و حائز اهمیت در خصوص نیروگاه سیریک هرمزگان آن 
است که این نخستین طرح عملیاتی  شده از محل پنج میلیارد یورو 
خط اعتباری تخصیص  یافته از سوی روسیه به جمهوری اسلامی 
ایران برای توسعه زیرساخت هاست که در شرق کشور و محروم 
نقطه ایران اجرایی شد.این نیروگاه را همچنین می توان جزء نخستین 
نمونه همکاری های اقتصادی و فناورانه میان ایران و کشورهای 
همسایه در این سطح و با وجود شدیدترین تحریم های بین المللی 
علیه کشور به حساب آورد که می تواند زمینه اجرای سایر طرح ها 
از همین محل را نیز فراهم کند.استاندار هرمزگان با اشاره گسترش 
صنعت و بالا رفتن مصرف برق و همچنین اهمیت تامین برق در 
استان و نیاز روزافزون به انرژی در شرایط سخت تحریم گفت: 
ظرفیت تولید برق هرمزگان در دولت تدبیر و امید 2 برابر شد و 
سه هزار مگاوات دیگر در دست اجراست.فریدون همتی بیستم 
خردادمــاه جاری در آیین آغاز عملیات اجرایی نیروگاه 1400 
مگاواتی سیریک اظهارداشت: این جهش بزرگی در زمینه تولید 
برق در هرمزگان محسوب می شود و یکی از طرح های در دست 
اجرا نیروگاه 1400 مگاواتی سیریک است.وی ادامه داد: این طرح 
سابقه طولانی دارد که بنا بود اواخر دولت یازدهم اجرایی شود اما 
بنا به دلایل سیاسی، فنی و بروکراسی مشکل هایی برای آن پیش 
آمد و با پیگیری های وزیر نیرو و سفیر جمهوری اسلامی ایران در 
روسیه و تاکیدهای رییس جمهوری، طرح نیروگاه 1400 مگاواتی 
سیریک از حالت تعلیق خارج شد.رییس شورای اداری هرمزگان 
در بخش دیگری از سخنان خود بیان داشت: کارهای خوبی در 
صنعت آب و برق و فاضلاب در دولــت یازدهم و دوازدهم به 

خصوص در استان انجام شده است.
 *  روسیه می تواند جایگزین کشورهای

 پیمان شکن اروپایی باشد
شــروع عملیات اجرایی نیروگاه بخاری ســیریک به ظرفیت 
1400 مگاوات، با ارزش سرمایه گذاری ۳8 هزار میلیارد تومان 
بزرگ ترین جلوه برنامه ریزی و تلاشــی مجدانه برای افزودن بر 
ظرفیت تولید برق در کشور است تا نیروی برق کافی برای آینده 
توســعه در ایران تامین شود. این نیروگاه از محل وام اعطا شده 

توسط روسیه با ارزش سرمایه گذاری قریب به 1.4 میلیارد یورو 
ظرف مدت 41 ماه ساخته می شود.نیروگاه سیریک شامل چهار 
واحد بخاری ۳۵0 مگاواتی با راندمان ناخالص 4۶ درصد است 
که موجب افزایش پایداری در شبکه برق منطقه جنوب شرق 
کشور )مکران( را فراهم می آورد. این نیروگاه به علت مجاورت 
با دریا و فاصله نسبت زیاد تا مناطق مسکونی، امکان استفاده 
از سوخت جایگزین و به تبع آن صرفه جویی در مصرف 2.۳ 
میلیارد مترمکعب گاز در سال را داراست.نماینده مردم شرق 
هرمزگان در مجلس شورای اسلامی گفت: کشورهای غربی 
در پیمان های مختلف با ایران، بدعهدی های زیادی داشته  اند 
که استفاده از ظرفیت روسیه می تواند آن ها را جبران کند تا در 
یک ارتباط  و همکاری دوستانه، ظرفیت ها به اشتراک گذاشته 
شوند. حسین رییسی نیز در آیین آغاز عملیات اجرایی نیروگاه 
سیریک که با مشارکت روسیه انجام می شود، افزود: تلاش ها و 
پیگیری های استاندار هرمزگان بر کسی پوشیده نیست و آماده 
ســازی چنین پروژه هایی می تواند پشتیبان و پیشران توسعه 
در منطقه مکران باشد.وی در بخش دیگری از سخنان خود 
اظهارداشــت: امکانات و تجهیزات برای آبرسانی سیار نیاز 
ضروری هرمزگان است که وزارت نیرو باید در این خصوص 
کمک کند، مطالعه ساخت پنج سد نیز به مراحل نهایی رسیده 
که اجرای آن ها می تواند دغدغه ها را برطرف کند و لذا سدهای  
مرک، گابریک، سدیج و شریفی و زرانی می توانند ظرفیت های 
خوبی در تولید آب برای استان ایجاد کنند اما در شرایط  کنونی، 

یک اقدام فوری برای تامین آب روستاها لازم است.
*  توسعه سیریک با ساخت نیروگاه 

۱4۰۰مگاواتی
یکی از طرح های مهم ملی و توســعه ای سیریک که می تواند 
این منطقه بندری را توسعه دهد، ساخت نیروگاه بخار 1400 
مگاواتی و پسُت فشار قوی بلافصل آن با تامین مالی )فاینانس( 
دولت روسیه است.این نیروگاه بخار با هدف افزایش ظرفیت 
تولیــد برق منطقه، کمک به افزایش پایداری شــبکه، انتقال 
تکنولوژی و پاسخ به نیاز روزافزون رشد مصرف برق منطقه 
درعباس و ۳0  در فاصلــه 140 کیلومتری شرق شهرستان بنـ
وب شهرستان میناب در ســاحل دریای عمان  کیلومتری جنـ
ساخته می شود.به گزارش ایرنا، در هفتاد و یکمین هفته افتتاح 
طرح های ملی و دهمین پویــش #هرهفته-الف-ب_ایران، 
عملیات اجرایی ســاخت نیروگاه بخاری یک هزار و 400 
مگاواتی سیریک در استان هرمزگان با دستور رییس جمهوری 
و حضور وزیر نیرو، نماینده وزارت انرژی کشــور روسیه و 

استاندار استان آغاز شد.

نیروگاه سازی؛ فصل مشترک همکاری ایران و روسیه درهرمزگان

                         آگهی المثنی سند مالکیت  
 نظــر بــه اینکه آقای وحید چاوش به اســتناد ۴ فقره استشــهادیه محلی بــه وارده شــماره  ۴۳۱۶ و ۴۳۱۷ مورخ

 ۱۱ /۳ /۱۴۰۰ در خصوص ۱- ســند مالکیت یک دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی ۱۳۴ فرعی از۱9 اصلی واقع 
در جاده قدیم بندرعباس بندر لنگه بخش دو بندرعباس که ذیل شــماره ثبت ۱۲۷۵۱۸ دفتر املاک ۷۵۴ صفحه۱۱۶ 
ثبت و ســند مالکیت به ســریال 9۴۲ ۴9۳ الف9۴ به نام وی صادر گردیده است. ۲- سند مالکیت یک دانگ مشاع 
از ششدانگ پلاک ثبتی ۱۴ فرعی از ۱9 اصلی واقع در جاده قدیم بندرعباس بندرلنگه بخش دو بندرعباس که ذیل 
شماره ثبت ۱۲۸۰۷۵ دفتر املاک ۷۵۸ صفحه ۲۰۰ ثبت و سند مالکیت به سریال ۵۶۸ ۴9 الف 9۴ به نام وی صادر 
گردیده اســت مفقود گردیده و نامبرده تقاضای صدور اسناد مالکیت المثنی نموده است لذا به استناد ماده ۱۲۰ آیین 
نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام مي شود هرکس مدعي انجام معامله نسب به پلاک مذکور و وجود 

اصل سند مالکیت در نزد خود مي باشد بایستي از تاریخ انتشار آگهي ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه سند مالکیت به این اداره 
تسلیم و اخذ نماید  بدیهی است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا وصول اعتراض و عدم ارائه سند نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی به نام متقاضی اقدام خواهد شد.۱۴۰۰/۳۱۸ م الف      تاریخ انتشار :۱۴۰۰/۳/۳۱ 
 اسمعیل ربیع نژاد -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس منطقه ۲

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

سرویس شهرســتان// مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد قشم گفت: در 
توســعه صنایع دستی جزیره و در 
کنار آموزش های لازم برای ساخت 
برند منطقه، باید سلیقه بانوان بومی 

جزیره حفظ شود. 
علی درویش پور در بازدید از کارگاه 
تولیدات دوخت صنایع دســتی قشم 
افــزود: نباید ذوق و ســلیقه بومیان 
جزیره در پیشــرفت و توسعه صنایع 

دستی گم شود.
وی ادامه داد: آموزش در رشــته های 
مختلف صنایع دستی همراه با احترام 
بــه تجارب آن ها و حفــظ کرامت و 
سلایق هنرمندان باید سرلوحه سازمان 

منطقه آزاد قشم قرار گیرد.

مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم 
تصریح کرد: صنایع دستی در جزیره 
قشــم از ســاختار و هویتی تاریخی 
برخوردار و سینه به سینه از نسل های 

گذشته به امروز منتقل شده است.
وی افــزود: بایــد با ارائــه مدل و 
به  الگوهای جدید، جذاب و مناسب 
هنرمندان صنایع دســتی قشم، زمینه 
تولید محصولات فاخر صنایع دستی 

در جزیره فراهم شود.
بازاریابی  داد:  ادامــه  درویش پــور 
برای محصولات صنایع دســتی قشم 
از طریق برگزاری نمایشــگاه صنایع 
دســتی در جزیره، اســتان، کشور و 
نمایشگاه های  در  شــرکت   همچنین 

بین المللی یک ضرورت است.
وی اظهار کرد: قشــم بایــد با تولید 
به عنوان خاستگاه  فاخر  محصولات 
و میزبان صنایع دستی کشور شناخته 

شود.
به گــزارش ایرنا، در کارگاه تولیدات 
دوخت صنایع دستی قشم محصولاتی 
از قبیل فــرش، رومیزی، روتختی و 
رومبلی و ماننــد آن  از طریق »تکه 
دوزی«  و »خــوس دوزی« تولیــد 
و همچنیــن دوره هــای کوتاه مدت 
آموزش صنایع دســتی در آن برگزار 

می شود.
جزیره قشــم با مساحت یک هزار و 
۵00 کیلومتر در ســال های 1۳۶۹ و 

1۳۷0 با تصمیــم دولت به 2 بخش 
با مساحت ۳00 کیلومتر  منطقه آزاد 
و منطقه ویژه اقتصادی با مســاحت 

یکهزار و 200 کیلومتر تقسیم شد.
پیوند اقتصــاد ملی به اقتصاد جهانی، 
انتقال تکنولوژی پیشــرفته به منطقه، 
جذب ســرمایه های خارجی، تربیت 
 نیروی انســانی ماهــر و متخصص 
و افزایــش صــادرات و کســب در 
از جمله هدف های  ارزی  آمدهــای 

ایجاد منطقه آزاد قشم است.
شهرســتان قشم شــامل جزیره های 
قشــم، هنگام و لارک با 1۵0 هزار 
نفر جمعیت از تنگه هرمز به موازات 
سواحل استان هرمزگان به طول 1۵0 
کیلومتر و عرض میانگین 11 کیلومتر 
در آب های خلیج فارس گسترده شده 

است.

سلیقه بانوان قشمی در برندسازی صنایع دستی حفظ شود
آگهی دعوت مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت نورد پویش 
بندر )سهامی خاص( به شماره ثبت 116۲ و شناسه ملی 1048005935۲

بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت فوق دعوت به عمل می آورد که درجلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت 
فوق در مورخه 10 / 04 / 1400 روز پنج شنبه درمحل دفتر شرکت به آدرس استان هرمزگان شهر بندرعباس گلشهرجنوبی-
بلوار امامت-کوچه مبارزان 8 -پلاك 12 کدپستی 7916847959 راس ساعت 10 صبح تشکیل میشود حضور بهم رسانند 

ضمنا کسانی که نمی توانند به هر دلیلی در جلسه فوق حضور یابند می توانند حق رای خود را به شخص دیگری وکالت دهند.
دستور جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده 

1 - انتخاب بازرسین
2 انتخاب مدیران

3- انتخاب روزنامه کثیر الانتشار جهت درج آگهی ها شرکت

مقام دعوت هیئت مدیره شرکت

طرح : فرامرز جهانورد
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7
دوشنبه  31 خرداد 1400

10 ذی القعده  1442
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 اقتصادی

 فروردین :
به مهمانی دعوت هستید و در این مهمانی بیشتر از 
چیزی که فکرش را بکنید به شما خوش خواهد 
گذشت. پیشنهادی که یکی از دوستان برای افزایش 
درآمد با شما در میان گذاشته را اجرا کنید و به سود سرشاری برسید.   
امروز بیشتر از همیشــه دل تان هوای همسر یا عشق زندگی تان را 
خواهد کرد. تغییری در زندگی شما صورت می گیرد، به نفع شما است 
که از این تغییر استقبال کنید و مطمئن باشید که از این تغییر سودی به 
شما می رسد. یکی از دوستان شما را به منزل خودش دعوت می کند 
و به رقم اینکه انتظار نداشته اید، در این مهمانی حسابی به شما خوش 
می  گذرد و خاطره  ای فراموش نشدنی در ذهن تان باقی می ماند. دوستی 
که علاقه  زیادی به ایشان دارید، مدتی است به شما کم محلی می کند 
و رفتار وی با شما مانند سابق نیست، از این رفتار دلخور نشوید و 
مطمئن باشید که گرفتاری های زندگی باعث شده تا این دوست، رابطه 

کمتری با شما داشته باشد.
   اردیبهشت:

 حضور بیشــتری در جمع داشته باشید و از انزوا 
دوری کنید. خوراکی های ناسالم را کنار بگذارید 
و به رژیم غذایی سالم پایبند باشید. اعضای خانواده 
امروز دردسرهای زیادی برای شما درست می کنند. اجازه ندهید این 
وضعیت ادامه پیدا کند و در آینده به گونه ای با آنها رفتار نمایید که از 
عهده حل مشکلات شخصی شان برآیند.  به خاطر داشته باشید که 
محبت، محبت می آورد و بیشتر به فکر به دست آوردن دل دوستان و 

اعضای خانواده باشید. 
    خرداد :  

 به مقدار کمی احساس بیماری می کنید و ناخوش و 
کسل هستید، قبل از اینکه بیماری شما رو به وخامت 
بگذارد، فکری به حال درمان خود بردارید و اجازه 

ندهید این بیماری دردسرهای بیشتری برای شما درست کند. 
     تیر : 

 در کنار روزمرگی های زندگــی، امروز فرصتی 
برای استراحت و تفریح پیدا می کنید. از این فرصت 
نهایت استفاده را ببرید و خودتان را برای روز های 
 شــلوغ آینده آماده کنید. به لحاظ مالی روز خوبی در پیش دارید
 و اوضاع  مالی تان بهبود پیدا می کند.   اهمیت بیشتری برای اعضای 
کوچک خانواده قائل شوید و راه درست را در زندگی به آنها نشان 
دهید.  امروز کارهای زیادی در پیش رو دارید، اما این کارها راحت تر 
از همیشه انجام می شــوند و فرصتی برای استراحت و تفریح پیدا 

می کنید.
  مرداد :

 اهل ورزش و تفریح هستید و امروز فرصت لازم 
برای کارهای موردعلاقه تــان را پیدا می کنید. به 
لحاظ مالی روز خوبــی را در پیش دارید و پولی 
به دســت تان می رسد، اما از آنجایی که در همیشه روی یک پاشنه 
نمی چرخد، بهتر است پولی که امروز روانه حساب های بانکی تان شده 
را خرج نکنید و قسمتی از آن را برای آینده کنار بگذارید. بیش از حد 
به مشکلات فکر نکنید و با حضور در کنار اعضای خانواده به آرامش 

برسید. 
  شهریور :

  احتمال زیــادی وجود دارد که امروز وسوســه  
شوید و خرید های غیرضروری انجام دهید، به این 
ترتیب حواس تان بیشتر از همیشه به خرج ها باشد و 
خریدی انجام ندهید که بعدا از آن پشیمان شوید. بر 
این باور هستید که اعضای خانواده پشتیبان شما نیستند و هوای تان را 
ندارند، اما امروز به مشکلی بر می خورید و اهل منزل همه جانبه از شما 
برای حل این مشکل پشتیبانی می کنند، از اتفاق امروز درس بگیرید 
و شما نیز در آینده از هر فرصتی برای حمایت و پشتیبانی از اعضای 

خانواده استفاده کنید.
    مهر : 

 به لحاظ سلامتی و شادابی امروز چیزی کم و کسر 
نخواهید داشــت. به فکر اعضای خانواده باشید و 
اهمیت بیشــتری به آنها بدهید. پولی به دست شما 
می رســد اما مواظب باشید که پول بادآورده را باد خواهد برد. قصد 
انجام کار مهمی را دارید اما از اعتماد به نفس لازم برای اجرای این کار 
برخوردار نیستید و از انجام این کار مهم هراس دارید. امروز برنامه های 
خود را از این کار مهم با بزرگان فامیل درمیان بگذارید و مطمئن باشید 

که اعضای خانواده شما را در رسیدن به اهداف تان تنها نمی گذارند.
   آبان : 

 کارهای زیــادی در پیش رو دارید، اما امروز زمان 
خوبی برای سخت کار کردن نیست و بهتر است به 
جای اینکه خودتان را غرق کار کنید، کمی به خودتان 
استراحت بدهید و زودتر از همیشه کارها را تعطیل نمایید. احساس 
سردرگمی می کنید و مدت زیادی است که روی شادی و لبخند را 
ندیده اید، اجازه ندهید این وضعیت زمینه افسردگی و ناراحتی شما را 
فراهم کند و از امروز تصمیم بگیرید که به جای فکر کردن به چیزهای 
منفی و ناراحت کننده، خوشی های زندگی را ببینید و تا می توانید از 

حاشیه های منفی و ناراحت کننده دور بمانید. 
   آذر :  

 انســان صبوری هستید و رفتار اطرافیان را با صبر 
و بردباری پاسخ می دهید، این روحیه باعث شده تا 
اطرافیان علاقه زیادی به ارتباط با شما داشته باشند، 
در نتیجه از این روحیه نهایت اســتفاده را ببرید و دامنه دوستان تان 
را گســترش دهید. رفتار ســخاوتمندانه  ای با اطرافیان دارید و در 

دست و دلبازی برای دوستان و آشنایان کم نمی گذارید. 
   دی :

 روز را با انرژی آغاز کرده اید، این احساس را تا پایان 
روز حفظ کنید و لحظه هایی سرشار از شادی و نشاط 
را تجربه نمایید. از جایی که فکرش را نمی کردید پولی 
به دســت تان می رسد. از این شرایط نهایت استفاده را ببرید و اعضای 
خانواده را در داشته های خود سهیم کنید. نگرانی های بی موردی که برای 

سلامتی تان دارید را کنار بگذارید. 
    بهمن :

  آهنگ سفر کرده اید، اما در این مسافرت احتمال دارد 
کالای باارزشی را گم کنید. اگر نمی خواهید ضرر کنید 
یا صدمه ای به شما وارد شود، امروز بیشتر از همیشه 
حواس تان را جمع نماییــد.  فکرهای خلاقانه ای در ذهن دارید،  اما از 

اجرای این ایده ها می ترسید و نگران هستید که شکست بخورد. 

   اسفند : 
 مشکلی در محل کار یا منزل سد راه شما شده و این 
وضعیت زمینه ناراحتی تان را فراهم کرده است. در نتیجه 
امروز اصلا حوصله کسی را ندارید و ممکن است که با چیزهای کوچک 
و پیش پاافتاده دعوا راه بیاندازید. در چنین شــرایطی بیشتر از همیشه 
مواظب رفتار خود باشید و روز را به گونه ای به پایان برسانید که کسی 

از شما دلخور نشود. 

سرویس اقتصادی // مصرف سیمان در تمام دنیا 
شاخص خوبی برای توسعه اقتصادی یک کشور به 

شمار می رود.
 در ایران نیز در دوران ســازندگی بعد از جنگ تعداد 
زیادی کارخانه سیمان تاسیس شد و تا همین یک ماه 
پیش قیمت این محصول از سوی دولت قیمت گذاری 
می شــد؛ امری که با توجه به اینکه میزان تولید سیمان 
بیش از نیاز داخل است دیگر ضروری به نظر نمی رسید 
و باعث شــده بود واحدهای تولیدی ســیمان بارها 
درخواست کشف قیمت واقعی سیمان در بورس کالا 
شوند. این خواسته صنعت سیمان سالها به طول انجامید و 
سیمانی ها پشت در بورس کالا به انتظار نشسته و منتظر 
بودند تا پذیرش شوند اما هر بار به دلیلی این اتفاق نیفتاد 
و همچنان قیمت گذاری دستوری برای تولیدکنندگان و 
مصرف کنندگان سیمان حرف آخر را می زد. اما بالاخره 
این طلسم چند ساله شکست و بورس کالا، کارخانجات 
ســیمان را پذیرش کرد. از ایــن پس عرضه و تقاضا 

تعیین کننده قیمت سیمان در کشور خواهند بود. 
در این بــاره بــا عبدالرضا شــیخان رئیس انجمن  
تولیدکنندگان سیمان گفتگویی داشته ایم که می خوانید.

مدتها اســت که صنعت سیمان در تلاش برای ورود به 
بورس کالا اســت البته اما واگرهایی هم وجود داشته 

است.
* می شود تاریخچه ای از این تلاش ها را 

بازگو کنید؟
مدتها است شاید از سال ۹۳ تا ۹4 تلاش می کردیم، با 
هدف کشف قیمت و خارج شدن سیمان از قیمت گذاری 
دستوری، سیمان وارد بورس کالا شود. البته در این مدت 
چند کارخانه سیمان وارد بورس کالا شدند اما به دلیل 
اینکه قیمت  سیمان مصوب بود و حق نداشتند سیمان را 
بالاتر در بورس عرضه کنند عملا ورودشان موفقیت آمیز 
نبود و از بورس خارج شــدند. چرا که با قیمت گذاری 
دستوری، ماندن در بورس مفهومی نداشت. در سال ۹۵ 
نیز یک بار دیگر سعی کردیم وارد بورس کالا بشویم. 
در آن مقطع هم گفتند همه کارخانجات سیمان باید وارد 
بورس کالا بشوند تا از شمول قیمت گذاری دستوری 
خارج شــوند. اما در عمل چنین چیزی ممکن نبود و 
با این خواســته مخالفت شد و باز هم ورود سیمان به 
بورس کالا ناموفق شد. تا اینکه اخیرا بورس کالا این 
دو شــرط را برای ورود کارخانجات سیمان به بورس 
کالا برداشت تا هر کارخانه ای که مایل است محصول 
خود را در بورس عرضه کند و سرانجام این اتفاق افتاد. 
در ماه جاری دو بار عرضه سیمان داشتیم که با استقبال 
خریداران مواجه شد. اخیرا هم شنیدم بتن  سازان تمایل 

دارند از طریق بورس، سیمان خریداری کنند که اتفاق 
بسیار خوبی است.

* این دقیقا همان خواسته ای است که شما 
سالها به دنبال آن بودید؟

بله سالها ما چنین خواسته ای داشتیم که خوشبختانه در 
ماه جاری بالاخره عملیاتی شد و حالا از ۷۷ کارخانه 
سیمان کشور، حدود 20 کارخانه، محصولاتشان را در 
بورس کالا عرضه می کنند و ۵۷ شرکت  سیمانی دیگر 
هم ترغیب شده اند وارد بورس کالا شوند. گفتنی است در 
ایران حدود ۷۷ کارخانه تولید سیمان فعال است که سال 

گذشته نزدیک به ۶۵ میلیون تن سیمان تولید کرده اند. 
* با پذیرش سیمانی ها در بورس کالا، 

روند تولید افزایشی خواهد بود یا میزان 
تولید را بورس تعیین می کند؟

قطعا میزان تولید را بازار تعیین می کند. در حال حاضر 
وضعیت بازار خوب است ولی زمستان سال گذشته گاز 
کارخانجات را قطع کردند و در تامین سوخت دوم هم 
مشکلاتی وجود داشت. برق هم حدود 2۵ روز قطع شد 
که مجموع این عوامل بر میزان تولید سیمان تاثیرگذار 

بود. البته مشکل دیگری که هنوز موجود است تامین 
قطعات یدکی ماشین آلات کارخانه است. زمانی با دلار 
۳۵00 تومان یکســری قطعات وارد و مصرف شد و 
در حال حاضر موجودی قطعات به پایان رسیده و به 
واردات جدید این قطعات نیاز است. اما با کمبود نقدینگی 
و افزایش چشمگیر نرخ ارز و از طرف دیگر تحریم ها، 
تامین این قطعات چندان راحت نیست و هزینه زیادی بر 
کارخانجات تحمیل می کند. همه اینها مزید بر علت است 
که رسیدن به 100 درصد ظرفیت اسمی کارخانجات 
سیمان را مشکل می کند. با این حال با نگاهی به آمار 
تولید کارخانجات سیمان در سال گذشته می بینیم فقط 
توانسته ایم به 80 درصد ظرفیت اسمی برسیم که با توجه 
به مشــکلات و گرفتاری های یادشده رقم قابل قبولی 

است. 
* ارزیابی شما از بازار مصرف در سال 

جاری چیست؟
مصرف در برخی نقاط کشــور مثل جنوب کشــور، 
کرمان، هرمزگان و... به دلیل تجمیع پروژه های مختلف 
افزایش پیدا کرده است. البته قبلا کارخانجاتی به عنوان 

کارخانه های معین در نظر گرفته شده بودند و می توانستند 
به هرمزگان و جنوب کرمان سیمان بدهند اما الان به دلیل 
بالارفتن کرایه حمل و نقل، خیلی سخت وهزینه بر شده 
است. سیمان، کالایی حجیم و وزین و به نسبت خودش 
کم ارزش است به همین دلیل کرایه حمل در قیمت نهایی 
برای مصرف کننده بسیار موثر است. این معضلی است که 
ما امسال درگیرش بودیم.ساخت و ساز به خاطر شرایط 
سیاسی، انتخابات و دولت بعدی و پیش بینی سیاست های 
دولت بعدی در وضعیت رکود قرار دارد که در هر دوره ای 
از انتخابات اثر خودش را می گذارد و مختص این دوره 
نیست اما امروز که که با هم صحبت می کنیم روند ساخت 
و ساز کمی کند پیش می رود ولی با استقرار دولت جدید 
پیش بینی می کنم این صنعت رونق را تجربه کند. چنانکه 
در حال حاضر بسیاری از مناطق کشور به سیمان نیاز 
دارند و تلاش بســیاری می کنند به سیمان مد نظرشان 
دســت پیدا کنند. همین حالا هم روند تولید و مصرف 
سیمان در کشور با سال ۹۹ برابری کند و کاهش نخواهد 
داشت. مصرف سیمان در همین دوماهه ابتدای سال نشان 
می دهد میزان آن کمتر از سال گذشته نبوده و بلکه نسبت 
به دو ماهه ابتدای سال گذشته، توزیع داخلی ۹ درصد 
بیشتر بوده است. از آنجا که میزان مصرف سیمان یکی 
از شاخص های توسعه در هر کشوری است امیدواریم 
مصرف سیمان در سال جاری روند افزایشی داشته باشد.

* پذیرش واحدهای سیمانی در بورس 

کالا به افزایش قیمت می انجامد؟ همچنان 
که اخیرا ۲۰ درصد به قیمت سیمان افزوده 

شد؟
ما هیچ افزایش قیمتی جز مصوبه دولت در ابتدای سال 
نداشتیم. این یک اســتنباط غلط از یک اتفاق بوده. 
قیمت سیمان در ۳1 فروردین ماه امسال طی جلسات 
متعدد با کارشناسان وزارت صمت، و... تصویب شد. 
در حالی که ما درخواست افزایش 100درصدی قیمت 
سیمان را داشتیم با 40 درصد افزایش آن موافقت و 
اعمال شد.از طرفی برخی مصرف کنندگان عمده سیمان 
نمی تواستند در بازار سیمان پیدا کنند، لذا بحث فروش 
مســتقیم مطرح و برای اینکه کارخانجات به فروش 
سیمان ترغیب شوند، پیشــنهاد شد 12 درصد سود 
عامل یا واسطه به کارخانه برسد و به قیمت سیمان 
افزوده شــود. البته این سیستم فروش نه در حد تناژ 
بالا بلکه برای مصرف کننده هایی است که درحد یک 
تا ۵ تن سیمان لازم دارند و نمی توانند به طور عادی 
از بازار نیاز خود را تامین کنند و از طرفی نمی خواهند 
در حد خرده فروشی وارد بازار شوند. البته بورس کالا 
نیز، ساز کار مخصوص خودش را دارد و قیمت آن بر 
اساس عرضه و تقاضا خواهد بود. همانگونه که ممکن 
است با کمبود سیمان در بازار، قیمت افزایش پیدا کند 
همانگونه هم با کاهش تقاضا کاهش پیدا می کند./قدس 

آنلاین

آغاز حکومت عرضه و تقاضا بر صنعت سیمان

 ســرویس اقتصادی // درحالی کــه در اوایل ماه جاری 
متاهل های تهرانی برای تهیه اوراق مسکن باید 2۶ میلیون 
و 2۰۸ هزار تومان پرداخــت می کردند، این نرخ  اکنون 
افزایش یافته و به بیش از 2۸ میلیون تومان رسیده است. 

بررسی آخرین وضعیت قیمت اوراق مسکن نشان می دهد که هر 
برگ اوراق تسهیلات مسکن در تیرماه سال 1۳۹8 با قیمت ۶1 
هزار و 400 تومان، در مردادماه با قیمت ۶1 هزار و ۷00 تومان 
و در شهریورماه 1۳۹8 نیز با قیمت ۶1 هزار و 800 تومان داد 
و ستد می شود.قیمت اوراق مهرماه سال 1۳۹8 نیز ۶0 هزار و 
400 و قیمت اوراق آبان و آذر نیز هرکدام ۶1 هزار تومان بوده 
و همچنین هر برگ اوراق تسهیلات مسکن در دی ماه و بهمن ماه 
همان سال با قیمت ۶0 هزار تومان و در اسفندماه نیز با قیمت ۶2 

هزار و 400 تومان معامله می شود.
*  قیمت تسه از فروردین ماه تا اسفندماه سال 

۱۳۹۹
همچنین برای سال 1۳۹۹ تســه فروردین ماه ۶2 هزار و 800 
تومان، تسه اردیبهشت ماه ۶1 هزار تومان و تسه خردادماه ۶1 
هزار و 400 تومان قیمت دارند.هر برگ از اوراق تســهیلات 

مسکن بانک مسکن در تیرماه سال گذشته با قیمت ۶0 هزار 
تومان، در مردادماه ۶1 هزار و ۷00 تومان و در شهریورماه ۶1 
هزار تومان داد و ســتد می شود.این اوراق در مهرماه، آبان ماه و 
آذرماه ســال 1۳۹۹ نیز به ترتیب ۶1 هزار تومان و ۶0 هزار 
تومان قیمت دارند.اوراق تسهیلات مسکن در دی ماه سال گذشته 
با قیمت ۶0هزار تومان، در بهمن ماه با قیمت ۶1 هزار تومان و در 
اسفندماه با قیمت ۶0 هزار تومان معامله می شود که این گزارش 

نیز براساس قیمت اسفندماه سال گذشته نوشته شده است.
* قیمت اوراق برای مجردها و متاهل های تهرانی

براین اساس، با توجه به این که مجردهای ساکن تهران می توانند 
تا 140 میلیون تومان تســهیلات دریافت کنند که شامل 100 
میلیون تومان تسهیلات خرید مسکن و 40 میلیون تومان جعاله 
می شود، برای دریافت 100 میلیون تومان تسهیلات باید 200 
برگه تسهیلات مسکن خریداری کند که هزینه این تعداد اوراق 
با تسه ۶0 هزار تومانی، 12 میلیون تومان می شود.همچنین با در 

نظر گرفتن 40 میلیون تومان وام جعاله که برای آن باید 80 ورق 
به مبلغ چهار میلیون و 800 هزار تومان خریداری کنند مجموع 
هزینه خرید اوراق به 1۶ میلیون و 800هزار تومان می رســد.

زوج های تهرانی نیز برهمین اســاس می توانند تا سقف 240 
میلیون تومان شامل 100 میلیون تومان تسهیلات خرید مسکن 
برای هر نفر و 40 میلیون تومان وام جعاله دریافت کنند؛ بنابراین 
زوجین باید 400 برگه تسهیلات مسکن خریداری کنند که هزینه 
آن 24 میلیون تومان می شود که همراه با هزینه چهار میلیون و 
800 هزار تومانی وام جعاله که برای آن باید 80 ورق تسهیلات 
مسکن خریداری کنند در مجموع باید 28 میلیون و 800 هزار 

تومان پرداخت کنند.
*  قیمت اوراق در سایر استان ها

سقف این تسهیلات برای مراکز استان و شهرهای با جمعیت بیش 
از 200 هزار نفر به 80 میلیون تومان رسیده است که برای آن 
هزار تومان است.باید 1۶0 برگه خریداری شــود که هزینه آن ۹ میلیون و ۶00  

این وام برای سایر مناطق شهری ۶0 میلیون تومان در نظر گرفته 
شده است که باید برای آن 120 برگه خریداری شود که هزینه 

آن هفت میلیون و 200 هزار تومان می شود.

 قیمت اوراق مسکن افزایش یافت

سرویس اقتصادی // در شرایطی که بیش از ۱۶ 
ماه از شــیوع ویروس کرونا در کشور می گذرد، 
بخش های  در  متعددی  تخلفات  شاهد  همچنان 
مختلف حمل و نقل بوده ایم و اتوبوس ها در این 
میان مورد انتقاد بســیاری قرار می گیرند و این 
مسافران  برای  آذربایجان  اســتان  به  بار سفر 
استرس و دلهره فراوانی ایجاد کرد چرا که کرونا 
نه از سوی مسافران و نه از سوی راننده های این 

اتوبوس پروتکل ها اجرا نشد. 
در طول ماه ها و ســال گذشته همواره پروتکل های 
بهداشــتی متعددی برای انجام ســفرهای جاده ای، 
ریلی، هوایی و دریایی از ســوی وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی و ستاد ملی کرونا تصویب 
و ابلاغ شــد اما از سوی شــرکت های حمل و نقل 
جــاده ای چندان جدی گرفته نشــد چرا که همواره 
تخلفاتی در این ســفرها مشاهده شــده است. البته 
به گفته مســئولان ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای بارها اعلام کردنــد که با متخلفان برخورد 
شده اســت اما باز هم تخلفات متعدد و متنوعی را 

شاهد هستیم.
داریوش باقر جوان - مدیرکل حمل و نقل مســافر 

سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای- پیش از این 
درباره این مســئله گفته بود: مسلما با این تخلفات 
برخورد جدی خواهد شد و از آنجا که همین شرکت 
یکبار دیگر مورد اعتراض مســافران قرار گرفته و 
هشدارهای لازم را دریافت کرده است، پرونده آن را 

صورت جدی پیگیری خواهیم کرد.
وی افــزود: در زمینه رعایت کــردن پروتکل های 
بهداشتی مقابله با کرونا تعارفی با شرکت های حمل 
و نقل نداریــم و به صورت ویژه ایــن تخلفات را 
پیگیری کرده و با متخلفــان برخورد خواهیم کرد. 
در همین راســتا ممکن است حتی این شرکت حمل  
و نقل با تعلیق یکســاله فعالیت مواجه شود چرا که 

سلامت مردم شوخی بردار نیست.
مدیرکل حمل و نقل مســافر ســازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای ادامه داد: همه شرکت های حمل 
و نقل جاده ای که مسافر را جا به جا می کنند وظیفه 
دارند در اتوبــوس و مینی بوس تنها صندلی هایی را 
بفروشند که کنار پنجره قرار دارد و اگر فاصله گذاری 
و دیگــر پروتکل های بهداشــتی مانند بســته های 
بهداشــتی را رعایت نکنند، قطعا بــا آن ها برخورد 
می کنیم. در هفته گذشــته اتوبوسی در مسیر تهران 

تکاب )آذربایجان غربــی( از ترمینال غرب )میدان 
آزادی( ســفر خــود را آغاز کرد که هیــچ کدام از 
پروتکل ها از محدودیت پذیرش مسافر تا ارائه دادن 
بسته های بهداشتی )ماسک، مواد ضدعفونی کننده 
و غیره( به مسافران و حتی رعایت این پروتکل ها 
از ســوی رانندگان و مســافران مورد توجه قرار 
نگرفت و مســافران با دلهره و نگرانی از گرفتار 
شدن به ویروس کرونا این سفر را انجام دادند و در 

اعتراض به رانندگان مورد تمسخر قرار گرفتند.
یکی از مســافران میگوید نه تنها صندلی هایی که 
بلیتش را خریده بود از سوی رانندگان به آشنایان 
او داده شده بود بلکه تعداد مسافران این اتوبوس 
و فاصله گذاری تنها در ترمینال رعایت شد و از 
لحظه خروج از ترمینال آزادی تا رسیدن به مقصد 
از بیست و چند مسافر به ۳8 نفر رسید.این مسافر 
در توصیف این ســفر اینگونه نوشت که »راننده 
آهسته حرکت می کند و مســیر هفت ساعته را با 
۳8 مسافر و در ۹ ســاعت می راند؛ ساعت هایی 
کرونایی که کمتر سرنشــین آن به ماسک، الکل و 

پروتکل های بهداشتی اعتقادی دارند.
مهمانــدار و راننده هیچکدام لبــاس فرم ندارند، 
ماسک هم ندارند و خبری از رعایت پروتکل های 
بهداشــتی نیســت؛ نه الکل و نه ماسک. حتی به 
عنوان خوش آمدگویی یک بطری آب هم دســت 
مسافر نمی دهند!کمتر مسافری پیدا می شود که به  
کرونا اعتقاد داشــته باشد و به جز تعداد معدودی 
بقیه ماســک ندارند و در طول مســیر، هربار که 
راننده بین عوارضی یا پاسگاه پلیس راهنمایی و 
رانندگی توقف می کند حتی کسی برای نظارت و 
اینکه رانندگان تا چه اندازه پروتکل های بهداشتی 

را رعایت کرده اند به اتوبوس سرکشی نمی کند!
با توجه به ایــن تخلفات و بالا رفتن روزانه آمار 
ســفرهای جاده ای که تاثیر مستقیمی در گسترش 
شــیوع ویروس کرونا در کشــور دارد باید دید 
دســتگاه های نظارتی چگونه نظارت می کنند که 
اینگونه تخلف در سفرهای اتوبوسی به نظر عادی 
شده که رانندگانی پیدا می شوند که چشم پوشی از 

پروتکل های بهداشتی برایشان عادی شده است!

  سفر کرونایی بدون پروتکل ها و نظارت
وزیر  معاون   // اقتصادی  سرویس 
ملی  گفت: ستاد  و شهرسازی  راه 
کرونا میــزان مجاز افزایش اجاره 
بها در تهــران را 2۵ درصد اعلام 
کرده اما توافق مالک و مســتاجر 
بر ســر ارقامی بالاتر، غیرقانونی 

نیست.
 محمــودزاده اظهار کرد: بخشــی از 
نرخهــا در بازار اجــاره تابع قیمت 
مسکن اســت. با وجود آنکه قیمت 
مسکن در سه سال گذشته رشد قابل 
توجهــی کرده، افزایــش نرخ اجاره 
بســیار کمتر و حدود یــک چهارم 
آن بوده اســت. این بدان معناست که 
سیاســتهای دولت درخصوص قیمت 
گذاری بازار اجاره جواب داده است.

وی افــزود: نمی توان با اتکا به آمار 
رشد ۳۶ درصدی نرخ اجاره بها در 
نتیجه گیری کرد  یک سال گذشــته 
تعیین  درخصوص  دولت  سیاست  که 
سقف 20 درصد در کلانشهرها و 1۵ 
درصــد در دیگر مناطق جواب نداده 
اســت. زیرا این دو مولفه با یکدیگر 
متفاوت اســت. آنچه در ســتاد ملی 
کرونــا به عنوان میزان مجاز ســقف 
اجــاره بهــا تعیین شــده مربوط به 

قراردادهــای تمدید اســت اما آمار 
رشد اجاره، قراردادهای جدید را نیز 

در بر می گیرد.
محمودزاده با اشــاره به سقف مجاز 
2۵، 20 و 1۵ درصــد به ترتیب در 
تهران، کلانشــهرها و ســایر مناطق 
شــهری تصریح کرد: ما این سقف را 
به  برای موجران و مســتاجرانی که 
توافق نمی رســند تعیین کردیم. اما 
ممکن اســت یک مالــک در تهران 
بخواهــد کمتر از این میزان، اجاره را 
افزایش دهد؛ چه بسا صاحبخانه های 
بسیاری که پایین تر از نرخ مصوب، 

اجاره بها را افزایش دادند.
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: ما 
میزان مجاز اضافه اجاره بها را تعیین 
کردیم اما نگفتیم اگر طرفین بر ســر 
یک نرخ به توافق رسیدند غیرقانونی 
است. شــاید مســتاجر و مالک به 
ارقامی بالاتــر از نرخ مصوب توافق 

کنند که اختیار با خودشان است.
 سال گذشــته ســتاد ملی کرونا با 
توجه بــه اپیدمی ویروس کووید 1۹ 
در مصوبه ای ســقف مجــاز افزایش 
اجــاره بها در تهــران را 2۵ درصد، 
سایر کلانشــهرها 20 درصد و دیگر 

شــهرها 1۵ درصد اعلام کرد. روز 
نیز در هفتاد  2۳ خردادمــاه 1400 
و دومین جلســه ســتاد ملی کرونا 
افزایش نرخ اجاره که  حداکثر سقف 
صاحبخانه باید افزایش دهند دقیقا به 
همین میزان تعیین شد. قانون می گوید 
تا سه ماه پس از اعلام رسمی پایان 
کرونا هیچ مالکی بدون شروط اعلام 
شده که بر اســاس آن می توان حکم 
صدور  برای  نمی تواند  گرفت،  تخلیه 

حکم اقدام کند.
سه گانه ای  استثنائات  قانونگذار  البته 
را درخصوص حکم تخلیه پیش بینی 
کرده اســت. چنانچه مالک به منظور 
تخریــب واحد مســکونی و احداث 
ســاختمان جدید، پروانه ساختمانی 
اخذ کرده باشــد. چنانچه مستأجر تا 
یک ماه پس از تمدید قرارداد اجاره 
جدیــد، مابه التفاوت مال الاجاره رابه 
باشد. چنانچه  نکرده  پرداخت  موجر 
به تشــخیص مرجع صالح رسیدگی 
کننــده، نیاز مالک )موجــر( به دلیل 
ازدواج اولاد ذکــور وی بــه ملک 
شود.  احراز  اجاره  مورد  مســکونی 
بجز سه مورد مذکور، صاحبخانه حق 

اخراج مستاجر را ندارد.

توافق مالک و مستاجر بر نرخ بالاتر از سقف مجاز، مانعی ندارد

سرویس اقتصادی // طبق آمار بانک مرکزی 
در اردیبهشت امسال، نسبت تعداد چک های 
برگشــتی به کل چک های صادرشــده به ۹ 

درصد رسیده است.
طبق آخرین آمار ارائه شده توسط بانک مرکزی، 
در اردیبهشــت 1400، ۷.۵ میلیون فقره چک به 
ارزش 1۹4.۳ هزار میلیارد تومان مبادله شــده 
اســت که ۶۷0 هزار فقره آن بــه ارزش 2۳.2 
هزار میلیارد تومان برگشت خورده است؛ بر این 
اســاس می توان نتیجه گرفت که تعداد چک های 
برگشــتی ۹ درصد کل چک های مبادله شــده و 
ارزش چک های برگشــتی برابر با 11.۹ درصد 

کل چک ها است.
این در حالی است که در اردیبهشت 1۳۹۹، آمار 

ارائه شــده بانک مرکزی نشــان می دهد که از 8 
میلیون فقره چک مبادله شــده به ارزش 1۳۵.8 
هــزار میلیارد تومان، ۹۹۹ هــزار فقره چک به 
ارزش 1۶.۷ هزار میلیارد تومان برگشت خورده 
که نســبت برگشت چک از نظر تعداد و ارزش به 
ترتیب برابر با 12.۵ و 12.۳ درصد بوده اســت. 
بنابراین در مقایســه با اردیبهشت سال قبل، آمار 

چک های برگشتی بهبود یافته است.
بر این اســاس تعــداد چک های برگشــتی در 
اردیبهشت امسال نسبت به اردیبهشت سال قبل، 
با کاهــش 28.8 درصــدی و ارزش چک های 
برگشــتی نیز با کاهش 2.۵ درصدی همراه بوده 

است.
کاهش قابل توجه چک های برگشتی در یک سال 

منتهی به ۳۰ اردیبهشت ۱4۰۰
آمــار بانــک مرکــزی در یک ســال منتهی به 
انتهای اردیبهشــت 1400 نشان می دهد که تعداد 
چک های مبادله شده برابر با 102.۳ میلیون فقره 
به ارزش 2۳42.2 هــزار میلیارد تومان و تعداد 
چک های برگشــتی نیز در این مدت برابر با ۹.1 
میلیون فقره به ارزش 2۵8.2 هزار میلیارد تومان 
بوده اســت. در همین خصــوص تعداد و ارزش 
چک های برگشتی نسبت به کل چک های مبادله 

شده به ترتیب 8.8 و 11 درصد بوده است.
بررســی آمار پیشین نشــان می دهد که در یک 
ســال منتهی به انتهای اردیبهشت 1۳۹۹، نسبت 
تعداد و ارزش چک های برگشــتی به چک های 
مبادله شده به ترتیب ۹.۹ و 11.۹ درصد بوده که 
مقایسه این آمار با یک سال منتهی به اردیبهشت 
1400 از کاهش به ترتیب 11.1 و ۷.۵۶ درصدی 
چک های برگشتی در این دو بازه زمانی حکایت 

می کند.

روند نزولی چک های برگشتی همچنان ادامه دارد

طرح :علیرضا  بهاری
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 گــروه خبــر //  رئیس کمیته کشــوری 
می گویــد:  کوویــد-۱۹  اپیدمیولــوژی 
اطلاع رسانی و آگاهی بخشــی به مردم در 
کنار انجام مطالعات درباره عوارض احتمالی 
واکسن های کرونا می تواند واکسن هراسی در 

جامعه را به حداقل برساند. 
 در حالی که پزشکان و کارشناسان سلامت در دنیا، 
واکسیناسیون همگانی را تنها علاج بازگشت جامعه 
جهانی به زندگی عادی و روزمره می دانند مدتی 
است که واکسن هراسی در کشورهای مختلف و از 
جمله ایران به مشکل تازه ای برای مقابله با کرونا 
تبدیل شده اســت؛ آن هم در حالی که این ترس 
با انواع شایعه ها و اطلاعات نادرست و بزرگنمایی 
عوارض واکسن ها در رسانه ها و فضای مجازی 
تشدید می شود و مردم را در مقابل این دوراهی قرار 

می دهد که واکسن بزنند یا نه.
این دوراهی سبب شده تا گروهی از سالمندان و 
افراد دارای بیماری زمینه ای و حتی بخشی از کادر 
درمان برای تزریق واکسن قانع نشوند یا تنها تمایل 
به تزریق یک واکسن خاص داشته باشند.براساس 
آمار اعلام شــده تا به امروز فقط ۷0 درصد افراد 
مجاز به واکسیناســیون برای تزریق واکسن قانع 
شده اند. پاسخ پزشکان و کارشناسان به این افراد 
این است هیچ واکسنی بدون عارضه نیست اما عقل 
سلیم حکم می کند بین عوارض ویروس کرونا و 
واکسن، عوارض واکسن را بپذیریم.به گفته عاطفه 
عابدینی دبیر علمی کمیته کشوری کووید-1۹، 
بیش از ۹0 درصد عوارض واکسن خفیف و قابل 
درمان اســت و البته واکسن کرونا عوارض شدید 
غیرشایع نیز دارد. در حال حاضر مرگ ومیر بالا در 

کشورهایی که واکسن کرونا را توسعه داده اند تک 
رقمی و حتی برخی روزها به صفر رسیده است.

* احتمال خطر صفر نیست
حمید سوری رئیس کمیته کشوری اپیدمیولوژی 
کووید-1۹در گفت وگو با ایرناپلاس اظهار داشت: 
خطر هر مداخله بیولوژیکی از طریق دارو، واکسن، 
ویتامین ها و مواد تقویت کننده با وجود اینکه فواید 
بسیاری دارند هیچ گاه صفر نیست و ممکن است 

میزان خطر متفاوت باشد.
آب هم که برای حیات لازم اســت می تواند در 
شرایطی برای سلامت خطرناک باشد. این فرض که 
واکسن هیچ خطری ندارد و صد در صد ایمنی ایجاد 
می کند باید اصلاح شود. البته معنای این حرف این 
نیست که بترسیم و واکسن کرونا تزریق نکنیم. مهم 
ســود و زیانی است که این موضوع برای ما دارد. 
اینکه اگر واکسن تزریق نکنیم چه می شود و اگر 

واکسن تزریق کنیم چه خواهد شد.
* عوارض واکسن ۲ در میلیون است

ســوری ادامه داد: شانس ابتلا به کرونا زمانی که 
کسی واکسن نزند در جامعه ما حدود ۷0 درصد 
اســت. در واقع افراد در مواجه ای که در طول روز 
دارند حدود ۷0 درصد شانس ابتلا به کرونا دارند 
و شــانس وخامت بیماری هم حدود 20 درصد 
است. اما احتمال اینکه در صورت تزریق واکسن 
عارضه ای برای فرد ایجاد شود در بدترین شکل 
ممکن حدود 2 در میلیون است. یعنی از میان یک 
میلیون نفری که واکسن تزریق کنند 2 نفر ممکن 
است به عوارض شدید مبتلا شوند که البته دلیل آن 
هم این است که برخی از افراد ممکن است برای 
آن واکسن خاص آماده نباشند.وی افزود: به همین 

دلیل برای برخی از واکسن ها توصیه شده است که 
فقط به بالای ۵0 ساله ها تزریق شود و در صورت 
تزریق  به زیر ۵0 ساله ها امکان آمبولی وجود دارد. 
زیرا عروق قلب افرادی که بالای ۵0 سال هستند 
گسترش پیدا کرده و حتی اگر رگی آسیب ببیند و 
انسداد ایجاد شود رگ های دیگر هستند که به فرد 
آســیب وارد نشود اما در زیر ۵0 ساله ها احتمال 
آسیب بیشتر است. به همین دلیل توصیه شد که زیر 
۵0 ساله ها یک واکسن خاص را تزریق نکنند.به 
گفته سوری، واکسن هراسی نامناسب است و مقدار 
احتمال آسیب ناشی از واکسن نزدن به مراتب بیشتر 
از واکسن زدن است و اصلا این قابل مقایسه نیست. 
شانس بیماری در افرادی که در جامعه چرخش و 
گردش دارند ۷0 درصد است و شانس عوارض 
واکسن زدن حدود 2 در میلیون. این نشان می دهد 
که باید واکسیناسیون انجام شود. البته در مورد افراد 
خاص بهتر است آنها با پزشک معالج خود مشورت 
کنند که چه واکسنی را در چه شرایطی تزریق و چه 
ملاحظاتی را باید رعایت کنند.این اپیدمیولوژیست 
اضافه کرد: بحث اصلی این است  که خطر هیچ کدام 
از واکسن های تائید شده بیشتر از نزدن آن نیست 
و واکسیناسیون به نفع جامعه است. ضمن اینکه 
ما نمی توانیم تا ابد ماسک بزنیم، خانه بمانیم، سفر 
نرویم و ممنوعیت ایجاد کنیم. جامعه باید به حدی 
از ایمنی برسد تا زندگی عادی جامعه بشری از سر 
گرفته شود. در حال حاضر بدون واکسن این امر 
غیرممکن خواهد بود.به گفته سوری، کشورهایی که 
مرگ های ناشی از کرونا در آنها بالای هزار مورد 
در روز بوده پس از گسترش پوشش واکسیناسیون، 
آمار مرگ و میرشــان تک رقمی و حتی بعضی 

روزها به صفر رسیده است. فکر نمی کنم جوابی 
مشخص تر از این برای کسانی که به واکسیناسیون 

شک دارند، وجود داشته باشد.
* اقدامات لازم در برابر واکسن هراسی

سوری در پاسخ به این پرسش که برای جلوگیری 
از واکسن هراسی در جامعه چه باید کرد گفت: ابتدا 
باید عوارض ناشی از واکسن که اجتناب ناپذیر اما 
نادر است را بزرگنمایی نکنیم و موردی که مشاهده 
می شــود را در مقابل صدها و میلیون ها نفر که 

واکسینه شده اند، قرار ندهیم.
نکته دوم اینکه اطلاع رســانی درباره شیوه تاثیر 
واکسن ها باید انجام شود. واکسن ها بالقوه خطری 
ندارنــد و خطر آنها بســیار ناچیز اســت. همه 
بحث هایی که بر سر واکسیناســیون وجود دارد 
درباره مقدار اثربخشی و طول مدت ایمنی است که 
در افــراد ایجاد می کند. باید در این موارد به مردم 

اطلاع رسانی کرد.  
به گفتــه وی باید در کشــور مطالعاتی در مورد 
واکسن های مختلف و عوارض احتمالی آنها انجام 
شود.رئیس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کووید-1۹ 
تاکید کرد: به صرف آنکه شــرکت های سازنده 
ادعایی درباره عوارض واکســن مطرح می کنند، 
نمی توانیم مُبلغ آن باشیم. ممکن است پاسخ جامعه 
به واکسن های متفاوت، فرق کند که در این صورت 
باید در مدیریت واکسن تغییراتی ایجاد کرد. بنابراین 
در کنار رسانه های جمعی برای رفع واکسن هراسی 

باید مطالعاتی در داخل کشور انجام شود.
با اعلام نتایج علمی این مطالعات می توان اعتماد 
مردم را تقویت کرد، زیرا بسیاری از این هراس ها 
ناشی از نداشتن اطلاع کافی است. از طرفی باید 
از ظرفیت فضای مجازی بــرای ارائه اطلاعات 
درســت و آگاهی رسانی اصولی در زمینه توسعه 

واکسیناسیون استفاده کرد.

علاج واکسن هراسی؛ ضرورت اطلاع رسانی از نتایج واکسیناسیون

 گروه خبر // رئیس دانشــگاه 
آزاد اســلامی استان هرمزگان 
با صدور بیانیــه ایی از حضور 
انتخابات   در  مــردم  پرشــور 

قدردانی کرد .

به گزارش خبرنگار دریا ؛ احسان 
کامرانی با صدور بیانیه ای  ضمن 
قدردانــی از رهبر معظم انقلاب که 
با دعوت از آحــاد مردم، موجب 
رقم خوردن حماسه ای دیگر شد 
گفت:  هوشــیاری و فراست رهبر 
معظم انقلاب در تمام ادوار، موجب 
شــده تا دشمن زبون و ذلیل نتواند 
خواســته های خود را در شکست 
دستاوردهای انقلاب عملی سازد. 

وی از مردم شــریف ایــران که با 
لبیک به ندای رهبر و مقتدای خود 
با حضور دشــمن شــکن در پای 
مثل همیشــه  رای،  صندوق های 
دشــمن را به خــواری و زبونی 

کشــاندند قدردانی ویژه نمود.دبیر 
هیئت امنای دانشگاه آزاد اسلامی 
استان هرمزگان گفت: در انتخابات 
اخیر پیــروز میدان مــردم ایران 
به  پا  قهرمانانه  کــه  بودند،مردمی 
میدان مبارزه گذاردند تا با حضور 
در  قهرمانانه  خود  شــکن  دشمن 
تعیین سرنوشت خود سهیم  باشند.

وی با قدر دانی از همه ملت شریف 
ایــران،  مردم نجیــب و موقعیت 
شناس اســتان هرمزگان و جامعه 
دانشگاهی و نخبگان ،این پیروزی 
را به کاندیداهای ریاست جمهوری 
به خصوص جناب اقای دکتر سید 
ابراهیم رئیسی،  منتخب مردم ایران 

یادآوری  تبریک گفت و  صمیمانه 
کرد: هر جا حضور پر رنگ مردم 
در صحنه،نقش و لعابی زیبا گرفته 
دشمن به پشت خاکریزهای تردید  
و وحشــت گریخته است و شک 
نکنید که ملت ایران مثل همیشه با 
قدرت بــه پیش خواهد تاخت   و 
تا دســت یابی به قله های افتخار 
و ســربلندگی لحظه ای از تلاش 
نخواهد ایســتاد و واجب است تا 
منتخب مردم شــریف نیز با صحه 
گذاردن بــر آرمان هــای امام و 
انقــلاب، در راه خدمــت به مردم 
همیشــه در صحنه ایران، بیش از 
پیش موفق،  پیروز و سربلند باشد.

پیام قدردانی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان
 از ملت شریف و همیشه در صحنه ایران

                                              بهاره محمد حسینی زاده/دریا

Bahareh.mhz           @gmail.com2020

این روزها موبایل و تبلت وســیله ای 
اســت که در دستان هر قشر و سنی از 
جامعه دیده می شود. این وسیله ارتباطی 
علی رغم فوایدی مانند سهولت ارتباط، 
مضراتی بر سلامت نوجوانان و جوانان 
نیــز دارد. حتی گاهی موجب اعتیاد و 
کند شــدن فرآیند یادگیــری در آن ها 
می شــود. یکی از اصلی ترین تاثیرات 
فضای مجازی بر کودکان و اســتفاده 
مداوم از اینترنت، افســردگی و انزوای 
هرچه  است.  نوجوانان  برای  اجتماعی 
جوانــان زمان بیشــتری را با اینترنت 
ســر کنند، در مقابــل، از میزان زمانی 
که صرف محیط اجتماعی واقعی شــان 

خواهند کرد، کاسته خواهد شد. 
در گروه های سنی مختلف، افراد نیازمند 
راه هایی برای تخلیه انرژی خود هستند. 
کودکان و نوجوانان امروزه، که انرژی و 
دارند،  برای حرکت  زیادی  انگیزه های 
تنها یک مســیر مهیــج تخلیه انرژی 
پیش روی خــود می بینــد و آن هم 
در گیرشــدن با فضای مجازی است. 
شــبکه ای که جذابیت هــای آن انقدر 
زیاد است که بدون تمرین قبلی قادر به 
کنترل و خودمدیریتی در مواجه با آن 
نخواهند بــود. این معضل، اختلالی در 
فرد با نام اعتیاد مجازی پدید می آورد، 
براثر اســتفاده ی مکرر و  اعتیادی که 

دیوانه وار از اینترنت حاصل می شــود، 
بــه صورتی که فرد بدون اســتفاده از 
آن، احســاس کمبود کرده، روابط او با 
محیط مختل، و از حالت عادی خارج 
می شود. اعتیاد سبک و سیاق مختلفی 
 دارد از اعتیــاد به مواد مخدر گرفته تا 
عادت های غلــط در خلق و خوهای 
پیــش و پا افتاده روزمــره، در دنیای 
امروز و عصر تکنولــوژی اعتیادهای 
نوینــی پدیدار شــده که بــه مراتب 
خطرناک تر و حتی مخرب تر از مواد 
مخــدر عمل می کنــددر عصر کنونی 
اعتیاد به اینترنت، وب گردی یا گشت 
و گذار در فضــای مجازی آن هم بی 
هــدف به رویه رایجی تبدیل شــده و 
روز به روز در حال افزایش اســت به 
همین دلیل گفته می شــود که اعتیاد به 
فضای مجازی از رایج ترین آسیب های 

تکنولوژی امروز است.
 این مسائل از تاثیرات فضای مجازی 
بر کودکان شــمرده می شود و در واقع 
کــودک و نوجوان تمــام آن توجه که 
در صــورت اســتفاده از انــرژی در 
دنیای واقعی طلب کرده اســت را در 
دنیــای مجازی دریافــت می کند و به 
همین جهت دچــار انزوا و کناره گیری 
اجتماعی خواهد شــد. در واقع اعتیاد 
از مشــکلات روانی  اینترنتی گونه ای 
محسوب می شــود که کاربر به عناصر 
اجتماعــی و ارتباطــی اینترنتی مانند 
گذاری،  اشتراک  اجتماعی،  شبکه های 
 بازی های رایانه ای، وبلاگ نویســی، و 

خرید اینترنتی معتاد می شــود و زمان 
زیادی را بدون هدف در اینترنت سپری 
به گفته روانشناسان اضطراب،  می کند. 
از  قراری و خیالبافی  بی  افســردگی، 
علائم اعتیاد به فضای مجازی اســت. 
در این نــوع اعتیاد کاربــر تمایل به 
استفاده بی رویه از اینترنت داشته و در 
زمان هایــی که دچار اضطراب، یاس و 
ناامیدی می  شود، متمایل به استفاده از 

اینترنت می شود.
در شرایط کنونی که فرزندان از طریق 
فضــای مجــازی آمــوزش می بینند، 
چاره ای نیست و باید خانواده ها بتوانند 
به درســتی خود را با ایــن وضعیت 
ســازگار کنند، چند ســال کودکان و 
نوجوانان را از بودن در فضای مجازی 
منع کرده و به آنها ســفارش می کردیم 
کــه از تلفن همراه اســتفاده نکنند در 
حال حاضر و با وجود آموزش آنلاین 
کردن  فراهم  خانواده هــا  همه  دغدغه 
خط تلفن و گوشــی هوشــمند برای 
استفاده فرزندان از فضای مجازی برای 
آموزش، ارسال تکالیف و آزمون است 
و این در حوزه آموزشی کشور تجربه 
جدیدی اســت. اینترنت فضایی است 
که والدیــن نمی توانند یک چهارچوب 
نظارتی برای آن در نظر بگیرند. به دلیل 
اینکه اکنون زیرســاخت های بعضی از 
شبکه های اجتماعی مانند شاد که برای 
دانش آموزان طراحی شده چندان قوی 
نیست و به ناچار مجبورند به شبکه های 
اجتماعی بیرونــی مراجعه کنند. به هر 
حــال در ایام کرونایــی خانواده ها و 
آنلاین هستند  آموزش  درگیر  فرزندان 
و توجه به مدیریت زمانی در استفاده از 
اینترنت مهم است. اگر خانواده ها به این 
موضوع توجه کرده و کمتر وابســته به 
اینترنت باشند بسیاری از نوجوانان نیز 
از این نوع رفتار والدین الگو می گیرند. 
هر خانواده ای باید ساعت های استفاده 
از اینترنــت را مشــخص کنــد، یعنی 
زمان مشــخصی  در  که  همانطــوری 
صبحانه، میان وعده و شام می خورند، 
در زمان مشــخصی از شبانه روز نیز به 
اســتفاده از اینترنــت بپردازند تا کمتر 
شاهد اعتیاد زیاد اینترنتی فرزندان در 

ایام کرونایی و قرنطینه باشند.

یادداشت
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روز شنبه رنگ بندی جدید کرونایی در کشور 
اعلام شد و اکثر شهرستان های استان هرمزگان 
همچنان در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارند و 
روزانه تعداد زیادی از هم استانی هایمان را به 

خاطر این بیماری از دست می دهیم.
 شرایط در استان هرمزگان بسیار خطرناک شده و تعداد 
بالای بســتری و فوتی ناشی از این ویروس منحوس 
نشــان می دهد که از یک ســو رعایت پروتکل های 
بهداشــتی کاهش یافته و از ســوی دیگر نمونه های 
جهش یافته آن قدرت ســرایت بالاتــری دارند و این 
امر باعث شــده در حال حاضر هرمزگان در شرایط 
ناخوشــایندی قرار بگیرد. تعطیل شــدن مدارس و 
برگزاری مراسم ها و دورهمی های خانوادگی که ناشی 
از مدت ها خانه نشینی خانواده ها بوده، یکی از مهمترین 
عواملی است که اکنون باعث افزایش مبتلایان شده است 
و نتیجه آن نیز به صــدا درآمدن زنگ خطر وضعیت 
قرمز کرونایی در استان است. هم چنین به دلیل دمای 
بالای هوا و شرجی زیاد در شهرهایی مانند بندرعباس 
موجب شده برخی شهروندان رعایت دستورالعمل های 
بهداشــتی را کمتر در نظر گرفته و اجرایی کنند. زمانی 
که شرایط استان در وضعیت قرمز کرونایی قرار گرفت، 
مسوولان اولین موضوعی را که اجرایی کردند تعطیلی 
بازارها و صنوف مختلف بود که این امر موجب کاهش 

ترددها در شهر شد اما بسیاری از کسبه از این موضوع 
متضرر شدند چرا که بسته های حمایتی مناسبی در این 
زمان برای آنها اجرا نشــد. در چنین شرایطی اگر قرار 
اســت برای یک یا چند صنف محدودیت هایی اعمال 
شود باید در کنار آن بســته های تشویقی نیز در نظر 
گرفته شــود تا این صنوف کمتر آسیب ببینند. از سوی 
دیگر اســتان هرمزگان و به خصوص شهر بندرعباس 
که پایتخت اقتصادی کشور شــناخته می شود، برای 
مسوولان رده بالای پایتخت نشین به عنوان محل درآمد 
و قلک کشــور دیده می شود و حاضر نیستند که برای 
حفظ سلامتی مردم این استان حداقل یک هفته استان 
را تعطیل و قرنطینه نمایند. این در حالی اســت که اگر 
استان های دیگر چنین شرایطی داشته باشند با تعطیلی 
ادارات در آن استان ها موافقت می شود که این امر را از 
زمان شروع موج چهارم این بیماری در هرمزگان که 
همواره در رنگ بندی قرمز بوده را شاهد نیستیم. گویا 
مردم هرمزگان باید همیشه با سختی روزگار بگذرانند 
چرا که از پایتخت اقتصادی بودن تنها نام آن را یدک 
می کشند و از موهبت این موضوع چیزی عاید استان 
نمی شود. در حال حاضر که این استان در شرایط قرمز 
و پیک این بیماری قرار دارد باید یکی از استان های 
اولویت دار برای تزریق واکسن در نظر گرفته شود اما 
آمارها نشان می دهد که به نسبت جمعیت استان، درصد 
کمی از هرمزگانی ها موفق به دریافت واکسن شده اند. 

با توجه به مرزی بودن اســتان و آمدن کشــتی های 
تجاری از نقاط مختلف جهان به بندرشهیدرجایی در 
بندرعباس، امکان اینکه نمونه ها جهش یافته ابتدا از این 
استان شروع شود )نمونه آن ویروس جهش یافته هندی 
که در قشم دیده شد( بسیار زیاد بوده و مردم این استان 
در معرض خطر بســیار زیادی قرار دارند و باید در 

اولویت دریافت واکسن قرار بگیرند. 
خوشبختانه در هفته گذشته نیز واکسن ایرانی کووبرکت 
نیز مجوزهای لازم را کسب کرد و از این واکسن هم 
می توان برای واکسیناســیون عمومی استفاده کرد و 
هرمزگان به دلیل شــرایط خاص آن باید در اولویت 
قرار گیرد. هرمزگانی ها در حال حاضر شرایط سختی 
را پشت ســر می گذارند. دمای بالای هوا باعث شده 
که رعایت پروتکل ها کاهــش یابد و نتیجه افزایش 
آمارهای این بیماری در بســتری و فوتی اســت که 
رکوردهای جدید و بالای هزار نفر بســتری روزانه 
را ثبت می کند و باعث شده اســت ظرفیت بسیاری 
از بیمارســتان های اســتان تکمیل شــود و مجبور 
شوند بخش های کووید بیشتری به بیماران کرونایی 
اختصاص یابد. همــه این موارد در کنــار هم قرار 
گرفته است تا هرمزگان را در وضعیت بسیار خطرناکی 
قرار دهد و باید برای برون رفت از این وضعیت چاره ای 
اساسی اندیشــیده شود پیش از آن که رنگ استان از 

قرمز به سمت سیاهی برود. 

هرمزگان قرمز را دریابید
یادداشت

گروه خبــر // دادســتان عمومی و 
انقلاب مرکز استان هرمزگان با صدور 

در  مردم  از حضور گســترده  پیامی، 
ریاست  انتخابات  دوره  ســیزدهمین 
جمهوری و ششــمین دوره انتخابات 
شوراهای اسلامی شهر و روستا تشکر 
کرد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی 

قهرمانی در این پیام آورده است:
حِیمِ حْمَنِ الرَّ بسِْمِ الَلهّ الرَّ

ملت سلحشور ایران اسلامی به ویژه مردم 
شهیدپرور اســتان هرمزگان، بار دیگر با 
مشــارکت گســترده خود در سیزدهمین 
دوره انتخابــات ریاســت جمهــوری و 
ششمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی 

شــهر و روســتا ، برگ زرینی در تاریخ 
سراســر افتخار این مرز و بوم رقم زدند 
و به همگان اثبــات نمودند که تحت هر 
شرایطی پشــتیبان نظام مقدس جمهوری 
اســلامی ایران بوده و به آرمان های بلند 
حضرت امــام خمینی )ره( و رهنمودهای 
مقام معظم  رهبری )مد ظله العالی( وفادار 
می باشند و تهدیدها و توطئه های مختلف 
تأثیری در عــزم و اراده شــان نخواهد 

داشت.
اینجانب ضمن تبریک این حماسه بزرگ 
ولیعصر )عجل  به محضر مقدس حضرت 

الّله تعالــی فرجه الشــریف( ، مقام معظم 
رهبری )مــد ظله العالــی( ، آحاد ملت 
سلحشــور ایران به ویژه مردم شــریف 
و قدرشــناس اســتان هرمزگان ، از کلیه 
همکاران محترم قضایی و اداری ، عوامل 
اجرایــی ، نظارتــی ، نظامــی، انتظامی، 
امنیتــی و همه  دســت اندکاران انتخابات 
به ویژه اصحاب رســانه که در برگزاری 
این حماسه پرشــور نقش آفرین بودند ، 
صمیمانه سپاســگزاری می نمایم ، عزت 
و اقتدار روز افزون ایران اســلامی را از  

درگاه خداوند متعال خواهانم.

 پیام تشکر دادستان عمومی و انقلاب بندرعباس از حضور گسترده مردم در انتخابات


